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Občanke in občane Ilirske Bistrice vabimo na javno 
predvolilno SOOČENJE kandidatov za župana občine 
Ilirska Bistrica, ki bo v Domu na Vidmu v sredo, 6. okto
bra ob 19. uri. Vstop je prost.

Posnetek soočenja županskih kandidatov si boste 
lahko ogledali v četrtek, 7. oktobra in v petek, 8. oktobra 
ob 20. uri na programu TV Galeja.
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GSM CENTER

debitel
Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169 

® e-mail: maljevac@volja.net, www.gsm-kopija.si

♦ PRODAJA IN ODKUP RABUENIH GSM APARATOV
♦ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
♦ SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ P0NEDEUEK-PETEK 

8”-12” in 15”-19" 
SOBOTA 
8”- 12"

DZABES1PAKET - PAKET POVEZANI ■ INSTANT INTERNET
od 15 do 30 let starosti
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Spaha n
VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV NOVI UMTS

lokalne
volitve 2010:
PREDSTAVITVE
KANDIDATOV
STRM 21-27
pisma bralcev: 
NARODNOSTNO 
IN ČLOVEŠKO 
ZAVRŽENO 
DEJANJE
STIŠN®
rokomet: 
SEZONA JE 
PRED VRATI 
atletika:
DAN ATLETIKE
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družba: 
ZGODBE, KI 
JIH NISMO 
POTREBOVALI
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* “bacajain bjanjbjčp
* konzerve

TstfefcA
Carjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

f; lEtra d.o.o. SEŽANA

Delovni čas:
pon. - pel. 8.00 -17.00, 
sob. 8.00 -12.00

Metra d.o.o., Sežana, trgovina na debelo in drobno, Cesta na Lenivec 37, 6210 Sežana
PE IL. BISTRICA, Vilharjeva c. 33A, 6250 IL Bistrica, MALOPRODAJA, TEt.:05/714 25 05^

VtUKA PONUDBA:
konstrukcije ❖ termo i 20 hujski h panelov ❖ ročnega 
in električnega orodja ❖ barv WS-plast za kovano 
železo *:* rezalnih in brusilnih plošč v polikarbonat. 
plošč ❖ Proxxon orodja ❖ lestev ❖ vijakov M3 - 24 
♦> sfreine kritine - trapezne pločevine od 10 £UR/a2
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URNIK 
8.00 - 16.00 

sobota 8.00 -13.00 
nedelja zaprto

om°; KOREN JOŽKO
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
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mili* TELVFAX 05 710 14 99 
GSM 040 838 520

DAVČNO IN FINANČNO SVETOVANJE, D.O.O.

Mudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 
gospodarske družbe in društva.
VOJKOV DREVORED 2, 6250 ILIRSKA BISTRICA

KAKOVOST JE PRVA
Svetovanje, Prodaja, Proizvodnja, Montaža oken in vrat

Vprašajte nas: 
tel:02/7200 330 
fax:02/7200 340 
www.interles.si 
info@interles.si p R
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Interles d.o.o.
Kraigherjeva 19a 
SI-2230 Lenart
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POUČNA ZGODBA..

Sneguljčica
Nekoč je živel kralj, kije dobil hčerko, katere polt je bila tako bela kakor 

sneg, ustnice rdeče kakor kri in lasje črni kakor oglje, zato so ji rekli Sne
guljčica. A kralj je umrl in čez leto in dan si je kraljica vzela drugega moža. 
Taje bil ošaben in ni prenesel, da bi mogel biti kdo pametnejši od njega. 
Ko je Sneguljčica doraščala, je bila lepa in pametna kakor jasen dan. Tedaj 
je nekega dne kralj vprašal svoje čarobno ogledalo: "Ogledalo, ogledalo, 
povej, kdo je najpametnejši v deželi tej!"

Ogledalo je odgovorilo: "Kralj, vi ste najpametnejši pri nas, a Sneguljči
ca je tisočkrat pametnejša od vas!"Tedaj je kralj zasovražil deklico. Nasled
nji dan je poklical lovca in mu rekel: "Odpelji otroka v gozd in ga ubij."

Lovec je res odpeljal deklico v gost, vendar se je temu punčka zasmi
lila in jo je izpustil. Ko se je vrnil na grad je kralju zagotovil, da je deklica 
mrtva.

Sneguljčica je do večera hodila po gozdu, dokler ni naletela na majhno 
hišico. Vljudno je potrkala in ko ni nihče odgovoril je vstopila. Na mizici je 
zagledala sedem majhnih krožničkov s hrano in ker je bila zelo lačna, je 
z vsakega pojedla nekaj grižljajev, potlej pa legla na eno od sedmih po
steljic in zaspala. Ko se je stemnilo, so prišli domov palčki. Našli so spečo 
Sneguljčico, se zelo razveselili in jo pustili spati. Drugo jutro je deklica pal
čkom povedala svojo žalostno zgodbo. Palčki so sklenili, da je najbolje, če 
deklica ostane pri njih v zameno pa sojo prosili, da naj skrbi za hišico in 
jim kaj skuhala.

Kralj je čez nekaj dni spet stopil pred ogledalo in vprašal, kdo je najpa
metnejši v deželi: Ogledalo mu je odgovorilo: "Kralj, vi ste najpametnejši 
pri nas, a, Sneguljčica pri palčkih iz rudnikov zlatih je še tisočkrat pamet
nejša od vas." Tedaj je kralj sprevidel, da gaje lovec ogoljufal.To mu ni dalo 
miru. Preoblekel seje v branjevko in odšel k Sneguljčici. Premeteno ji je 
prodal uročeni jermenček za okoli vratu. Ko si ga je deklica zavezala okoli 
vratu se je jermenček zadrgnil in Sneguljčica se je zgrudila na tla. Na srečo 
so se prav takrat domov vrnili palčki, hitro so prerezali začarani jermen in 
deklica je spet zadihala.

Ko je hudoben kralj od ogledala zvedel, da je Sneguljčica še zmeraj 
živa, je zacepetal od togote. Spet se je preoblekel, pohitel v gozd k deklici 
in ji ponudil glavnik. Nič hudega sluteči deklici je bil ličen glavnik zelo všeč. 
Ko se je z njim počesala, je nezavestna padla po tleh. Palčki so ji zvečer 
potegnili glavnik iz las in Sneguljčica se je spet zavedla. Kralji je spet od 
ogledala zvedel, da je Sneguljčica še živa. Zastrupil je jabolko, se preob
lekel v kmetico in odšel k hiši sedmih palčkov. Ko je potrkalo na vrata je 
Sneguljčica pogledala skozi okno in rekla:"Nikogar ne smem spustiti noter, 
palčki so mi prepovedali."

"Potlej naj ti vsaj jabolko podarim," je rekla kmetica in ker je bila Sne
guljčica nezaupljiva, ga je prerezala čez pol; zastrupljena je bila samo ena 
polovica! Deklici je dal zastrupljeni del, sam pa zagriznil v drugo polovico. 
Tedaj je tudi deklica zagriznila v jabolko. Komaj je imela grižljaj v ustih, že 
je padla mrtva na tla.

Kralj je zavriskal in zaklical: "To pot te palčki ne bodo mogli več obuditi 
v življenje!"

Ko so palčki zvečer prišli domov, so zagledali Sneguljčico na tleh. Po
skušali so vse mogoče, vendar je to pot je deklica ostala mrtva. Zato so 
napravili krsto iz stekla in položili Sneguljčico vanjo. Odnesli so jo na hrib, 
sedli zraven nje in tri dni jokali. Tretji dan je mimo prišel kraljevič, zagledal 
krsto in v nji lepo deklico. Bila mu je tako všeč, da je rekel palčkom: "Dajte 
mi krsto, ne morem živeti, ne da bi gledal Sneguljčico; častil jo bom kakor 
svoje najljubše bitje."

In res so se ga palčki usmilili. Ko so služabniki odnesli krsto, so se spo
taknili in pri tem je zastrupljeni košček jabolka, ki gaje Sneguljčica odgriz
nila, zletel iz njenega grla. Kmalu je kraljična odprla oči in vstala.

"0!"je zaklicala."Kaj seje pa zgodilo?"Tedaj soji palčki povedali o vsem 
in kraljevič je rekel Sneguljčici: "Rajši te imam kakor vse drugo na svetu. Mi 
hočeš biti za ženo?"Sneguljčica gaje uslišala in odšla z njim. Na poroko so 
povabili tudi hudobnega kralja. Ko je stopil v dvorano, je spoznal Snegulj
čico in seje tako prestrašil, da mu je odpovedalo srce in mrtev se je zgrudil 
na tla. Sneguljčica pa je s svojim kraljevičem živela srečno do konca svojih 
dni.

Glavko, Srečko, Kihec, Pikec, Godrnjavko, Tepko in Zaspanko

Nauk zgodbe je, da se nikoli ne splača biti hudoben in prevarljiv, ter 
da Sneguljčica vedno dobi princa na belem konju.

5. oktober 2010 - svetovni 
dan učiteljev
Darinka Dekleva, predsednica OO SVIZ Ilirska Bistrica

Prava pot je izobraževanje!
Svetovni dan učiteljev praznu

jemo vsako leto 5. oktobra od leta 
1994 dalje. Obeležujemo datum 
podpisa Priporočil o položaju učite
ljev leta 1966 v Parizu v organizaciji 
UNESCO in ILO. Dokument vladam 
držav priporoča, kakšen naj bo pol
ožaj vzgojiteljev in učiteljev v vrtcih 
in šolah. Storjen je bil korak naprej 
v prepoznavanju pomembnosti 
in odgovornosti vzgojiteljskega in 
učiteljskega poklica.

Priporočila jasno določajo pra
vice in dolžnosti vzgojiteljev in uči
teljev ter govorijo o položaju, ki bi 
ga le-ti glede na zahtevnost dela 
morali imeti v družbi. V njih je opre
deljeno tudi, da so vlade odgovor
ne učiteljem in njihovim organiza
cijam omogočiti sodelovanje pri 
odločanju o za njih pomembnih 
vprašanjih.

Letošnje praznovanje dneva 
učiteljev poteka pod geslom "Prava

TURIZEM
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Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 
ki izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 

Cena izvoda je 1,80 EUR

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica 
tel. 05/71-00-320, fax. 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič 
Izdajatelj: GA Commerce d.o.o. 

^iazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica

Glavni In odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 

Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh 

Tehnični urednik: Raymond Fabijanič 

Tisk: GA Commerce d.o.o.

Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 
Rokopise in fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proizvode, 
za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%. 

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347.
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pot je izobraževanje!" ob če
mer je zlasti v teh kriznih časih 
poudarjen pomen ustreznega 
financiranja vzgoje in izobra
ževanja. SVIZ in Izobraževalni 
internacionali (El) sta trdno 
prepričana, da je v trenutnih 
družbenih razmerah, ko smo iz
postavljeni mnogim naravnim 
katastrofam, različnim stiskam, 
težavam in aktualni gospodar
ski krizi, utrditev vloge učiteljev 
bistvenega pomena za socialno, 
gospodarsko in intelektualno 
obnovo. Prava pot za izhod iz 
krize sta torej izobraževanje in 
znanje!

Ob tej priložnosti bo Ob
močni odbor SVIZ lirska Bistrica, 
ki ga sestavljajo člani SVIZ-a bi
striških osnovnih šol in šol iz Di
vače in Hrpelj organiziral proslavo, 
ki bo letos 15. 10. 2010 ob 19.00 v 
Kulturnem domu v Hrpeljah.

Želim, da bi se družba zavedala

rtejer.
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in cenila delo pedagoških poklicev. 
Njim pa, da bi imeli primerne po
goje, da bodo še naprej ustvarjalno 
in z zanosom opravljali svoje po
slanstvo.

Turistična zveza Brkini, 
Kras, Notranjska
Alenka Penko......

V torek, 21. septembra 2010 smo 
se v Postojni zbrali člani Turistične 
zveze Brkini, Kras, Notranjska in pri
sluhnili informacijam o uresničeva
nju programa zveze za leto 2010, ki 
sta jih izčrpno pripravila in podala 
g. Srečko Šajn, predsednik zveze 
in ga. Marica Gombač, vodja TlC-a. 
Pri tem je razveseljivo, da je uspe
lo zvezi kljub nizkim prihodkom 
realizirati kar nekaj pomembnih 
projektov. Seveda vse to ne bi bilo 
izvedljivo brez dela požrtvovalnega 
predsednika in ge. Gombačeve ter 
pomoči TD Postojna. V letošnjem 
letu je Turistična zveza Brkini, Kras, 
Notranjska sodelovala na medna
rodnem sejmu Turizem in prosti čas 
na GR v Ljubljani, uspešno izpeljala 
projekt Mednarodnega glasbenega 
festivala mladih v Postojni in pod 
pokroviteljstvom Turizma Kras, d.d. 
gostovala pri Postojnski jami, kjer 
je imela informacijsko pisarno od 
aprila dalje ter tako poskrbela za 
informiranje zavidljivega števila ob
iskovalcev (ocena cca 500.000).

Med letom je zveza pripravlja
la in izdajala letni in mesečne ko
ledarje prireditev območja, ki ga 
pokriva, regijsko koordinirala vse
slovenski projekt Moja dežela, lepa 
in gostoljubna in ves čas skrbela za 
promocijo članstva in prireditev, ki 
jih izvajajo člani zveze.

Seveda je bilo opravil in nalog 
še veliko, a strnila sem le najpo
membnejše. Ob tem bi rada izpo
stavila le še sodelovanje zveze v 
okviru projekta Čarobni dan, ki je 
prvenstveno namenjen družinam 
in otrokom iz socialno šibkejših 
družin. V sklopu slednjega je zveza 
sodelovala v Kobilarni Lipica in Ar
boretumu Volčji Potok ter promo-

Del ekipe, ki je sodelovala na stojnicah Turistične zveze Brkini, Kras,

virala turistično ponudbo Brkinov, 
Krasa, Notranjske in delo njenih 
sestavnih delov, turističnih društev 
posameznih območij.

Po zadnjih znanih podatkih je 
zadnjo avgustovsko nedeljo obis
kalo Čarobni dan v Arboretumu 
Volčji Potok 17.000 ljudi, k čemur je 
zagotovo doprinesel zelo lep son
čen dan in številni sodelujoči, ki 
so se vsak na svoj način trudili, da 
bi se obiskovalci počutili kar se da 
prijetno. Ob tem je vodja projek
tov, Bistričanka, ga. Manuela Bev- 
čič, zapisala v sporočilu za javnost: 
»Naj vas danes in tudi v prihodnje 
(o) g reje jesensko sonce, tako kot 
sta na zadnjo avgustovsko nedeljo 
v Arboretumu Volčji Potok poletno 
sonce in čarobnost ogreli naša srca 
in srca zadovoljnih in razposajenih 
obiskovalcev Čarobnega dne.

Zato vam izrekamo iskrena hva
la za vso vašo pomoč, zaupanje in 
pozitivno energijo, s pomočjo kate
rih ste nam pomagali soustvariti še 
en nepozaben in čaroben Čarobni 
dan.

Tisto avgustovsko nedeljo je

zaznamovalo čarobno (skoraj za
čarano) vreme, nešteto zanimivih 
ustvarjalnih delavnic, odlično raz
položenje med obiskovalci ter dej
stvo, da bomo ponovno razveselili 
več 100 otrok iz socialno ogroženih 
družin, ki se bodo v tem šolskem 
letu lahko udeležili prostočasnih 
aktivnosti po svoji želji (zahvaljujoč 
tudi in predvsem vam).«

INSTALACIJE
Kovačič Stojan s.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTAŽA STROJNIH INSTALACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE

INSTALACIJE 
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus cIC vie|mann

T M,*•----
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Minilo je 63 let od vrnitve 
Primorske k matici

Z uveljavitvijo pariške mirovne po
godbe 15. septembra 1947 je velik del 
Primorske, ki je bila pred tem četrt sto
letja pod Italijo, pripadel Jugoslaviji. S 
tem je bil večji del Slovencev združen 
pod isto državo. Od leta 2006 na ta dan 
praznujemo državni praznik vrnitve 
Primorske k matični domovini.

Mirovna pogodba je takratni Jugos
laviji prinesla velik del Primorske, Istro 
južno od Mirne, Reko, Zadar in otoke.
S to odločitvijo seje večina Primorcev, 
ki so pred tem več kot 20 let trpeli pod 
fašizmom, pridružila matičnemu na
rodu, četudi le v okviru jugoslovanske 
federacije. Trst z okolico pa je z delom 
Istre v skladu s pariškim sporazumom 
tvoril Svobodno tržaško ozemlje, s ka
terim sta upravljala Jugoslovanska armada (cona B) in 
Zavezniška vojaška uprava (cona A). Meja je bila do
končno dogovorjena leta 1954 z londonskim memo
randumom. A tudi po tem so Slovenci iz Trsta, Gorice 
in dela Posočja ostali ločeni od večinskega dela matič
nega naroda.

Osrednja slovesnost je bila v soboto, 18. septem
bra v Ilirski Bistrici v organizaciji Občine Ilirska Bistri
ca in Združenja borcev za vrednote NOB.

Slavnostni govornik je bil Milan Kučan in je pouda
ril, da"...v letošnje praznovanje priključitve Primorske 
vstopamo z upanjem, da smo morda vendarle na za
četku procesa sprejemanja resnice o preteklosti, ki je

desetletja razdvajala Slovence in Italijane...".
Prireditve so se med drugim udeležili tudi predsed

nik države Danilo Turk, predsednik vlade Borut Pahor, 
predsednik parlamenta Pavel Gantar ter nekateri mini
stri, poslanci in župani primorskih občin.

V kulturnem programu so sodelovali: ZePZ Kom
binat, združena MoPZ Dragotin Kette Ilirska Bistrica 
in zbor Slovenske vojske, združena pihalna orkestra 
Ilirske Bistrice in Glasbene šole Ilirska Bistrica, folklorni 
skupini Tuščak in Gradina, Janja Konestabo, Igor Starc, 
Zoran Lupine in Franc Gombač. Domači filatelisti so ob 
prazniku pripravili tudi priložnostni poštni žig, ki so ga 
ponudili tudi udeležencem proslave na Hribu svobo
de.

KNEŠKI SHOD

V treh dneh začutili utrip 
Knežaka_______________

Jernej Biščak, foto: Vojko Mihelj
Po dobro spreje

ti lanskoletni oživitvi 
praznovanja shoda v 
Knežaku je Kulturno, 
športno in turistično 
društvo Tabor Kalc 
1869 Knežak v sodelo
vanju z društvom Pi
škotek Knežak in vaško 
mladino med 13. in 15. 
avgustom ponovno pri
pravilo pester program 
dogodkov. Zahvaljujoč 
zagnani in požrtvo
valni kneški in okoliški 
mladini je v tridnevnem dogajanju 
na svoj račun prišlo staro in mlado. 
Mali umetniki in umetnice so v so
boto ustvarjali na Mašunu, kjer so 
se poleg izdelave metuljev, risb in 
živalic preizkusili tudi v poznava

nju drevesnih vrst, članice Društva 
Drobnovratnik pa so jim ob filmu in 
poučni razstavi pobliže predstavile 
bogato floro in favno snežniških 
gozdov. V nedeljo so se delavnice 
odvile še na igrišču pri kneški šoli.

V treh glasbeno obarvanih več
erih so se na odru pri šoli zvrstili 
štirje ansambli: v petek so se obis

kovalci vrteli ob An
samblu Akordi, očarala 
pa jih je tudi težko pri
čakovana reška Klapa 
Nevera. Ples v dežju z 
Ansamblom Roman
tiki je bil na vrsti na
slednjo noč, ko so se 
najpogumnejši zavrteli 
tudi v najbolj viharnih 
trenutkih noči. Nedelj
sko dogajanje in s tem 
kneški shod pa je v 
družinsko obarvanem 
poletnem večeru za

ključil Ansambel Biseri.
V pozno poletnem času pa je bil 

dejaven tudi MePZ Tabor Kalc 1869. 
Zbor je 11. septembra nastopil na 
slavnostni prireditvi ob 120. oblet
nici Prostovoljnega gasilskega dru
štva Zagorje in z odpeto gasilsko 
himno zbrane povedel v večerni 
del praznovanja obletnice.

KOLUMNA :

Burleska brez 
konkurence
Vojko Tomšič, Jasen......

Z postavitvijo oddajnika TV Galeje, sem si po dolgih letih ogledal 
zadnjo sejo občinskega sveta. Moram priznati da takšne burleske v 
življenju še nisem gledal. Celo kralj burlesk Charlie Chaplin, bi se od 
glavnega igralca in režiserje občinske burleske (Šenkinca) lahko veli
ko naučil. Poleg kričanja, odvzemanja besed, mahanja in ponavljanja 
ene in iste stvari neštetokrat, se je odlikoval tudi kot velik zagovornik 
zakonitosti.

Za zakonitost se je zavzemal ravno Šenkinc, ki je seveda v naši ob
čini pojem za nezakonitost. Zanimivo je, da je zakonitost razlagal rav
no drugače kot pred štirimi leti, na isto temo - imenovanje direktorja 
komunale. Vendar je ta tema v vseh nezakonitostih, ki jih je Šenkinc 
zagrešil v zadnjih letih zanemarljiva. Bistveno pomembnejši so javni 
razpisi. Še preden razpisna komisija prejme prijave interesentov, se v 
Ilirski Bistrici ve, kdo bo izvajalec. Člani razpisne komisije so le figure, 
ki ne odločajo o ničemer. Obstajajo le zato, ker jih imajo tudi druge 
občine. Odloča seveda Šenkinc. Če se v postopku razpisa, kaj zalomi in 
ni izbran tisti, za katerega seje odločil župan, se razpis ponovi.Tudi za 
ceno 1.000.000,00 EUR, kot v primeru Hrušice, ki smo ga vrnili Bruslju. 
In to le zato, ker ni bilo izbrano Cestno podjetje Koper, kot si je zamislil 
naš monarh. Še hujše so prekoračitve. V vseh večjih investicijah v naši 
občini, gre za velike razlike med ponujeno ceno in dejansko. Samo na
ivni lahko verjamejo, da gre za napake v projektiranju ali dodatna dela. 
Večja verjetnost je, da si delijo provizije. In to velike. Tudi v delovanju 
knjižnice ni bilo nič zakonitega, pa ••••••••••••••

U celo kralj
burlesk 
Charlie

Chaplin, bi se 
od glavnega 
igralca in

režiserje 
občinske

burleske
(Šenkinca)

lahko veliko
naučil.

župan ni ukrepal. Pozabiti ne sme
mo denarja investitorjev v teleko
munikacijsko omrežje. V tem pri
meru lahko z gotovostjo trdim, da 
je župan ljudi dobesedno okradel, 
saj ni imel nikakršnih pooblasti za
drževati denarja dve leti. Še manj 
odločati, koliko posamezniku vrni
ti. Pa si je te pristojnosti vzel. Seve
da nezakonito.

Ta seja je tudi jasno pokazala, 
da je dejanski direktor Javnega ko
munalnega podjetja Ilirska Bistrica 
Šenkinc in ne Maljevac. Sledni je 
le kurir, ki vsak ponedeljek, z zvez
kom pod pazduho in svinčnikom v 
roki odide po navodila k dejanske
mu direktorju. Zato ne čudi, da je 
Komunala vodena katastrofalno, 
kar je pokazala tudi sama seja. Po 
več letih nekritičnega podpiranja 
Šenkinca je prekipelo tudi občin
skemu svetniku in članu upravne
ga odbora Komunale Igorju Batisti.
Seveda ne naključno, temveč iz
užaljenosti, ker ni bil izbran ne za direktorja, ne za tehničnega direk
torja Komunale. Upravičeno, saj menim, da sta izbrana kandidata še 
slabša od Batiste. Je pa javno povedal to, kar vemo že leta. Da pod
jetnik iz naše občine bogati na račun prebivalcev mesta Ilirska Bistrica. 
Zakaj samo mesta. Zato, ker le prebivalci mesta Ilirska Bistrica plačuje
jo čiščenje komunalnih odplak.Ta podjetnik, pa ima celo ključe, da ne
moteno spušča odplake, tudi iz drugih občin v našo čistilno napravo. 
To ne bi bilo nič narobe, saj je za to čistilna naprava narejena. Narobe 
je le to, da za to nič ne plača. Čeprav svojim strankam zaračuna tudi 
deponijo odpeljanih odplak. Plačajo Bistričani. Da dejansko vodi ko
munalo, se je Šeninc izdal tudi s tem, ko je priznal, da »oni« (kdo so to 
oni ?) vedo za tega podjetnika, in da ga že dve leti neuspešno skušajo 
zalotiti pri nečednostih. Nasprotno je na seji dokazoval Batista, ki je 
mahal z mobilnim aparatom trdeč, da je storilca pri spuščanju odplak 
posnel 25.08.2010 in 04.09.2010. Torej dvakrat v desetih dneh. Ama
tersko. Komunala ima zaposlene ljudi, občina pa celo komunalno in
špektorico. Pa nič. V dveh letih nobenega rezultata. A gre le za nespo
sobnost? Težko verjamem, Bolj bi verjel govoricam, da je prav Šenkinc 
dovolil, da se temu fatalnemu podjetniku da ključe. Seveda ne zastonj. 
Nekdo je za to bogato plačan. Kdo si odgovorite sami.

~T,7 _ HH

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net
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KLUB ŠTUDENTOV ILIRSKA BISTRICA

Postani član Kluba študentov
Doris Komen •••••

Čas brezskrbnih poletnih počit
nic je mimo. Začenja se novo šolsko 
leto in na Klubu študentov bomo 
vsak mesec poskrbeli, da bo le to 
obdobje čim bolj prijetno, zanimi
vo in lahkotno. V mesecu septem
bru smo za vse dijake organizirali 
Sejem rabljenih učbenikov, kije bil 
letos res zelo množično obiskan. 
Pripravljamo in izvajamo pa tudi 
številne druge projekte, ki bodo za 
naše člane zagotovo ugodna prido
bitev...

vite se lahko na uradnih urah (PET 
19.00 - 21.00 | SOB 10.00 - 12.00) ali 
na dan odhoda avtobusa med 15. 
in 16. uro pokličeš na klubski GSM. 
Cene prevozov do Ljubljane: člani, 
ki imajo subvencijo 4€, člani, ki ni
majo subvencije 5€ in nečlani, ki 
nimajo subvencije 6€. ŠTUDENTSKI 
AVTOBUS NA OBALO... Štubus vozi 
na obalo ob nedeljah, ob 18.45 uri 
iz avtobusne postaje Ilirska Bistrica. 
Cena vozovnice iz Ilirske Bistrice, 
pod pogojem, da imate veljavno

L~ v

V začetku septembra je začel vo- subvencijo in urejeno članstvo, so: 
žiti ŠTUDENTSKI AVTOBUS V LJUB- Portorož/Piran: 5€, Izola: 4,5€, Ko- 
LJANO... Štubus vozi v Ljubljano per:4€.
ob nedeljah, ob 20.00 uri iz avto- Vsako soboto, med 15.00 in 
bušne postaje Ilirska Bistrica. Prija- 18.00 poteka v telovadnici osnovne

šole Antona Žnideršiča REKREACI
JA. Tedensko na našem facebook 
profilu svojim članom zastavljamo 
vprašanja ter jih NAGRAJUJEMO z 
nagradami naših sponzorjev.

Bliža se tudi odmeven, tradici
onalni dogodek DIJAŠKI KONCERT, 
ki se bo letos zgodil 9. oktobra. 
Nastopili bodo 4Eva, Karma in Pop 
design. Člani KŠIBA lahko vstopnice 
kupijo v predprodaji, v času urad
nih ur in sicer za 5,00 eur oziroma 
na dan koncerta za 7,00 eur.

Kot je bilo obljubljeno, pa smo 
za vse člane pripravili tudi KŠIBOV 
POPUSTNIK, ki je povsem prepro
sta, a hkrati pomembna pridobitev 
letošnjega leta.

1. Včlaniš se v KŠIB (potrebu
ješ originalno potrdilo o vpisu, sta
ro člansko izkaznico ali fotografijo).

2. Na KŠIB-u dobiš popust- 
nik, kjer so navedena podjetja, ki ti 
v šolskem letu 2010/11 nudijo po
puste. Ta podjetja imajo tudi KŠIB- 
ovo nalepko na vratih.

3. Obiščeš izbrani lokal, trgo
vino in pokažeš svojo veljavno član
sko izkaznico KŠIB-a ter zapravljaš! 
:)

Popuste vam nudijo...
Frizerski salon Mojca (10% po

pust pri storitvah), Picerija PARK 
(dijaška oz. študentska pica (več 
vrst) 3EUR), Foto atelje Emil Marož 
(10% popust pri storitvah), Gostil
na pri Matetu (Hamburger 3 EUR,

Čevapčiči 5 EUR, 10% popust pri 
naročilu toplih napitkov), Avto- 
shop d.o.o (10 do 20% popust pri 
nakaupu potrošniškega materiala 
in dodatne opreme za motorje). 
Bar Julija (Zajtrk 2,7 EUR, Bela 
kava 0,90 EUR), Planet MI3 (popust 
po dogovoru), Cvetličarna Polona 
(vsako 10. zavijanje brezplačno pri 
nakupu nad 15 EUR, popust2 EUR), 
Parfumerija Jelka (5% popust pri 
nakupu), Trgovina Orijent (5% po
pust pri nakupu), Okrepčevalni
ca Sladki bar (10 centov popusta 
pri nakupu prve kepice sladoleda 
(velja v letu 2010)), Zlatarna Jana 
(5% popust na gotovinsko plačilo

(nakit)), Turistična agencija OAZA 
(Popust po dogovoru na določene 
aranžmaje), PriVal (5% popust pri 
nakupu dodatne opreme za GSM, 
10% popust pri nakupu San Disk 
spominske kartice), Bar Črne njive 
(Ječmenova kava z mlekom 0,60 
EUR, Cedevita 0,80 EUR, Porcija 
sladoleda: 2,40 EUR), KŠIB (ugod
no printanje, fotokopiranje, ve
zava, subvencionirani prevozi, in 
šeee in šeeee:).

Razlogov za včlanitev v Klub 
študentov je še več, a le te vam iz
damo v prihajajočih mesecih.

Postani član KŠIBA, za vse drugo 
poskrbimo mi!

Novi predlogi zakonov pomenijo nove 
obremenitve za kmete
napisala Jerica Potočnik, za objavo pripravil Tonjo Janežič

Kmetijsko gozdarska zbornica Slo
venije (KGZS) ostro nasprotuje spreje
mu zakonodaje, ki bo dodatno poslab
šala že tako slab dohodkovni položaj 
slovenskih kmetij in kmetov. Od Vlade 
RS zahteva, da jo aktivno vključi v so
odločanje o ključnih temah v kmetij
stvu in da čim prej z ustreznimi ukrepi 
poseže v verigo od »od kmeta do kup
ca«, kjer kmet dobi bistveno premaj
hen delež.

V prostorih Čebelarske zveze Slo
venije na Brdu pri Lukovici je 1. sep
tembra potekala 8. seja sveta KGZS. Na 
seji, ki jo je vodil predsednik KGZS Ciril 
Smrkolj, je bil prisoten tudi minister 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
(MKGP) mag. Dejan Židan s svojimi so
delavci. Seje so se udeležili tudi pred
stavniki nevladnih kmetijskih organi
zacij.

Minister za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano mag. Dejan Zidanje na seji 
Sveta KGZS predstavil osnutek Resolu
cije o strateških usmeritvah razvoja 
slovenskega kmetijstva in živilstva, 
potek priprav na spremembe Skup
ne kmetijske politike EU (SKR) po letu 
2013 in izhodišča Slovenije za razpra
vo o SKR EU po letu 2013. Svet KGZS 
zahteva, da bi morali med splošnimi 
izhodišči Slovenije za razpravo o SKR 
po letu 2013 nujno izpostaviti zago
tavljanje stalnega primernega dohod
ka na kmetijskih gospodarstvih, ki bi 
zagotavljal primerljiv življenjski stan
dard kmetom v primerjavi z ostalimi 
prebivalci podeželja. Svet KGZS tudi 
zahteva, da mora biti podpora SKR na
menjena vsem kmetom, ki pridelujejo

hrano v skladu z načeli evropske zako
nodaje s področja varne hrane, in da 
mora biti razvojna politika bodoče SKR 
v pretežni meri naravnana na ukrepe, 
ki jih bodo lahko koristile vse kmetije, 
ki kmetujejo v skladu z veljavno za
konodajo in ne le tiste, ki zagotavljajo 
višje standarde trajnostnega kmetij
stva. V nadaljevanju KGZS zahteva, da 
se poenostavitev SKR poleg izvedbe, 
administracije in kontrole nanaša tudi 
na postopke vlaganja zahtevkov, iz
polnjevanja pogojev, vodenja evidenc 
in kontrol na kraju samem. Svet KGZS 
si je enoten, da je treba izhodišča v 
poglavju neposrednih plačil dopol
niti z jasno navedeno višino spodnje 
meje finančnih sredstev, ki jih sloven
sko kmetijstvo potrebuje za izvedbo 
ciljev s pomočjo ukrepov I. stebra, za 
kar pa mora MKGP pripraviti ustrezne 
izračune. V nadaljevanju se zavzemajo 
tudi za bolj radikalno pogajalsko izho
dišče Republike Slovenije, ker poleg 
sedanjega zagotavljanja dohodkovne 
stabilnosti nujno potrebujemo tudi 
ukrepe in več sredstev kot jih omo
goča sedanja ureditev SKP. Od MKGP 
zahtevajo, da v nadaljnjih postopkih 
sprejema izhodišč upošteva predloge 
in pripombe KGZS in da vse dokumen
te na temo SKP po letu 2013 obravna
va v sodelovanju z KGZS.

Mag. Dejan Zidanje predstavil tudi 
osnutek Zakona o promociji kmetij
skih in živilskih proizvodov. Člani Sveta 
KGZS opozarjajo, da osnutek zakona 
trenutno pokriva le področje kmetij
skih proizvodov in ne vključuje lesa, ki 
je po mnenju Sveta KGZS najpomemb

nejša obnovljiva surovi
na. Menijo, da bi mora
la biti promocija shem 
kakovosti namenjena 
promociji proizvodov iz 
shem kakovosti v ustrez
nem razmerju do promo
cije generičnih pridelkov.
Od MKGP zahtevajo, da 
v zakonu jasno opredeli, 
koliko sredstev bo zbrala 
posamezna skupinazave- 
zancev za plačilo prispev
ka in koliko država. Člani 
sveta ocenjujejo, da je 
predlagani sistem osnov 
za odmero prispevkov 
neustrezen in tehnično 
ter administrativno prezahteven in 
predrag. Zato predlagajo, da MKGP 
prouči možnost zbiranja prispevkov 
za nosilce kmetijskih gospodarstev 
na osnovi podatkov, pridobljenih iz 
zbirnih vlog ter katastrskega dohodka. 
KGZS tudi zahteva, da država čim prej 
z ustreznimi ukrepi poseže v verigo od 
»od kmeta do kupca« in končno uredi 
razmerja znotraj verige.

Predsednik KGZS Ciril Smrkolj je na 
seji Sveta KGZS podal pripombe KGZS 
na predlog Zakona o davku na nepre
mičnine. Nov davek na nepremičnine 
bo grobo posegel v položaj slovenske
ga kmetijstva, zato KGZS povsem novi 
obdavčitvi kmetov ostro nasprotuje. 
Kot je povedal Ciril Smrkolj, KGZS od 
pripravljavca zakona zahteva, da pri
pravi ustrezno oprostitev plačila davka 
za kmetijska in gozdna zemljišča ter 
za stavbe, ki so namenjene kmetijski

proizvodnji in stanovanju oseb, ki se 
ukvarjajo s kmetijsko dejavnostjo, saj 
so kmetijska in gozdna zemljišča že 
obdavčena na podlagi katastrskega 
dohodka, ki se upošteva pri dohodni
ni. Ob tem KGZS tudi poudarja, da ima 
katastrski dohodek naravo davka na 
kmetijska zemljišča, saj je davčni zave
zanec praviloma imetnik pravice upo
rabe zemljišča. Ciril Smrkolj je opozoril 
tudi na dejstvo, da postopek pritožbe 
že ureja Zakon o davčnem postopku 
in zato ne vidi nikakršnega razloga, da 
bi se postopek in pritožbeni razlogi za 
davek na nepremičnine spreminjali. 
Davčni zavezanec mora vsekakor imeti 
možnost, da ugovarja podatkom, kijih 
s strani Geodetske uprave RS za potre
be odmere davka prejme Davčni urad 
RS.

Člani Sveta KGZS so se seznanili 
tudi z novim predlogom Zakona o po
kojninskem in invalidskem zavarova

nju. KGZS meni, da je 
nelogično, da bi kmet, 
ki je istočasno pred
sednik manjše zadruge, 
moral biti zavarovan 
kot družbenik in na tej 
osnovi izpolnjevati še 
vse predpisane pogoje 
po zakonu o delovnih 
razmerjih. KGZS zahte
va, da je treba urediti 
možnost vstopa v pros
tovoljno pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje 
na osnovi opravljanja 
kmetijske dejavnosti. 
KGZS se tudi ne strinja 
z dvigom starostne 

meje za starostno upokojitev in za
hteva, da Republika Slovenija ostane 
zavezanec za plačilo prispevkov delo
dajalca za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje za zavarovance, ki oprav
ljajo kmetijsko dejavnost na območjih 
s posebnimi pogoji za opravljanje pri
marne kmetijske dejavnosti. Prav tako 
KGZS zahteva, da se uredi poklicna po
kojnina tudi za zavarovance iz naslova 
opravljanja kmetijske in gozdarske de
javnosti, ohrani že pridobljena pravica 
do državne pokojnine in uredi status 
kmetov, ki so stopili v ukrep zgodnje
ga upokojevanja kmetov. Da bi KGZS 
lahko kvalitetno opravljala svojo re
prezentativno funkcijo, ki jo določa 
zakon, zahteva, da ima kot stanovska 
organizacija kmetov in kmetijstva s 
številnimi delodajalci svojega člana v 
Svetu Zavoda za pokojninsko in inva
lidsko zavarovanje.
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Če smo ob volitvah voli, 
nas po njih ostrižejo kot 
ovce
Dejan Ujčič......
Derete predvolilno številko Snež- 
Dnika in na tem mestu se bomo 

seveda vzdignili iz mlakuž politike in 
govorili o nečem povsem tretjem.

Šalim se.
Pred nami je izbira župana in ob

činskega sveta, kar ni nepomembna 
stvar in je zatorej tisti čas, ko je po
trebna politična debata.

Če citiram nekoga, ki je nekje 
nekoč rekel: Politika je preveč resna 
stvar, da bi jo prepustili samo politi
kom.

Prepričan sem, da je treba svo
jo volilno pravico jemati resno. Svoj 
glas je treba dati na podlagi nekih 
meril, kakršnakoli si že kdo določi, 
odgovorno in z mislijo na to, kakšne 
naloge čakajo tiste, ki se potegujejo 
za nek položaj. Ali pa je bolje sploh 
ga ne dati in se vzdržati.

Volitve imajo dva obraza, progra
me in osebnosti.

Najprej o programih.
Vgrajeno je v razmišljanje, da poli

tiki lažejo, pred volitvami pa še zlasti. 
Zakaj torej politiki mislijo, da bodo s 
tem, da bodo obljubljali nemogoče, 
uspeli (sicer tega ne bi počeli)?

Kaj pa, če bi jih začeli prijemati za 
besedo?

Povsem nemogoče je imeti po
droben akcijski načrt za naslednja 
štiri leta in se ga do pičice držati. Živ
ljenje ne teče tako, spremembe ne 
čakajo na konec mandata in svet se 
ne vrti po štiriletnih obdobjih, tega 
se je dobro zavedati. Če je torej po
trebno vzeti v zakup, da bodo ne
katere predvolilne obljube prelom
ljene, pa tega ne bi smeli sprejemati 
brez tehtnih razlogov.

Dober odmerek realnosti pri ob
ljubah politikov bi bil dobrodošel. Če 
nekdo, na primer, obljublja investici
je, naj poda približne številke in, če so 
večje, kako in od kje naj bodo večje.

In o osebnostih.
Želeli bi si, da bi bili politiki kom

petentni in zaupanja vredni. Past pa 
leži v tem, da lahko pademo v »šport
ni duh« in se ukvarjamo z njihovo 
osebno tekmovalnostjo. Seveda tek
mujejo eden z drugim, saj hočejo isto 
mesto. A to je njihova stvar, ne naša.

Mi smo delodajalci župana in ob
činskih svetnikov in se vsake štiri leta 
kolektivno, s tajnim glasovanjem, 
odločamo, komu bomo dali to služ
bo. Naj bo tisti krogec na glasovnici 
temu primerno tehten.

Ljudje, ki jih izbiramo, gospo
darijo z veliko količino našega de
narja in skrbijo za pomembna po
dročja našega življenja!

V drugem delu bi rad z vami delil 
nekaj razmišljanj o strateškem okvi
rju za vodenje lokalne politike.

Kaj je pravzaprav merilo uspeha 
neke lokalne skupnosti? Lahko bi re
kli, da čim višja raven zadovoljstva za 
čim večji krog ljudi. Vendar je ta opre
delitev najsplošnejša in predvsem in 
v največji meri odvisna od vsakega 
posameznika.

V sferi javnega, in znotraj tega 
političnega, pa je potrebna konkre
tizacija.

Gospodarstvo je temeljni ele
ment neposredno materialnega, po
sredno pa tudi drugega blagostanja.

S stališča občine (ki je edino ustrezno 
pri delovanju v njenem okviru) bi bilo 
mogoče smiselno občino opredeliti 
kot gospodarsko enoto, po analogiji 
z državo, regijo, zvezo držav ipd.

Zakaj je to pomembno?
Ker po tej analogiji takoj pridemo 

do izvoza.
Težko si je predstavljati samoza

dostnost občine, da bi torej ne pri
dobivali proizvodov in storitev izven 
meja ilirskobistriške občine. To pa 
pomeni uvoz.

Za plačilo uvoza potrebujemo iz
voz.

Kaj torej lahko ponudimo preo
stanku sveta v zameno za tisto, česar 
doma ne proizvedemo ali nudimo ali 
drugje lahko dobimo ceneje in/ali 
kakovostnejše?

Preden odgovorimo na to vpra
šanje, poglejmo na fiskalno, se pravi 
prihodkovno stran.

Odmislimo na tej točki prenose 
denarja iz slovenskega in evropske
ga proračuna (ti pridejo na vrsto 
drugje). Glavna davčna vira občine 
sta delež dohodnine in nov davek na 
nepremičnine.

Iz tega seveda jasno izhaja, kateri 
je glavni izvozni vir občine.

Delo.
Dohodnina izhaja iz plače, torej 

neposredno iz dela, in se plačuje na 
podlagi stalnega prebivališča in ne 
kraja zaposlitve. Davek na nepre
mičnine pa ima dva vira. Eden vir so 
stanovanjske nepremičnine, pove
zane s prebivanjem, drug del pa so 
poslovne nepremičnine, povezane z 
gospodarsko aktivnostjo in tako de
lovnimi mesti.

Od tu lahko sklepamo na pri
marni in sekundarni razvojni cilj raz
vojne politike. Primarni cilj so stalni 
prebivalci in sekundarni so delovna 
mesta.

A najprej o izvoznikih. Kdo so iz
vozniki? Najsplošnejša delitev bi bila 
na tri kategorije: zaposleni, plačani 
iz državnega proračuna, zaposleni v 
podjetjih, ki pridobivajo dohodek iz
ven občine in zaposleni izven meja 
občine.

Splošni krog zaposlenih vključu
je še zaposlene v podjetjih, ki nudijo 
proizvode ali storitve na lokalnem 
trgu in zaposlene, plačane iz lokalne
ga proračuna.

Zatorej zagotoviti zaposlitev v 
kraju prebivanja ni naloga občine. 
Zagotoviti kakovost bivanja, da za
poslitveni migraciji ne sledi dejanska 
preselitev pa gotovo je.

Iz tega vidika sta denimo varova
nje okolja in prizadevanja za to, da 
občina (predvsem preko mesta) pri
dobi državne službe (zaradi dohodka 
in zaradi bližine storitev) tudi med 
osnovnimi vzvodi občinske gospo
darske politike.

Gledanje na občino kot na gospo
darsko enoto in postavitev primarne
ga cilja zagotavljanja kakovosti biva
nja kot (tudi) gospodarske kategorije 
ima pomembne posledice.

Če predpostavimo, da za vsak 
izdatek obstaja analiza stroškov in 
koristi, tudi če zelo osnovna (pogum
na predpostavka, se zavedam), po
tem vključitev zgornjih predpostavk

doda nove argumente v debate, kot 
so bile vetrne elektrarne in kot je od
lagališče odpadkov.

Dodatna ugodnost pa je, da se 
politiki ne morejo več skrivati za ob
ljubami o novih delovnih mestih, ki 
jih ne morejo zagotoviti (in, verjemi
te, tako je tudi prav) in morajo začeti 
govoriti o stvareh, ki pa jih lahko za
gotovijo.

Še en premislek bi veljalo vklju
čiti v lokalno politično delovanje, 
namreč dejstvo, da ta prostor zgolj 
čuvamo za naslednje generacije.

To ne pomeni, kot si nekateri 
radi predstavljajo, konec razvoja ali 
konzerviranje nekega stanja. Takšno 
stališče predpostavlja prepričanje o 
večvrednosti lastnega ali preteklega 
časa nad drugimi, ki ga ne morem 
deliti.

Pomeni pa odgovornost pri spre
jemanju odločitev.

Ilirska Bistrica ima samo dva »na
ravna resursa« - prostor (naravni in 
kulturni) in ljudi.

Z naravnimi viri pa je treba go
spodariti razumno.

Predvsem pa je potrebno spo
znanje, daje strategija sestavljena iz 
letnih proračunov, da gre pot do do
seganja ciljev preko konkretnih skle
pov in izdatkov, da seje potrebno za
vedati vseh stroškov pri sprejemanju 
odločitev. Pri slednjih bi izpostavil 
predvsem dvoje: eksterne stroške 
(denimo vplivi na okolje) in oportu- 
nitetne stroške (ki izhajajo iz drugih 
stvari, ki bi jih lahko naredili z denar
jem, porabljenim za določen namen, 
skratka, strošek tistega, čemur smo 
se odpovedali).

Še enkrat, merila, na podlagi ka
terih oddate (ali pa tudi ne) svoj volil
ni glas, si postavljate sami.

Dobro pa je vedeti, zakaj pravza
prav imamo volitve. Imamo jih zato, 
ker se je izkazalo, da moč kvari, abso
lutna moč pa kvari absolutno.

Dobro je tudi vedeti, kaj je poli
tika.

Politika ni nič drugega kot uprav
ljanje skupnih zadev.

Pogledi na to so seveda nujno 
različni.

Zato je pomembno, da obstajajo 
in so spoštovani postopki obravnave 
in sprejemanja odločitev.

In, nenazadnje, zelo dobro se je 
zavedati, da denar, s katerim nam 
posredno (v obliki obljub) mahajo 
pred nosom v predvolilnem času ne 
prihaja z Marsa, niti ne iz Bangladeša, 
temveč iz našega dela, lastnine in (v 
občinskem primeru posredno) po
trošnje.

Predvolilno vprašanje za milijon 
zelembača je torej:

Komu zaupati veliko našega 
denarja za izpolnjevanje skupnih 
potreb in ciljev?

Odgovor je vaš.
Vsako volilno zmago sestavljajo 

posamezni glasovi!

P.S. Da bom še jaz »podprl bistri
ško mladino« naj vse tri moje bravke 
in bravce obvestim, da sem kratek 
sestavek z bolj konkretnimi predlogi 
na zgornjo temo objavil v Večerni de
bati Roka Smrdelja et al.

Elektronkah

Iščete profesionalnost 
po ugodnih cenah?

^ V poslovnih in
stanovanjskih objektih 
izvajamo storitve:

• Elektroinstalacije
• Meritve
• Video-domofoni
• Protivlomni sistemi
• Montaža računalniških mrež
• Montaža električnih 

pogonov dvoriščnih vrat
• Strelovodne instalacije
• Hišniška opravila
• Gradbene storitve:
- Kronsko vrtanje
- Dela na višini
- Najem dvižne ploščadi

Pokličite nas na: GSM 041 778 107 
Reference na www.elektro-skok.si ali 

elektro.skok@siol.net

Društveno
ocenjevanje
medov

Bistriško čebelarsko društvo je 18. septembra izpeljalo ocenjevanje 
medov. V oceno je prispelo 46 vzorcev medu. Ocenjevanje je poteka
lo v skladu z pravilnikom ČZS.
Ocenjevanje poteka tako, da 
je vzorce medu potrebno od
dati en teden pred ocenjeva
njem in to dva polkilogramska 
kozarčka pravilno označena. V 
prvi fazi se vzorci evidentirajo, 
nato je v vsakem vzorcu izmer
jen % vode. Največja dovoljena 
meja je 18,6% vode. Za tem, pa 
se vzorcu izmeri še elektropre- 
vodnost, na podlagi tega rezul
tat lahko natančno definiramo 
izvor medu. Ocenjevalna komi
sija dobi vzorec z ocenjevalnim 
lističem, brez podatkov o last
niku. Na ocenjevalnem lističu 
so vpisani podatki o vsebnosti 
vode, elekotroprevodnosti in 
deklarirana vrsta medu. Točke ocenjevalcev se na koncu seštejejo, mak
simalna ocena komisije je 32 točk. Poudariti je potrebno, da se medalje 
podeljujejo na doseženo št. točk, kar pomeni, da vsakdo kije dobil več 
kot 29.0 točke ima zlato medaljo.

Največ je bilo vzorcev cvetličnega medu, poleg tega pa še gozdne
ga, lipovega in akacijevega ter dva vzorca hojevega medu, tri kostanjevi 
teren vzorec češnjevega medu.

Vzorce je ocenjevala petčlanska komisija, kiji je predsedovala Mile
na Urh, ob njej pa so bili še licenčni preizkuševalci Jugoslav Logar, Ljubo 
Zadkovič, Zorko Šabec, Rok Čekada in Ernest Penko. Preizkuševalci so 
na podlagi meril bistrosti, čistosti, barve, okusa in arome, na društve
nem tekmovanju največ točk in s tem zlato priznanje dodelili Antonu 
Čekadi za lipov med, Jožetu Turku za gozdni med, čebelarstvu Čekada 
za lipov med, Vičič Marjanu za cvetlični med, Andreju Štembergerju 
in Antonu Šestanu tudi za cvetlični med. Priznanja je vsem dobitnikom 
ČD Anton Žnideršič podelilo na letošnji Kmetijski tržnici.
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Zgodbe,
Darko Benigar......

Zgodba z 
začetka...

Zakaj z začetka? Meritve na Vo- 
lovji rebri je EP izvajala še pred pri
hodom g. Šenkinca na oblast. Nikdar 
in nikoli mi ne bo jasno, zakaj je g. 
Šenkinc ob asistenci nesposobnega 
občinskega sveta šel v zgodbo z ve
trnimi elektrarnami. Pohlep morda? 
Kaj vse so si izmislili, da bi prepričali 
javno mnenje, kako koristen bo ta 
projekt za Ilirsko Bistrico! V resnici 
so debelo lagali. Komu pravzaprav 
koristijo vetrne turbine na Volov- 
ji rebri? Materialno korist bi (oz. je 
že) imelo kar nekaj ljudi. Nikjer pa v 
zgodbi ne vidim javnega interesa, s 
katerim so nas pitali. Pozitivnih učin
kov vetrne elektrarne preprosto ni. 
Delovnih mest ne bo, ker je sprem
ljanje in vodenje takšnega vetrnega 
polja daljinsko (po vsej verjetnosti iz 
Nove Gorice). Nepovratno uničenje 
okolja (izkop gradbenih jam, posta
vitev vetrnih generatorjev, postavi
tev transformatorjev in daljnovoda, 
popolnoma spremenjena naravna 
podoba območja, kjer bodo domi
nirali 60 metrski stolpi, neprestan in 
moteč šum vrtečih se elis) je neso
razmerno večji negativni rezultat od 
kakršnekoli koristi, ki pa zagotovo 
ne bo javna. Zaščitne ograje bodo 
preprečevale nemoteno sprehaja
nje na tem področju. Mrtvih ptic bo 
zagotovo veliko (glede na izkušnje 
z drugih vetrnih polj). Vetrne elek
trarne bodo s svojimi mazalnimi olji 
neprestana grožnja za pitno vodo 
llirskobistriške občine.

Ob vsej potencialni žrtvi narave 
pa zato niti za kilogram ne bi zmanj
šali porabe premoga (eden od zelo 
izpostavljenih argumentov zago
vornikov je zmanjšanje emisij toplo
grednih plinov). Ker je delovanje oz. 
proizvodnja energije iz vetrne elek
trarne izredno nezanesljiva (ni stal
nega vetra) in ker se tako termoelek
trarne kot tudi nuklearna elektrarna 
na nihanje proizvodnje ne more od
zivati, bi se morala skupna proizvod
nja prilagajati na hidroelektrarnah, 
kar pomeni, da bi v času maksimal
ne proizvodnje na vetrni elektrarni, 
hidroelektrarna nekje morala »spuš
čati energijo po vodi«.

Vetrne elektrarne se po svetu 
gradijo na področjih, kjer so zaradi 
konfiguracije terena prisotni stal
ni vetrovi. Pri nas stalnih vetrov ni. 
Norveška pridobi skoraj vso energi
jo iz hidro potenciala, Danska ima 
idealne razmere za vetrne elektrar
ne (hidro energije pač nima), Franci
ja večino energije pridobi iz nuklear
nih elektrarn... Vsak pač koristi tiste 
naravne danosti, ki jih ima. Slovenija 
nima ne nafte ne zemeljskega plina, 
vodni viri za proizvodnjo električne 
energije so omejeni, stalnih vetrov 
ni,... Najbrž je potrebno razmišljati 
v drugi smeri: racionalizacija porabe 
na vseh nivojih (industrija, bivalni 
prostori, promet,...).

Če bo do realizacije vetrne elek
trarne prišlo (srčno upam da ne bo) 
in ko bomo gledali razdejanje na 
Gurah ali pa ko bomo ostali brez 
pitne vode... spomnite se, komu se 
lahko za tako stanje zahvalite.

ki jih nismo potrebovali
...je

imela svoje 
nadaljevanje,...

v pravzaprav predvolilni obljubi 
takrat še kandidata za župana, da 
bo v Ilirski Bistrici odprl gimnazi
jo. Zelo všečna ideja (strokovno se 
takim zadevam reče populizem). 
Sam sicer podpiram vsakršno za
misel, ki bi pomagala razviti našo 
občino. Ampak ta ideja je imela 
veliko pomanjkljivost: neupošte
vanje demografskega trenda, ki je 
v občini Ilirska Bistrica negativen. 
To pomeni, da so generacije (če iz
vzamemo generacijo okrog I. 2000) 
vedno manjše. Ko se nekdo odloči, 
da bo naredil gimnazijo, že vnaprej 
ve (glede na dotedanji procent vpi
sa generacije v gimnazije), kako se 
bodo gibali vpisi naslednjih petnajst 
let. Vsak kolikor toliko misleči človek 
bi se najprej pozanimal, kako dolgo 
bodo sploh lahko polnili šolske klopi 
v gimnaziji. Kolikor mi je znano, je v 
tem šolskem letu kar cel razred manj 
gimnazijcev.

Torej: pozitivni učinek postavitve 
gimnazije je nedvomno bil pri vseh 
tistih družinah, ki so imele v tem ob
dobju otroke primerne starosti. Ni se 
jim treba voziti v Postojno, Sežano 
ali Koper. To sicer velja samo za gim
nazijsko smer. Vsi ostali so se morali 
podati ali na vsakodnevno pot ali pa 
v dijaški dom.

Negativni učinki: približno mili
jon evrov samo iz občinskega pro
računa je znašala začetna investici
ja. Verjetno je bilo stroškov še več. 
Vsakoletni stroški glede na proračun 
znašajo cca. sto tisoč evrov. Najbrž 
nekatere stroške sestavljavci pro
računa in zaključnega računa skri
jejo tudi pod drugimi postavkami. 
Precej velika investicija za projekt 
z dvomljivo prihodnostjo... In to za 
projekt, ki bazira le na predvolilnem 
nakladanju- brez kakršnihkoli stro
kovnih podlag.

neumnostim pa 
še ni in ni videti 
konca.

Podpora Lesonitu pri pridobiva
nju gradbenega dovoljenja za ob
jekt, ki so ga dejansko pred očmi 
Občinarjev (le kam so gledali, ko so 
se po Šembijskih serpentinah vozili 
v dolino?) zgradili na črno, je milo 
rečeno, neumnost. Če človek nima 
nojevskega kompleksa, mu je jasno, 
da povečanje proizvodnje za naj
manj 3x (po izjavah odgovornih v 
Lesonitu pa 8x) pomeni tudi abso
lutno povečanje škodljivih izpustov 
in da popolnoma nova tovarna ne 
more biti rekonstrukcija, kot to piše 
v projektu za pridobitev gradbene
ga dovoljenja, ampak novogradnja. 
Pa ni bilo dovolj pomagati pri legali
zaciji črne gradnje, katere posledica 
je poleg zdravju škodljivih izpustov 
tudi zmanjšanje števila zaposlenih 
iz cca 350 na manj kot 100. Tudi po
stavitve merilnih naprav za merje

nje emisije prašnih delcev in hrupa 
se je župan otepal kot hudič križa. 
Zakaj le? Saj gre za zdravje občanov, 
to je tistih ljudi (in njihovih družin), 
ki skrbimo s plačevanjem davkov, da 
ima župan in njegovi sodelavci lepe 
plače in da imajo občinski svetniki 
privlačne sejnine. Mogoče pa dobijo 
drugje več...

Zelo podobna zgodba se je do
gaja z bioplinarno, ki kot surovino 
koristi klavnične odpadke. Investi
cija je bila izpeljana potiho in mimo 
zainteresirane javnosti. Ob tem pa 
so operirali z zavajajočimi podatki 
o količini surovine (namesto 30.000 
ton so zapisali 30.000 kg). Ob čudne 
podatke se ni noben občinar obre
gnil.

V zgodbi z Lesonitom je za
nimivo, da v dveh letih ni bilo mo
goče najti sredstev za monitoring 
izpustov, sredstva (po informacijah 
petnajst tisoč evrov, najbrž pa bo 
strošek pod črto precej višji) za pro
slavo na Hribu svobode pa so bila v 
hipu na voljo. Da ne bo pomote: nič 
nimam proti proslavi, ne vidim pa 
smisla, da ena najmanj razvitih ob
čin financira državno proslavo.Tu se 
vidi kakšne prioritete ima sedanja 
občinska oblast - najprej proslavlja
nje (in postavljanje), splošno zdravje 
pa sploh ni na spisku. Samo nepo
pravljivemu naivnežu ni jasno, da je 
bilo tako proslava kakor tudi nekaj 
drugih »investicij« umeščenih v kon
tekst bližajočih se lokalnih volitev.

Ljudi je potrebno prepričati, da 
so škodljive neumnosti koristne 
neumnosti -

Najbrž je nekega večera, v neki 
gostilni gospod župan, ko je »malo« 
spil, rekel: »Komo narjest naše cajtn- 
ge, da nom ne bodu u Snežniki vječ 
srali«. (zgodbico sem si izmislil v 
smislu popestritve in zabave - umet
niška svoboda pač).

In je zlata ribica naredila časopis 
(Bistirški odmevi). Kar zopet ne bi 
bilo nič narobe, če bi bil, recimo, v 
javno-zasebnem partnerstvu, z ne
odvisnim uredništvom in ne popol
noma na občinskem proračunu. Res 
je, da časopis dobimo v naše poštne 
nabiralnike zastonj. Pa vendar ni za
stonj. »Košta« nas približno sedem
deset tisoč evrov letno! Seveda je 
neodvisnost uredniške politike od 
trenutne oblasti iluzorna. To pome
ni, da davkoplačevalci hočeš-nočeš 
plačujemo propagando gospodu 
županu. Sam imam z županovim 
časopisom slabe izkušnje. Ko sem 
napisal odgovor na neki članek, so 
objavo dovolili šele, ko je število 
znakov (s presledki in ločili vred) 
padlo izpod 3000. Pri tem pa so si 
dovolili meritorno mnenje glede 
vsebine (temu bi v demokraciji rekli 
cenzura). Glede dolžine članka so se 
natančno držali zakona, ne glede 
na dejstvo, da je to lokalni občinski 
časopis in da bi bilo v interesu ob
čanov slišati še kakšno drugo in iz
črpno mnenje (če ni drugih mnenj, 
potem laži postanejo resnica- če 
jih le dovolj pogosto ponavljaš). Ko 
sem hotel objaviti malo obširnejši 
članek, so me zavrnili, češ da je šte
vilka že zaključena. Prepričan sem, 
da članka v vsakem primeru ne bi

objavili (če bi hoteli, bi ga lahko v 
naslednji številki). Tako je to, kosi na 
oblasti in še urednik svojega časopi
sa, ki pa ti ga financira nekdo drug. 
Časopis bi lahko mirne duše pre
imenovali v »Bistriška sramota« ali 
pa »Bistriški posmeh« demokraciji 
seveda, morda pa tudi »Demokraci
ja po Bistriško«.

-npr. center za ravnanje z od
padki v Globovniku...

Zanimivo, da so se v južnopri- 
morski regiji tega centra prav vsi 
otepali. Pa pride naš »kerlc« in s svo
jo bolano idejo rešuje problem sme
ti razvitega Jugozahoda. A ni pravi 
junak!

Dejstvo je, da je potrebno s 
smetmi nekaj storiti. Kakšen teden 
nazaj je naša someščanka v Delu pi
sala o centru v Logatcu, v katerega 
vabijo vse južnoprimorske občine. 
Hiter odziv bo pomenil nižjo ceno 
smeti, cincanje nas bo koštalo. Prav 
povezavo z Logatcem je civilna inici
ativa »Globovnik« že zdavnaj predla
gala gospodu županu, ki pa seveda 
s plašnicami na očeh druge rešitve 
kot si jo predstavlja sam, ne vidi. V 
zadnjih osmih letih, od katerih je 
bilo lepo število let konjunkturno, 
je imel idealno priložnost vsaj pri
bližno urediti problematiko odpad
kov v občini. Ekološki otoki so pozi
tiven ukrep, ki pa še zdaleč ni dovolj. 
Ravno tako je bil center za kosovne 
odpadke nujen. Pri tem me moti le 
lokacija (center so zgradili natančno 
na industrijskem odlagališču tovar
ne TOK, ki ga je potrebno sanirati. 
Kako so dobili gradbeno dovoljenje 
za to lokacijo, mi je čista uganka. 
Zveze in poznanstva?

Niti začeli niso z namestitvijo za
bojnikov za različne tipe odpadkov 
pri gospodinjstvih. Seveda takšno 
zbiranje pomeni drugačno logistiko 
odvoza. Le tako bi se količina od
padkov, ki bi jih bilo potrebno do
datno sortirati ali pa (v vmesnem 
času- dokler ne zaživi center za rav
nanje z odpadki) dovažati na depo
nijo, zmanjšala.

...in garažna hiša- pa vendar so 
samo in le neumnosti.

Ja, pa jo imamo, garažno hišo 
namreč. Čeprav nisem preverjal, si 
upam trditi, da smo po številu par
kirnih mest v garažni hiši glede na 
število prebivalcev v samem sveto
vnem vrhu! Da smo vsaj v nečem 
pred Postojno, Pivko, Divačo in celo 
Kozino! Resnici na ljubo se nam 
najbrž pol Slovenije reži, v kakšne 
namene trošimo denar. Ali smo res 
tako bogati, da nam ni problem mi
lijon evrov »zagoniti« v pravzaprav 
nepotrebno bajto. Človek bi še razu
mel takšne neumnosti, če bi imeli v 
mestu in na vaseh vse »pošlihtano«. 
Pa je daleč od tega. Primer: živim 
v Vodnikovi, kjer imamo vsako leto 
nekaj procesij, samostan, ki ga obis
kujejo ljudje iz cele Slovenije, ob tem 
pa cesto, po kateri vam odsvetujem, 
da se peljete, ker se lahko slabo kon
ča za vaše prevozno sredstvo, pa vo
dovod, ki nam ga je zgradil Musso
lini in dobesedno razpada. Če ne bi 
bilo pogostega kopanja jam, flikanja 
cevovoda in krpanja asfalta v naši 
ulici, bi nam bilo prav dolgčas. V sa

mostanu deluje vrtec, ravno tako je 
kup otrok na raznih hišnih številkah, 
pa nikjer nobenega ležečega poli
caja. Koliko ulic bi se dalo urediti z 
milijonom evrov in koliko občanov 
bi bilo ta trenutek bolj zadovoljnih 
s svojim standardom! Tako pa bo 
garažna hiša služila le zaposlenim 
na občini in banki, da jim jeklenih 
konjičkov v času službe ne bo prese
netil dež ali celo toča. Sam nisem ni
kdar imel problemov s parkiranjem- 
če nisem dobil parkirnega mesta v 
neposredni bližini občinske palače, 
sem pa parkiral 100 m stran.

Sodišče... koga briga!
In ker nekdo živi (oz. dela) v 

zgradbi imenovani občinska palača, 
mu je beseda palača očitno stopila 
v glavo, vsaj obnaša se tako. Ko je 
sodišče (glejte zgodbo nekaj številk 
Snežnika nazaj) odločilo, da krajani 
Podgrada niso dobili primerne od
škodnine v procesu vračanja vlaganj 
v telefonsko infrastrukturo, se je 
župan na sklep sodišča požvižgal. S 
tem je pokazal svoj ignorantski zna
čaj, dal pa je tudi vedeti, da so vsi 
enakopravni- nekateri so pač enako
pravnejši. Med njimi je očitno tudi 
župan. Neverjetno! Kot da živimo 
banana republiki.

Nek se vidi raskoš!
Letošnji občinski proračun je »te

žak« cca. 23 milijonov evrov, poleg 
tega pa si je župan izboril še dodat
nih 5 milijončkov kredita. Za plače 
občinske uprave in župana gre cca.
900.000 evrčkov. Za časopis zapra
vijo cca 70.000 evrčkov, za gimnazi
jo je šlo v zadnjih štirih letih več kot
1.500.000 Eur, za garažno hišo cca. 
1.000.000 Eur.

Mimogrede- župan je v dveh 
mandatih skoraj podvojil število za
poslenih v občinski upravi. Tako si 
očitno on zamišlja borbo proti brez
poselnosti in razvoj občine.

Precej denarja je šlo tudi za razne 
projektne dokumentacije in za zgub
ljanje energije v primeru projektov 
kot so vetrne elektrarne, center za 
ravnanje z odpadki, razni kompleksi 
na Mašunu in Sviščakih, za lišpanje 
občinske fasade,... Samo denar, ki 
so ga Občinarji usmerili v zgrešene 
projekte (2 do tri milijone evrov), bi 
ob primernih projektih lahko s sred
stvi skladov evropske unije obogatili 
z dodatnimi 8 do 12 milijoni evrov. 
Ne upam si niti ugibati, koliko ev
ropskih sredstev bi lahko občina 
počrpala, če bi v zadnjih štirih letih 
30% proračuna namenila za realiza
cijo resnih in profesionalno vodenih 
projektov. Kolikor je meni znano, 
smo od EU dobili tako majhna sred
stva, da se oblast z njimi niti ne upa 
pohvaliti. Seveda bi za tak scenarij 
potrebovali sposobnega župana, z 
vizijo in znanjem, ne pa nekoga, ki iz 
krajevnih skupnosti zbira ideje in jih 
s trenutno razpoložljivimi sredstvi 
realizira.To zna vsak.

Razpoložljivost evropskih sred
stev se zaključi z letom 2013. Skoraj 
celoten »kredit« ki smo ga dobili z 
vstopom v EU, smo uspeli v Ilirski Bi
strici prespati.

Upam, da se bomo ob volitvah 
zbudili.
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Pritožba zoper izjave občinskega svetnika
Damijan Vičič
Zarečica 25
6250 Ilirska Bistrica

Datum: 22.09.2010

Občina Ilirska Bistrica
Bazoviška 14
6250 Ilirska Bistrica

Vloga za pojasnilo in pritožba zoper lažnive, zahrbtne in 
zavajajoče izjave občinskega svetnika LDS - Batista Igorja - 
kandidata za župana

Spoštovani župan Šenkinc Anton.

1. Vloga za pojasnilo

Na 35 seji občinskega sveta sem zasledil željo, oziroma zahtevo svetnika LDS, 
Batista Igorja, da se na cesti Dobropolje — Zarečica postavi omejitveni znak s 
prepovedjo prehoda tovornim vozilom težjim od 5 ton. Župan, potrdili ste 
sprejem takšnega odloka ob zaključku investicije.

Skrbi me kaj tovrstna omejitev prometa pomeni podjetju s sedežem v Zarečici 
na številki 25. Vodim namreč zasebno podjetje, ki se ukvarja z dejavnostjo 
vzdrževanja kanalizacijskih sistemov. Za izvajanje tovrstne dejavnosti 
potrebujemo tovorna vozila, ki so težja od omenjene, predlagane omejitve 5 
ton in so parkirana v zato posebej namenjeni garaži, na sedežu podjetja, v 
Zarečici 25. Poslovno - stanovanjski objekt ima veljavno gradbeno dovoljenje. 
Objekt je zgrajen. Zanj bomo po ureditvi okolice izvedli tehnični prevzem.
Imel bo uporabno dovoljenje.

Obveščamo vas, da smo morali ob izdelavi projektne dokumentacije, Občini 
Ilirska Bistrica, dodatno plačati takso za obremenjevanje vozišča, od 
krajevne skupnosti Rečica pridobiti soglasje za uporabo ceste.

Objekt je posebej prirejen za tovrstna vozila in je dodatno, tehnično zaščiten. 
Zaščiten je tudi proti vremenskim vplivom, saj je medij za pranje kanalizacij 
voda, katera pa pozimi zmrzuje. Ima posebej prirejeno pralnico oblačil, 
kopalnico, sanitarije, garderobe, pisarne, šofersko kuhinjo za dežurstva in 
podobno. Objekt je popolnoma nov, je obsežen, primeren naselju.

Odgovorite mi, ali se s tovrstno omejitvijo tovornega prometa po cesti 
Dobropolje — Zarečica prepreči prevoz tovornih vozil, ki presegajo predlagano 
omejitev, last podjetnika Vičič Rudolf s.p., s sedežem v Zarečici številka 25?

V primeru, da se podjetniku prepreči dostop do, na novo zgrajenega sedeža 
podjetja s tovornimi vozili, ki so njegova last, bomo primorani izpodbijati 
sklep občinskih svetnikov, proti občini vložiti odškodninsko tožbo, saj bo 
investicija v poslovno-stanovanjski objekt zgrešena, zaradi naknadne 
odločitve občinskih svetnikov.
Menim, da svetnik Batista Igor - predlagatelj, strelja v prazno, ko navaja, 
zgrešeno smer tovornega priklopnika iz tujine. Menim tudi, daje prebrisan 
politik in se nam želi le maščevati. Za svoja ravnanja ne izbira orožja in 
svetnike prepričuje v svoj prav s svojo navidezno modrostjo in besedami, da 
naj takšen znak, pač tam stoji zaradi drugih razlogov. Maščevati se želi 
zaradi mojega opozorila občini in svetnikom, daje olastninil javno pot staro 
200 let - izpod Avstroogrske, ter na to temo postavljenega vprašanja s strani 
svetnika Grbec Dušana.

Prosim vas za odgovor na vprašanje v pisni obliki, v zakonsko predvidenem 
roku.

2. Pritožba zoper nedopustno ravnanje svetnika

Ostro protestiram zoper izjavo svetnika Batista Igorja izrečeno na 35 
občinski seji občinskih svetnikov, kjer je imenovani blatil ugled podjetnika 
Vičič Rudolf s.p., z lažnimi izjavami o privilegijih podjetnika na JP komunala 
Ilirska Bistrica. Nadalje trdi, da vsak petek popoldne dovažamo odpadne 
tekočine v Ilirsko Bistrico iz drugih občin, ter jih pretakamo v kanalizacijsko 
omrežje na komunalni ploščadi. Z dejanjem, po njegovem nadaljujemo, kljub 
njegovim opozorilom na javnem podjetju Komunala Ilirska Bistrica, kjer so 
vodilni v podjetju po njegovem nestrokovni in korumpirani. Po njegovem 
očitane nepravilnosti izvajamo takorekoč uradno, oziroma koruptivno 
uradno, v vednosti in soglasju javnega podjetja. Moti ga, da storitev kot 
zasebnik zaračunamo, čiščenja odpadnih vod ne plačujemo, ter da imamo 
ključ zapornice komunalne ploščadi.

Kot občan občine Ilirska Bistrica in stanovalec v vasi Zarečica sem ob 
svetniku Batista Igorju takorekoč zrasel. Zavedam se kako ohol, zahrbten in 
maščevalen je lahko ta človek. Ta oseba — kandidat za župana — dobesedno 
razdvaja in ne združuje. Kot član nadzornega sveta v javnem komunalnem 
podjetju, je v podjetje prinesel le razdor, ter na koncu kot poparjeni poraženi 
petletni otrok, rdeč v obraz, jokal na 35 seji občinskega sveta občine Ilirska 
Bistrica.

Z dolgim nosom gospoda Batista (ni bil izvoljen za direktorja komunale) 
nimam nič. Moti me njegovo laganje, zavajanje in nekorektno blatenje 
podjetnika — izvajalca določenih komunalnih del.

Smo odgovoren in resen izvajalec del. Z nami, upam, javno podjetje nima 
težav. Do ključa zapornice smo prišli po dolgotrajnih pogajanjih in dolgih 
letih pridobivanja zaupanja. Nismo glavni izvajalec del za komunalno 
podjetje, ampak je glavni pogodbeni izvajalec del podjetje Lednik iz Žalca. Ne 
strinjamo se z izjavo zahrbtnega svetnika, da smo privilegirani, daje vodilni 
kader nesposoben, ali celo vinjen. Delamo pod nadzorom, na ploščadi, kije 
vidna takorekoč iz celega mesta. Nikoli se nismo ozirali za ljudmi, ker 
nimamo kaj skrivati. Tu smo zato, da ljudem pomagamo in smo veseli 
vsakega naročila, posledično zaupanja ljudi.

V petek popoldne, dne 27.08.2010, smo trikrat pripeljali čisto vodo na 
komunalno ploščad z namenom notranjega čiščenja cisterne. Kanalizacijsko

omrežje nismo obremenjevali in vode nismo pretakali v jašek na komunalni 
ploščadi. Vozilo smo imeli med servisiranjem obrnjeno v smeri proti Ilirski 
Bistrici. Za pretakanje tekočine v kanalizacijo bi morala kabina vozila gledati 
v smeri proti Zarečici. Navedbo dokazujem z morebitnimi fotografijami g. 
Batiste in s sledmi parkiranega vozila v travi, na komunalni ploščadi. S čisto 
vodo smo izprali notranjost cisterne in vozilo pripravili na sobotno 
podmazovanje. Z dejanjem nismo posegali v hidrantno omrežje občine, 
čistilne naprave pa z vodo nismo hidravlično obremenjevali. Z dne
04.09.2010, v soboto, smo izvajali dela za gospoda Edota iz Zalčev, pod 
nadzorom in v vednosti komunale. Z dne 13.09.2010 zvečer, smo izvajali 
intervencijska dela za javno komunalno podjetje v Maistrovi ulici, z dne 
14.09.2010 smo prav tako izvajali intervencijska dela za komunalo, kot 
podizvajalec, na drugem naslovu, v naselju S13. Naše delo je v veliki meri 
tudi intervencijsko delo in se izvaja ob vsakem času, ravno zato imamo ključ 
zapornice, da delo lahko izvedemo.

Moti me zavajanje in laganje gospoda Batista, ko navaja, da zasebni izvajalec 
storitev zaračunava, komunali pa ne plačuje čiščenja odpadnih vod. To je 
laž. Vičič občanom zaračunava le svojo storitev, to je praznjenje greznice in 
odvoz odplak, oziroma strojno čiščenje kanalizacije po umi postavki. 
Občanom nismo nikoli zaračunavali čiščenja odpadnih vod, katero je 
brezplačno, od zasebnika, prevzela lokalna čistilna naprava.

Čudi me nezbran napad župana na naše podjetje, potenciranje problema, in 
na moje presenečenje nepremišljeni komentarji o delovanju podjetnika v 
preteklosti, saj oba z županom dobro veva, da so se v preteklosti odpadne 
vode odlagale v kanalizacijsko omrežje na več lokacijah, ker zadeva ni bila 
urejena, oziroma dogovorjena drugače.

Res je, da smo se na skupnem delovnem sestanku pri županu dogovorili, da 
se bodo odplake odvažale direktno na čistilno napravo, vendar se je v 
nadaljevanju izkazalo, daje najboljša začasna ureditev, da se odpadne vode 
dovažajo na komunalno ploščad. Z dovozi na ploščad se odplake na poti do 
čistilne naprave razredčijo, umiri se trenutni sunek na čistilno napravo. S 
tovornim prometom se ne obremenjuje vaške ceste skozi Zarečje, do 
dogovora občine z vaščani. V primem dovozov odplak na napravo so 
napovedane zapore cestišča in protesti vaščanov. Skratka, Vičič je do
20.09.2010, ko je izpraznil zaenkrat zadnji dve greznici dmžin Jenko iz vasi 
Topole svoj del posla peljal korektno in v skladu z dogovorom, z javnim 
komunalnim podjetjem. Ključ zapornice smo prevzeli na JP Komunala Ilirska 
Bistrica. Predala sta nam ga. Aleša Dekleva in g. Mavrič, v dogovoru in z 
vednostjo direktorja.

Podjetnik, Vičič Rudolf s.p., opravlja dejavnost od leta 1979. Do danes ni bil 
sankcioniran, kar lahko preverite na Ministrstvu za pravosodje, oddelek za 
javnopravne evidence. Kot profesionalni izvajalec teh nalog je strmel za 
napredkom, ter nikoli in nikdar ni pristajal na rešitve, ki bi obremenjevale 
okolje.

Izvajanje del za občane in javno komunalno podjetje v občini Ilirska Bistrica 
nam predstavlja 2% bruto realizacije podjetja, zato do nadaljnjega, oziroma 
do ureditve problema ne bomo servisirali potreb našim občanom in bomo

klice ljudi preusmerjali v urad župana ali pa, če dovoli, kar izredno ekološko, 
osveščenemu in zelo pametnemu svetniku Batista Igorju.

Mimogrede, svetnik Batista Igor, v naši državi, kije stara 20 let, uradno še ni 
praznil svoje greznice, čeprav zakon o varstvu okolja to predvideva na vsake 
štiri leta. Svoje odplake g. Batista lepo, po kanalizaciji, spušča kar v obcestni 
jarek ob njegovi hiši in mirno obremenjuje okolje, pa čeprav je član 
nadzornega sveta JP Komunala Ilirska Bistrica, ter kot sam navaja, zgled 
poštenjaka. Pred svojim pragom najprej pometi drek, poparjeni svetnik 
Batista Igor-kandidat za župana.

Priložnost izkoriščam, da svetnike obvestim, da se bo v Zarečici, dne
24.09.2010, izvajala geodetska meritev parcel na spodnji strani ceste, ki jo je 
olastninil Batista Igor, ter, da vsa blatenja ugleda podjetnika, ki se dogajajo v 
zadnjem trenutku in se bodo po mojem mnenju dogajala tudi v prihodnje, 
izvirajo le iz maščevalnosti svetnika, ker smo ga pri grabežu javne poti in 
delovanju le za svoj interes, razkrinkali in predstavili pred kolegi.

Maščevalen človek, človek, ki razdvaja ljudi, ni primeren za župana.

Zaradi tako zavistnih ljudi je naša občina revna in občani nimajo sredstev za 
preživetje. V občini se stremi za zavračanjem, blatenjem podjetnih ljudi.
Vedite! Vičič odvaja davke naši občini. Prav bi bilo, da nismo zavistni in si 
med seboj pomagamo.

Svojo resnico sem v primeru interesa pripravljen braniti in dokazovati pred 
svetniki občine. Prosimo vas, da nas brez možnosti, da se branimo v 
nadaljnjih javnih postopkih ne obravnavate.

Verjamem, da gospod Batista ne ve kako moramo delati podjetniki za svoj 
vsakdanji kruh, saj za seboj nima kaj pokazati. Verjetno se nebi imel v čem 
niti prevažati, če nebi prejel izdatne pomoči več Italijanskih penzij. Pa kaj, 
nič mu nisem ljubosumen, saj raje vidim premožne in vesele domačine, kot 
tiste druge manj srečne, katerih je vse več v naši občini.

Bodimo profesionalni, dobri, pošteni, pomagajmo si in napredek bo kmalu 
viden.

S spoštovanjem.

Vročeno:
- Urad Župana Ilirska Bistrica - osebno
- Občina Ilirska Bistrica
- občinskim svetnikom v branje — osebno
- JP komunala Ilir. Bistrica - direktor osebno
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Termoizolacija zvoka
Bojan Žnidaršič, energetski svetovalec, tel. 04 7 830 867 •

Naslov je bistroumni nesmisel, 
čeprav zvok najpogosteje osami
mo prav z materiali za termoizola- 
cijo. Zvok proizvaja naša okolica, 
prav tako ga proizvajamo sami. 
Kako problematični so zvočni mo
stovi vedo stanovalci večstano
vanjskih stavb, ko poslušajo hojo 
"po glavi" iz gornjega nadstropja, 
zvoke toaletnih obveznosti iz vseh 
strani, ali pa nočne aktivnosti sose
dov. Stavbo termoizoliramo vedno 
na obodu (tla, zunanje stene, strop 
ali streha), zvočno izoliramo vsak 
prostor in vse instalacije v pros
toru posebej. Zvočna izolacija je 
enostavna, praktično brezplačna, 
potrebujemo le nekaj dobre volje, 
časa in veliko znanja.

Nastanek in prevajanje zvoka
Zvok nastane v stavbi ali izven 

nje. V stavbi je običajno trajen, saj 
nastane zaradi vsakdanjih življenj
skih opravil, kot so hoja, otroška 
igra, glasni pogovori, zabavna elek
tronika, točenje ali odvajanje vode, 
itd. Izven stavbe je izvor lahko ob
časen (gradbišče) ali trajen (cesta, 
železnica, proizvodnja). Zvok se 
prenaša z valovanjem, za prepreči
tev velja le eno pravilo. Zvoku one
mogočimo razširjanje s prekinitva
mi, zato zvok osamimo, najbolje 
takoj na izvoru.

Zaščita pred zunanjim zvokom
Pred zvokom z zunanje strani se 

zaščitimo s termoizolacijo in okni z 
vgrajenimi zvočno izolacijskimi ste
kli. Kvalitetna termoizolacija oboda 
stavbe - predvsem sten in stropa 
ali strehe - brez toplotnih mostov 
in dovolj debela, nam zagotavlja 
dobro toplotno in zvočno izolacijo.

Najšibkejši člen zvočne zaščite so 
okna. Kvalitetna okna vgradimo po 
RAL standardu, ki zagotavlja skoraj 
100 % zatesnjenost med okvirjem 
in zidom. Pri steklih smo pozorni 
na koeficient toplotne izolativnosti 
"U" pri zvočni pa na "Rw". Pri današ
njih oknih je U stekel že standardno 
okrog 1,0 W/m2K, brez težav dobi
mo tudi okna z U = 0.5 W/m2K ali 
še boljša. Pri zvočni izolaciji je stan
dardni Rw stekel okrog 32 decibe
lov, najbolj zvočno izolativna imajo 
Rw okrog 46 decibelov.

Zaščita pred notranjim zvo
kom

Edina učinkovita zaščita in za
gotovilo prijetnega bivanja je, da 
izvore zvoka osamimo že med 
gradnjo in to neposredno na izvo
ru. To naredimo s termoizolacijskim 
materialom, lahko pa tudi s karto
nom, filcem ali zrakom (odmikom). 
Bistveno je, da s prekinitvijo pre
prečimo horizontalno ali vertikalno 
širitev zvoka po konstrukciji. Najpo
gostejša mesta zvočnih mostov so 
tlaki in instalacije.

Tlaki
Pred betoniranjem plavajočih 

estrihov preverimo, da so na be
tonski plošči s termoizolacijo pre
kriti vsi razvodi za elektriko, vodo ali 
ogrevanje. Pred tem v popolnosti 
odstranimo beton, s katerim inšta
laterji tako radi zaščitijo "svoje" cevi. 
Na vsa mesta, kjer se bo tlak dotikal 
stene ali vertikalne inštalacije damo 
vsaj 1 cm debel vertikalni trak po 
celotni višini. Zelo uporabna je 
gradbena pena Piama. Ta mora biti 
položena tako, da se med betonira
njem ne premakne. Če pride beton

ENERGETSKO SVETOVANJE

do stene je to 
zvočni most.
Izdamo še eno 
skrivnost, ki jo 
izdelovalci tla
kov - večkrat 
preverjeno - ne poznajo. Če želi
mo imeti plavajoči estrih v vsakem 
prostoru ga moramo ločiti tudi v 
vratni odprtini.

Instalacije
Kjerkoli posamezen element 

instalacije - običajno je to cev raz
voda ogrevalnega, vodovodnega 
ali kanalizacijskega sistema - pre
haja konstrukcijo (zid, plošča) jo 
moramo s termoizolacijo v celoti 
oddvojiti od konstrukcije. Isto velja 
za vse instalacije vzidu. Vodovodne 
cevi inštalaterji še nekako ovijejo 
s filcem. Z nasmehom pa si bodo 
popestrili dan, ko boste želeli, da s 
termoizolacijo ovijejo tudi vse ver
tikalne vode iz stranišč ali pa vzidan 
izplakovalnik za WC. Pri razvodu 
centralnega ogrevalnega sistema 
je ovijanje cevi nujno tudi zato, da 
nam toplotni raztezki ne poškodu
jejo ometa ali razvoda.

Preventiva pred kurativo
Sanacija zvočnih mostov je iz

jemno problematična, zato jih 
preprosto ne smemo narediti. Na 
http://nep.vitra.si je v rubrikah 
»Črna točka« in »Energetski kiksi« 
pokazanih veliko težav, za vse so 
navedene rešitve. Še bolje, da pri
dete na brezplačno energetsko 
svetovanje v Cerknico, nujno pred 
izdelavo načrta ali prenove. Privoš
čite si razkošje dobrih, praktičnih 
in koristnih informacij ter vzemite 
brezplačno sijalko.

PISMA BRALCEV

Narodnostno in človeško 
zavrženo dejanje?

Zgodila se je proslava obletnice 
priključitve Primorske k matici na 
Hribu svobode v Ilirski Bistrici. Na 
njem je slavnostni govornik gospod 
Milan Kučan potrdil znano dejstvo: 
Brez boja Primorcev proti fašističnem 
in nacističnemu raznarodovanju in 
njih udeležbe v narodno osvobodilni 
vojni, ne bi imeli enotne Slovenije v 
sedanjih mejah.

Ena največjih likov tega boja, če 
že ne največji tudi v okviru vse Slove
nije, je bila Brkinka Jožefa Maslo. Naj 
o njenem liku ponovim samo to, da 
se je za ohranitev slovenstva borila 
proti italijanskemu fašizmu do leta 
1943 in proti nemškemu nacizmu 
in ovaduhom do leta 1944, ko ježiva 
zgorela v nemškem nacističnem ta
borišču. Ostala je zvesta Slovenka 
do poslednje kaplje ožgane krvi. V 
njenem prepričanju po trpljenju, ki 
je potrebno za Vstajenje, je vztrajala 
do zadnjega diha. V tem vztrajanju 
je vzgojila vse svoje otroke. Teh je 
bilo enajst. Nobeden jo ni izneveril. 
Dva sta v tem boju žrtvovala naj
dražje, kar je ona sama, svoji življe
nji. Njen boj in globoko prepričanje 
v svobodo svojih Brkincev, torej vseh

Primorcev, bi moralo biti vodilo te pro
slave. Partizanska mati, o kateri govo
rim, je posvetila svoje življenje Primor
ski in Sloveniji. To je največ, kar lahko 
človek žrtvuje.

Trpljenje Jožefe Maslo, dokler je 
živela, je bilo podobno trpljenju moje 
none, ki je vojne dogodke preživela. Iz
gubila je v narodno osvobodilni vojni 
tri sinove, vnukinjo in hčer pod bom
bami v Trstu. Vendar je bila moja nona 
drugačna, saj svojih otrok ni vzgajala v 
uporne sinove in dekleta. Želela je, da 
so verni in hodijo v cerkev. Želela je, da 
ostanejo doma in pomagajo na kmeti
ji. Otroci jo očitno niso ubogali. Zgodba 
Jožefe Maslo, je bistveno drugačna od 
moje none. Zelo me je prizadela. Ona je 
ostala čista, saj je umrla pred koncem 
druge svetovne morije. Verni občani te 
občine lahko brez predsodkov zatrdijo, 
da je umrla kot svetnica za svoj jezik in 
za svoje ljudi. Različnost trpljenja teh 
dveh žena me je prignala v ta zapis.

Na tej proslavi je bil uvodni govor
nik župan občine, gospod Anton Še- 
kinc. Na tej proslavi so bili tudi občinski 
svetniki, ki ne pristajajo, da se ime vrtca 
v tem mestu ohrani spominu herojski 
drži slovenske matere, mučenice Jožefe

Maslo. Pomislite spoštovane bralke 
in bralci, ta župan in župan vseh v 
tej občini živečih borcev, ne premore 
trohice spoštovanja do matere par
tizanke, zato njenega sina odganja 
z županskih vrat. Še huje, potem ko 
ga njen otrok čaka na razgovor že 
več mesecev, mu je nazadnje grozil 
s policijo pred svojo pisarno. Na tej 
proslavi so bili predstavniki borcev, ki 
od župana zahtevajo, da se vpraša
nje imena vrtca znajde na dnevnem 
redu občinskega sveta še v tem žu
panovem mandatu. Župan pa pre
laga odločitev na sejo sveta občine 
za naslednji mandat po županskih 
volitvah.

Pri tem je umestno ali neumestno 
vprašanje: Ali je gospod župan spre
jel uvodni govor na proslavi iz pre
pričanja, kar je povedal, ali je Izrabil 
svoj nastop kot reklamo za prihodnje 
županske volitve? Če ne velja pozi
tivni odgovor na prvi del zgornjega 
vprašanja, potem se župan sprene
veda, kar je narodnostno in človeško 
zavrženo dejanje.

Šembije, 7 9. kimavec 2010, 
Bertok Rafael

Novičke referata za 
zdravstveno vzgojo 
v Zdravstvenem 
domu

Pohod DROBTINICA 2010
Svetovni dan hrane in hoje bomo tudi letos obeležili s prijetnim dru

ženjem v naravi.
Tokrat jo bomo mahnili na Ratečevo brdo!
KJE : Iz Šembij do Podtabora in nato pod steno do Ratečevega brda 

( kjer bo ....počitek ....malica ....itd....).
KDAJ: sobota 16.10.2010 ob 9. uri zjutraj, pri pokopališču. Pol ure 

prej bomo merili krvni tlak in krvni sladkor.
ORGANIZATORJI: še vedno isti- OZ RKS, Društvo diabetikov, Društvo 

invalidov in Zdravstveni dom, vsi iz Ilirske Bistrice.
KAJ POTREBUJETE: primerno obutev in obleko, dobro voljo in 3 eure 

za malico.
Dodatne informacije lahko dobite pri predstavnikih organizatorjev.

V mesecu oktobru pričnemo v Zdravstvenem domu tudi s preven
tivnimi delavnicami za odrasle.

1. delavnica : TELESNA DEJAVNOST : 28.09.2010 OB 19.uri v učilnici 
za zdravstveno vzgojo v zdravstvenem domu

2. delavnica: ZDRAVA PREHRANA : 14.10.2010 ob 19. uri v učilnici za 
zdravstveno vzgojo v zdravstvenem domu

3. delavnica: TEST HOJE NA 2 KM: 22.10. 2010 ob 17. uri v Športnem 
parku Trnovo

4. delavnica: ŠOLA HUJŠANJA : se nadaljuje po končani delavnici 
zdrave prehrane

5. delavnica: INDIVIDUALNO SVETOVANJE ALI DELAVNICA ODVAJA
NJA KAJENJA: po želji zainteresiranih

6. delavnica: INDIVIDUALNO SVETOVANJE PRI ODVAJANJU PITJA AL
KOHOLA: po želji zainteresiranih

za dodatne informacije in prijave pokličite na tel. 05 711 21 32 - An
drejo Rebec.

7 7. oktobra bomo v Knežaku izvedli tudi delavnico Dejavniki tve
ganja in zdrav življenjski slog. Natančnejše informacije bomo krajanom 
Knežaka posredovali po gospodinjstvih.

Andreja Rebec, dipl. san. inž.

V___________________ __________ J
Dobrote
slovenskih kmetij
KETŠD A. Mihelčič, Harije ••••

Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije skozi vse leto promovira pro
jekt Dobrote slovenskih kmetij. V ta namen potekajo mesečne predstavit
ve dobitnikov priznanj v raznih krajih širom Slovenije. To je hkrati tudi lepa 
priložnost za predstavitev podeželskih društev, njihovega dela in projek
tov. Povabilo ge. Felicite Do miter (KGZ Ptuj), smo v soboto 18. septembra

izkoristili tudi za predstavitev naše Bučjade in upamo, da smo kakšnega 
obiskovalca v Novi Gorici toliko navdušili, da se nam bo pridružil v Hari
jah.

Še posebej lepo vabljeni pa Vi, spoštovani bralci, da se nam drugi teden 
v oktobru pridružite v Harijah.
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NOVOSTI IZ SAMOSTAN A
»Da bi bil naš svet svet ljubezni, miru, pravičnosti in solidarnosti« 
(vizija vrtca Antonina)

Vrtec v novem šolskem 
letu

Otroci in vzgojiteljice vrtca Antonina
V novem šolskem letu se je v 

vrtcu Antonina že obstoječemu 
oddelku pridružil še eden. Sedaj 
delujemo v dveh kombiniranih 
skupinah, v katere je vključeno po 
19 otrok v starosti od enega do še
stih let. V ta namen smo s podporo 
občine dodatno uredili in opremili 
igralnice, sanitarije in garderobe.

Čeprav smo v obdobju uvaja
nja večine otrok, smo že zelo mar
ljivi.

Spoznavamo vrtec. S pomoč
jo slik spoznavamo hišo, v kateri 
preživimo dobršen del dneva, se 
v njej igramo in delamo, kakšen je 
bil njen pomen v preteklosti, kako

seje spreminjala in kaj vse je v njej 
že bilo.

V torek, 21. septembra, smo 
obeležili dan miru. Pogovarjali 
smo se o tem kaj je mir, kako ga 
lahko širimo, izdelali smo golobe 
miru in nanje dodali molitev: "Go
spod, naredi me za orodje tvojega 
miru! Kjer je tema, naj prinašam 
luč." Na sprehodu smo nekaterim 
mimoidočim dali naš mali simbol 
miru ter jih ponesli tudi v naše do
move.

Pred nami pa je še en pomem
ben dogodek. 
Ker je naš vrtec 
začel delovati 
pred enim le
tom, se otroci z 
vzgojiteljicami 
skrbno priprav
ljamo na praz
novanje prvega 
rojstnega dne. 
Praznovali ga 
bomo 2. oktobra 
2010 s krajšim 
programom.

Z nalogami 
in cilji, ki smo 

si jih zastavili na začetku našega 
delovanja, da gradimo 
družino miru, ljubezni in 
spoštovanja, bomo nada
ljevali tudi v prihodnje.

ZahvaIjujemo se vsem 
dobrotnikom našega 
vrtca in vsem tistim, ki z 
molitvijo podpirajo naše 
delo in prosijo božjega 
blagoslova in varstva in 
se priporočamo še na
prej.

Pa še ena zanimiva pošta je 
prispela v samostan. Kar nekaj 
ljudi je sestre vprašalo, ali seje kaj 
oglasilo dekle Stephanie, ki je na 
poti iz Francije v Jeruzalem romala 
tudi po naši dolini in jo je marsik
do z zanimanjem in začudenjem 
opazoval. Iz Francije je v začetku 
septembra poslala fotografijo z 
mestom Jeruzalem v ozadju, za
daj pa je zapisano: „Sem prišel v 
Jeruzalem, potem ko fantastične 
izkušnje. Smo pohvale Gospoda, 
ki je naredil čudeže! Hvala za vašo 
pomoč..." Kaj se skriva za temi be
sedami v nerodno prevedeno slo
venščino, ve le ona, povedo pa, da 
je srečno spet doma.

200. let cerkve sv. 
Joakima
Petar Nikolič ••••

Krajani KS Jasen, so v priso
tnosti predstavnikov in gostov iz 
sosednjih vasi, svečano praznovali 
200. letnico vaške cerkve sv. Joaki
ma, zaščitnika mornarjev.

S pozdravnim nagovorom je v 
imenu krajanov in organizatorja, 
praznovanje visokega jubileja naj
avil predsednik KD »Ahec« Vojko 
Dodič. Vaška cerkev je bila zahvalju
joč trdi volji in vztrajnosti vaščanov 
zgrajena leta 1810. Ob tej prilož
nost je sveto mašo daroval gospod 
Bogdan Berce, kateremu so vaščani 
v znak hvaležnosti za prvo mašo 
Ahcu podarili spominsko sliko. Z 
nastopom v kulturnem programu 
so svečanost popestrili : Trio Bistre, 
MePZ Ahec, oktet Jasenski pevci, 
trio Volk Folk ... Po bogatem pro
gramu je sledilo družabno srečanje 
s Kerglci izpod Ahca.

Oratorij 2010: 
Pazi, čas!_______
Tanja Volk......

V dneh med 25. in 29. avgustom je v ilirskobistriškem župnišču že še
sto leto zapored potekal oratorij, tokrat pod geslom Pazi, čas! Oratorij, v 
katerem se odraža dediščina sv. Janeza Boška, je program počitniških de
lavnic, namenjen osnovnošolskim otrokom. Njegov namen je, otroke ob 
prijetnem druženju in igri vzgajati za življenje.

Šestindvajset otrok in šestnajst animatorjev z voditeljem kpl. Martinom 
Šuštarjem 
nas je tako 
ob zgodbi 
Michaela 
Endeja "Mo- 
mo" spozna
valo, kako 
pomembna 
vrednota je 
čas, še pose
bej v današ
njem svetu, 
ki ga pogosto 
zaznamuje
ta naglica in 
odtujenost.
Pa ne čas, ki 
ga preživimo
sami zase, temveč tisti čas, ki ga delimo z drugimi, v skupnem delu, igri, 
pogovoru ali molitvi. Ob pomoči deklice Momo in njenih prijateljev smo 
se učili, da ne smemo biti preveč skopuški, ko svoj čas namenjamo drugim, 
in ne preveč razsipni z njim, ko ga imamo sami zase.

In res drži, daje čas na oratoriju izkoriščen, kolikor je le mogoče. Za ani
matorje seje oratorijski dan začenjal že precej zgodaj, ob pol osmih, saj se 
je bilo potrebno pripraviti na vse dejavnosti, ki so sledile. Ob devetih pa se 
je s prihodom otrok, jutranjo molitvijo, himno in dvigom zastave začel naš 
program. Po igri, za katero smo se animatorji za kratek čas prelevili v glav
ne junake pripovedi, so sledile kateheze oziroma pogovor po skupinah, v

katerih smo se z otroki podrobneje pogovorili o prikazani vrednoti dneva, 
nato pa smo si vsi skupaj vzeli čas za ustvarjanje. V delavnicah smo tako ob 
prijazni pomoči pekarne Slava spekli piškote, s katerimi smo se sladkali pri 
malici v naslednjih dneh, ter izdelali nekoliko drugačno uro od tistih, ki jih 
imamo običajno doma, namreč čisto pravo sončno uro.

Ko smo napolnili lačne želodčke in se nekoliko odpočili, je sledil popol
danski del programa, namenjen bolj športnim dejavnostim.Tako smo med 
drugim izvedli štafetne igre, veliko igro, v kateri so otroci z izpolnjevanjem 
različnih nalog v skupinah sestavili "giga mavrico" in, kot se za slovo od po
letja spodobi, tudi vodne igre, pri katerih nismo ostali suhi niti animatorji.

Oratorij smo zaključili s sodelovanjem pri nedeljski sveti maši, kjer so 
tudi starši imeli priložnost videti delček tega, kar smo ustvarili in se naučili 
v preteklih dneh. Da pa ne bomo tako hitro pozabili, kaj nas je učila bistra 
deklica Momo, nas bodo čez leto na to opozarjale tudi oratorijske majčke 
z natisnjeno uro in geslom "Pazi, čas!"

0

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net
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Razburljiv prvi šolski dan
Mladi novinarji, OŠ Pregarje......

GORNIŠKI TABOR

Mladinski
Letošnji prvi šolski dan smo učen

ci na OŠ Rudija Mahniča Brkinca Pre
garje začeli nekoliko drugače. Ker so 
se dela na prenovi šole zavlekla, smo 
odšli na pohod.

Ko smo prišli zjutraj v šolo, smo si 
jo najprej ogledali. Ugotovili smo, da 
se je precej spremenila. Sedaj je lep
ša in večja. Po ogledu šole smo šli na 
Tatre. Tam smo igrali razne športne 
igre. Prijazen gospod Tomažič nam 
je podaril dva zaboja jabolk. Obiskali 
smo tudi ekološko kmetijo Mahne.
Opisali so nam, kako pridelujejo sir.
Sir so nam dali tudi poskusiti. Ogledali smo si še krave molznice in trgovino s sirom.

Zadovoljni smo se vračali domov.

Športno v novo šolsko 
leto

Ana Mavrič in Anja Zidar, 8.r., OŠ Rudolfa Ukoviča Podgrad <
Spet so počitnice prehitro mini- in izstopanju

le in prišel je 1. september, ko smo iz avtobusa,
ponovno zasedli šolske klopi. Prvi- Najprej smo
krat je šolska vrata prestopilo tudi učenci od 6.
osem naših prvošolcev, katerim do 9. razreda
želimo prijetno šolanje. Da je v šoli to poskusili
lepo in da počnemo veliko stvari so tudi v praksi,
tudi oni hitro ugotovili. Učenci od 1.

V torek, 14. septembra, smo se do 5. razre-
odpravili na jesenski kros. Prvi dve da so tačas
uri nam je policist povedal veliko spoznavali
koristnih in uporabnih napotkov o rokomet in
varnosti v prometu ter vstopanju njegove osno-

/j

ve. Po predstavitvi je tudi njim poli
cist predaval o varnosti v prometu. 
Nato smo se odpravili proti okolici 
Plame, kjer je bila pripravljena pro
ga za kros. Za varnost pri cesti so 
skrbeli gasilce PGD Podgrad s te
renskim vozilom. Najprej smo kros 
odtekli učenci od 6. do 9. razreda, 
nato pa še mlajši učenci. Sledila je 
podelitev priznanj in počasi smo se 
odpravili proti šoli. Na srečo je bilo 
zelo lepo vreme, zato so naši dežni
ki ostali v nahrbtnikih.

Športen začetek šolskega 
leta
Andreja Jaksetič, 9. razred •

gorniški tabor 
Završnica 2010
Tina Turkovič •••••

Planinsko društvo Snežnik Ilirska Bistrica je že enajstič zapored organi
ziralo mladinski planinski gorniški tabor, že drugič zapored pa v sodelova
nju s PD Panorama iz Dobrove. Zadnji teden vjuliju je 20 članov vodstva in 
45 otrok preživelo v dolini Završnice, ob vznožju najvišjega vrha Karavank 
- Stola. Udobne domače postelje smo brez težav zamenjali s spanjem s 
prijatelji v šotorih, zbujanju ob čričkih, petju ptic in žuborenju reke Završ
nice.

Zagotovo vas zanima kaj vse smo na taboru počeli. Kot se za prave pla
nince spodobi, smo veliko prehodili, se povzpeli visoko in si poštemplja- 
li planinske dnevnike z novimi žigi. Najmlajši na taboru, tj. prva in druga 
skupina, smo se povzpeli na Ajdno (1064m), kjer smo si tudi ogledali is
toimensko arheološko najdišče in na Zelenico (1536m). Udeleženci, ki so 
bili v tretji, četrti in peti skupini so osvojili kar dva dvatisočaka in sicer 
Stol (2236m) in Begunjščico (2060m). Najbolj izkušeni iz B skupine pa so se 
povzpeli na Triglav(2864m). Tam so opravili tradicionalni krst, saj je večina 
udeležencev prvič stala na naši najvišji gori.

Da pa ne bi mislili, da smo na taboru le hodili! En dan smo posvetili 
tradicionalni Taboriadi- zabavi, planinskim igram in tekmovanju v orienta
ciji, na "Dan civilizacije" smo se podali v dolino, kjer smo najprej raziskali 
znamenito sotesko Blejski Vintgar, v muzeju Triglavskega narodnega parka 
smo poslušali predavanje, si v Lescah privoščili okusno pico in se odpravili

še na kopanje v kamp Šobec. Za adrenalin so poskrbeli naši vodniki, ki so 
udeležencem omogočili plezanje v plezališču in spust po žičnici čez reko. 
Popoldneve v taboru smo udeležencem poskušali popestriti na različne 
načine. V lepem vremenu z nogometom, odbojko, badbintonom in dru
gimi športnimi igrami, v deževnih urah pa s predavanji iz planinske šole, 
ki smo jo letos na taboru izvedli prvič. Večere smo preživljali vsi skupaj ob 
tabornem ognju, s petjem in ob spremljavi kitare. Zadnji večer smo imeli 
tradicionalni krst novih udeležencev in poroke. Pestri in zabavni dnevi, ki 
smo jih preživeli v dolini Završnice so kar švignili mimo in v soboto smo 
se s težavo poslovili. A ne za dolgo! Lepi spomini in nasmehi obetajo, da se 
drugo leto spet vidimo. Vsi, ki na našem taboru še niste bili pa ste prisrčno 
vabljeni, da delček poletnih počitnic preživite drugače, v naravi in v naši 
družbi.

Jože Brenčeč s.p. mmm
INŠTALATER
ENERGETIK 1E0 MMm

Šolsko leto smo na OŠ Podgora Ku- 
teževo začeli zelo aktivno.

V sredo, 15. 9. 2010, so imeli nižji 
razredi prvi športni dan. Bili so vsi na
smejani in veseli, saj so obiskali naš 
najbližji hrib Kozlek (997 m), s katerega 
se odkriva prečudovit razgled na doli
no Reke, Brkine, pa vse do Kvarnerske
ga zaliva z Učko.

V četrtek, 16. 9. 2010, pa so se na 
pot odpravili učenci predmetne stop
nje. Odšli so na izlet s kolesi. Najprej so 
prekolesarili Kočanijo, nato pa so odšli 
do kmetije Bubec. Tam so imeli nekaj 
minut počitka za malico. Domov so se 
vračali mimo Novakovega mlina ter 
Topolca. Tisti, ki so bili poškodovani in 
niso šli na kolo, so imeli najprej eno uro 
pouka, nato so pomagali knjižničarki, 
za konec pa so odšli na čudovit spre
hod do Kuteževega.

Kettejeva ul. 4, Ilirska Bistrica, e-pošta: brencic@siol.net
tel: 05 714 16 91, mob: 041 830 408

II11 IllillV 1 1 lil ll Hilli [Tunhip
NAII DeDietrich^ SOLARNI SISTEMI 150 €/m

_______________ E3 WVterm PEČI NA POLENA 1.500 €

____________ E3 VflLHER PEČI IN KAMINI NA PELETE 2.000 €

____________TOPLOTNE ČRPALKE ZA SANITARNO VODO 250 €

TOPLOTNE ČRPALKE £3 sfiEBELELTRON sa0yo 1.000 - 2.000 €

KDOR MISLI PAMETNEJE, TA SE GREJE NAJCENEJE I
DRUŠTVO TVOJ TELEFON 
Če ste v stiski...
Če potrebujete pogovor in bi radi ostali anonimni. 
POKLIČITE NAS !
OD PONEDELJKA DO PETKA 

OD 08. URE DO 20. URE 
TELEFON: 05 720 1 720
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Prvi koraki v naši lepi novi 
šoli Jelšane

čast smo prepustili naši dolgoletni 
učiteljici in planinki Dori Kalčič. Po 
skupni fotografiji so sledile družab
ne igre. Skakali smo v vrečah.

Poslovili smo se od gospodarja 
Novakovega mlina, se mu zahvalili 
za gostoljubnost in nadaljevali pot

ZANIMIV DOGODEK
V torek, 14. september 2010, 

smo imeli redko priložnost, da smo 
se na naši šoli pogovarjali z dvema 
Slovencema, ki sta se rodila in veči
no življenja preživela zunaj Sloveni
je, gospo Diano Renko iz Sydneyja 
in gospodom Jožkom Valenčičem 
iz Clevelanda. V angleškem jeziku, 
toda v dveh drugačnih narečjih, 
smo spoznali, kakšno je življenje v 
Avstraliji in Ameriki. Naša učenka 
Katja Valenčič pa je vse to brez te
žav prevajala v slovenščino.

Novinarji 5. r. z mentorico N. Pirih •
Prvi šolski dan
Bil je 1. september, kar je po

menilo konec počitnic in prvi dan v 
naši lepi novi šoli.

Ko smo prišli, smo se učenci od
pravili v učilnice, kjer so nas čakale 
razredničarke in nam povedale, 
kako bo potekalo delo v novem šol
skem letu.

Po malici smo slovesno sprejeli 
8 prvošolarjev. Zavrteli smo slo
vensko himno, nato je prvošolčke 
pozdravila ravnateljica. Napočil je 
čas, ko so prvič stopili skozi šolska 
vrata kot pravi prvošolarji. Učenci 8. 
in 9. razreda so jim zavezali rume
ne rutke ter jih pospremili do nji
hove nove učilnice. Nato je sledila 
še skupna fotografija. V telovadni
ci smo si ogledali lutkovno igrico 
Škrat iz opere. Prvi šolski dan je bil 
čudovit.

Po Kettejevi poti
V torek, 2. 9. 2010, smo se odlo

čili, da se bomo sprehodili po Ket
tejevi poti.

oskrbnik zelo lepo sprejel. Po malici proti Smrjam, od tam pa do Bridov- 
nam je lastnik razkazal mlin in nje- ca, kjer smo v daljavi videli Prem, 
govo notranjost. V mlinu je bilo zelo rojstni kraj Dragotina Ketteja. Upa- 
hladno, ker smo bili blizu vode. Raz- mo, da nas bo pot prihodnjič pope- 
kazal nam je tudi črno kuhinjo.Tam Ijala še tja. 
smo se segreli ob ognju.
Potem smo krstili prvošo- 
larje v mlade planince. To

Zjutraj nas je prišel iskat avtobus 
pred OŠ Jelšane. Pripeljal nas je do 
vasi Zarečje. Nato smo pešačili čez 
most, pod katerim teče reka Reka. 
Ta most je zgradilo isto podjetje kot 
našo šolo (Marc). Po markacijah 
smo sledili Kettejevi poti in prišli 
do Novakovega mlina. Tam nas je

Na Krnskih jezerih
Eva Fatur in Lara Dujc, 8. a razred OŠ Dragotina Ketteja •••••

Učenci 7. in 8. 
razredov OŠ Dra
gotina Ketteja smo 
se v petek, 10. sep
tembra 2010 odpe
ljali proti Krnskim 
jezerom. Vožnja do 
doline Lepene je bil 
dolga, vendar nas je 
pogled na reko Sočo 
in njene soteske 
vedno znova očaral.
Po 3-urni vožnji smo 
prispeli do koče Dr.
Klementa Juga, od
koder smo se po pla- kjer smo se fantje in dekleta najbolj zabavali. Kot pravi
ninski poti podali proti Domu na Krnskih jezerih (1385 planinci smo naslednji dan zgodaj vstali in se že kmalu 
m). Pot je bila dolga in naporna, saj smo hodili približno po sončnem vzhodu podali proti Bogatinskemu sedlu. 
3 ure, vendar je hkrati nudila naravne užitke, kot so svež Po 6-urni hoji smo v popoldanskih urah ponovno pri- 
zrak, lepota narave in gostoljubno vreme. V domu smo speli do avtobusa. Izkušnja je bila izjemna in vsi komaj 
se počutili domače in hrana je bila zelo okusna. Najbolj čakamo, da se dvo-dnevni pohod v slovenske gore po- 
od vsega pa so nam v spominu ostala skupna ležišča, novi.

sola
VABILO

Si želite pridobiti znanje računalništva?

Mogoče želite obnoviti vaše znanje?

e-šola (v Gimnaziji Ilirska Bistrica) vas vabi na: 

BREZPLAČEN TEČAJ RAČUNALNIŠTVA, ki obsega:

• uporabo interneta in e-pošte
• urejanje besedil (Word),
• izdelovanje predstavitev (PovverPoint),
• obdelava podatkov (Excel)
• digitalna obdelava slik in posnetkov 
in še več.

Prijave in informacije dobite:

Vsak dan od ponedeljka do petka 
od 15,00 do 19,00 ure na 
telefonsko številko 05-711-11-14 in 
na e-pošto: esola.ilb@guest.arnes.si

Pozdrav novemu 
šolskemu letu
Urška Celin, 9. razred •••••

Po norih in zabavnih počitnicah smo učenci OŠ Podgora vsi nasme
jani in spočiti zopet prikorakali v šolo. Bili smo presenečeni nad novo
stmi. Dobili smo šolske omarice, ki smo sijih vsi zelo želeli. Verjamemo

pa, da bo tudi na novo prebeljen hodnik pripomogel h našemu boljše
mu počutju.

Upamo, da se bo tudi naših šest prvošolčkov med nami odlično po
čutilo. Ze prvi dan so se odlično ujeli z drugošolci, s katerimi bodo obis
kovali kombinirani oddelek 1. in 2. razreda.

Želimo jim veliko uspešnih dnina naši šoli, veliko znanja, predvsem 
pa novih prijateljstev.

* REZANA POLIURETANSKA PENA
Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net
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Od navdiha ne pusti 
jim mirno spati
Jožko Stegu
T“ a k o 

I neka
ko bi lahko

rekli za vse pogumne nastopajoče 
mlade bistriške pesniške upe, člane 
kulturno umetniškega društva Lite- 
rativa, ki so nas v soboto 11. septem
bra zvečer zvabili na svojo, menda 
drugo samostojno literarno-glasbe- 
no prireditev, tokrat na prostem, v 
amfiteater za bistriško šolo, ki je bil 
zelo posrečena kulisa tistemu, kar so 
nam imeli sporočiti. Kot prvo vseka
kor to, da potrebujemo v Bistrci malo 
bolj široka okna in vrata za prezrače
vanje našega zatohlega bistriškega 
ozračja (podoben širšemu sloven
skemu vzorcu), v katerem se vsi po 
malem dušimo, a pravzaprav nič ne 
ukrenemo, da bi ga izboljšali. Takšne 
poteze vsekakor so razveseljive, da 
kdo vsaj na glas pove, kaj ga teži. Pes
nika gotovo ne spravi k pisanju zgolj 
in samo kaka neizpolnjena ali pones
rečena ljubezen, ampak tudi stanje

družbe, v kateri živi, ker je, oziroma 
mora biti njen senzor, ki se prvi od
ziva na njeno valovanje. Tudi, kadar 
obmiruje, oziroma se začne razkraja
ti navznoter, kar se zdaj dogaja, bi ga 
moralo dvigniti pokonci. In to se je 
zgodilo v Bistrci, daje nekaterim pre
kipelo od dolgotrajnega morečega 
vrtenja na mestu, od katerega nima 
nihče nobene koristi, razen politikov, 
ki jim tako stanje očitno paše, sicer bi 
se kdo od njih (kandidati za župane 
in občinski svet) prikazal na omenje
ni prireditvi in prisluhnil, kaj jim ima
jo mladi povedati in to celo v verzih.. 
Ko jih že omenjam, bom navedel 
nekaj po tonskem posnetku prepi
sanih izrezkov besedila iz ene izmed

GLASBENA ŠOLA

zapetih pesmi (žal ne vem naslova) 
glasbenega gosta omenjenega več
era, kantavtorja Danija Bedrača, kjer 
takole pravi:

...Le eno pesem še napišem, 
mati,

takšno, ki bi zdramila ljudi, 
takšno močno črno, ki budi, 
tisto zadnjo, 
ki ne da mi spati..

Svet poln je steklovine mati, 
trnja in bodic,
svet je stkan iz zarjavelih žic, 
...v pepelu dehtijo mehka srca 

ptic,
od jedkih saj mi krvave podpla

ti..
(Dani Bedrač)

Ni kaj dodati, razen, da bi bilo zelo 
blagodejno za naša ušesa in dušo, 
ko bi namesto dolgoveznih in vedno 
ponavljajočih se politikantskih go

voranc, 
kaj po
dobnega 
slišali na 
kakem 
predvo- 
I i I n e m 
shodu 
ali so
očanju iz 
ust naših 
domačih 
politikov, 
da jim 
skrb za

narodov blagor (nižajoči se osebni 
standard prebivalstva ter javne fi
nance) ne pusti spati. Žal se pri njih 
pojavi sindrom prehodne nespeč
nosti le v času pred volitvami, ko si 
razbijajo glavo z mozganjem, kako 
ostati v občinskem svetu ali pa zlesti 
vanj, kar je zanje zelo privlačen cilj, 
predvsem zaradi nenormalno velike 
sejnine, ki jo tam dobiš za dviganje 
roke pri glasovanju za županove 
predloge. Vse drugo - vključno z 
uresničevanjem volilnih programov, 
ki so v glavnem spisek želja občanov 
- so le "pomožna sredstva," s katerimi 
si pomagajo od volivcev dobiti karto 
na volitvah za v občinski svet in tam 
preždeti po možnosti vsaj dva man

data..
Tu bi malo pokomentiral men

da na televiziji slišano trditev, kako 
problematično in stresno naj bi bilo 
prezgodnje vstopanje mladine na 
politično sceno (konkretno je bilo 
rečeno v podmladke strank), ker se 
tam navzamejo slabih vedenjskih 
vzorcev odraslih "vzornikov," še pre
den uspejo izoblikovati svoja etična 
načela. Če bi samo v politiki bili do
voljeni (bolje prisvojeni) vsi možni 
umazani prijemi za dosego določe
nih ciljev, potem bi bili tovrstni po
misleki upravičeni, tako pa so cajtngi 
polni raznih afer, predvsem v špor
tu, kjer na podoben način trenerji 
izrabljajo (skoraj množična upora
ba nedovoljenih substanc za večjo 
zmogljivost) celo otroke, da naredijo 
iz njih vrhunske športnike, ki obo
jim potem prinašajo slavo in seveda 
denar. Torej nič novega za mladega 
človeka, kar ne bi že vedel in videl, 
zato ni nič narobe, če se malo "raz
gledajo" tudi po tem zanje do sedaj 
še zaprtem območju in vnesejo v 
politiko malo "ekološke" ali kot smo 
po starem rekli etične osveščenosti, 
ki nas bo zdramila k bolj odgovor
nemu ravnanju s svojimi besedami v 
javnosti. Če je svet politike umazan 
in pokvarjen - o čemer ni dvoma - je 
naloga mladih, da ga očistijo in pre
novijo, tla bo postal vzdržen, ne pa 
da bežijo od njega v prividni svet, ki 
ne obstaja, ker s tem sami sebi zapi
rajo pot v lepšo prihodnost, ki si jo 
mora vsaka generacija sama izkopa
ti. Svet je namreč samo eden, tako 
kot umetnost in lepota, za katero 
uporabljamo le različna imena in 
merila, ne pa bistva! Temeljni nespo
razum med generacijami po mojem 
ni v povsem nasprotujočih si pogle
dih na življenje, ampak v različnem 
razumevanju določenih pojmov, za 
kar pa smo krivi starejši, ker jim nis
mo posredovali njihovega pravega 
pomena, zato so si pač izmislili svojo 
govorico, ki je pa mi ne obvladamo. 
Čas je torej, da se začnemo spet po
govarjati in predvsem poslušati, pa 
bomo kmalu presenečeni ugotovili, 
da imamo neprimerno več skupne
ga, kot smo mislili..

Boh do naslednjega klepeta

15. let uspešnega sodelovanja
Petar Nikolič......

V sklopu letnega načrta in programa, so zaposleni v 
glasbeni šoli Ilirska Bistrica pripravili skupni tradicional
ni koncert učencev Bistrice in Kodaly Iskola iz Madžar
skega Kecskemeta. Na skupnem koncertu s katerim so 
proslavili 15. obletnico uspešnega sodelovanja sorodnih 
šol iz Slovenije in Madžarske so se predstavili učenci in
strumentalisti, solisti narodnih pesmi in folklore. Poseb
no zanimanje je med ljubitelji folklore izzvala skupina iz 
Madžarske, ki je predstavila Madžarske plese. V imenu 
domačinov je dobrodošlico učencem iz madžarske izre
kel ravnatelj Laszlo Balazs.Vimenu Kodaly Iskola, pa seje 
za sprejem zahvalila ravnateljica Ladics Erzsebet.

Po uspešnem nastopu so se prijatelji iz Slovenije in 
Madžarske razšli s besedami nasvidenje do drugega 
leta.

RECENZIJA
MISEL O KNJIGI..
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Dušica Kunaver: Dober dan

KRUH
Kruh v slovenskem ljudskem izročilu 
Poslovni sistem ŽITO r.o.
Ljubljana 1991_________________________________________________

Patricija Dodič •••••
»Kraški svatovski kruh: I kg moke, 4 dag kvasa, 10 dag masla, 2 ru

menjaka, 2 žlici slakorja, malo ruma, 2 žlici narezanih orehov, 2 pesti ro
zin. Iz vseh teh sestavin ugnetemo testo tako, kot bi delali domači kruh, 
oblikujemo štruco, pustimo dvakrat vzhajati in damo v peč.«

Lahko bi začela, da sem bila majhna in pasla piške. Pa ne bom. Ker sem 
pasla krave in ne piške. In po kruh sva s sestro hodili enkrat na teden z 
nonotovim vojaškim nahrbtnikom v bližnjo vasico Javorje, kjer je takrat 
še obratovala vaška trgovinica »pr Kovačevih«. Na kruh, vedno istih dveh 
sort, nama je nona nato namazala kravjo smetano s sladkorjem (ali po do
mače škrljub) in sva se mastili. Na nek način. Ker je bilo meso na sporedu 
samo ob nedeljah. Ko so prišle na obisk tete s Trsta. In prinesle take bele 
hlebčke najboljšega okusa na svetu, ker drugih tako ali tako ni bilo. V lon
čku s toplim domačim mlekom so se v ustih kar topile. Če bi dandanes 
komu govorila, daje bila smetana včasih debela tudi par centimetrov, mi 
skorajda nihče ne bi verjel - razen tistih starejših, ki še vedo, da krave niso 
vijolične in da kruh ne raste na Merkatorjevih policah. Sicer pa je (in to še 
dandanašnji počne) najboljši kruh spekla ujna v »šprgertu« na drva. Tako. 
In morda še to, da kruha že veliko let ne kupujem, ker se mi zdi, da jem, 
ko ga jem, spohano spužvo z okusom rdečih mravelj. Tako. Kruh je vedno 
skozi stoletja pomenil srečo in blaginjo, pomanjkanje kruha pa bedo in 
revščino. Egipčani so pred šest tisoč leti (a.C.) baje v grobove svojih farao
nov polagali zrnje žita in krasili stene grobnic s slikarijami peke kruha. Kruh 
sta človeštvu podarila Oziris in njegova žena Izis. Bil je obenem plačilno 
sredstvo, s katerim so plačevali davke, kupovali obleko, obutev. V Grčiji je 
bilo pridelovanje žita kult, združen s čaščenjem bogov. Pri Rimljanih so 
kruh delili na kruh revežev in kruh bogatinov. Kruha in iger je znani rek 
rimskih cesarjev in patricijev. Kruh so siromakom razdeljevali s pomočjo 
krušnih kart. Privoščili so si ne samo razkošne različice kruha, temveč tudi 
krofe in preste in druge vrste slaščic. Mlinarji so bili več ali manj poveza
ni s hudičem, ker napeljati vodo na mlinska kolesa je pomenilo zameriti 
se vodnim duhovom, mlini na veter so predstavljali skrivnostne pošasti. 
Rženi rožiče k je okužil moko, okužena moka je v srednjem veku povzro
čala strašne muke »antonovega ognja« in nato smrt. Kruh je skratka po
menil svetost, žlahtnost, hrepenenje, gorje, domačnost, bedo, blaginjo in 
merilo dobrega, od tod izrek dober kot kruh. Na slovenskih tleh so tako 
nastale pesmi-kolednice, ki sojih peli pa tudi kar nekaj besednih zvez je 
nastalo ravno ob takih priložnostih: Biti kruha sit/lačen, Kruha se preob- 
jesti, Živeti ob kruhu in vodi. V starih slovenskih zgodbah kruh darujejo 
vodi kot simbolu plodnosti. Šege darovanja vodi/ognju/vetru se od kraja 
do kraja razlikujejo in segajo v trinajsto stoletje. Nastajale so zgodbe, po
dobne tej: Bil je viničar, ki je stanoval v dimnici. Ponoči se je rad spravil 
spat na peč. Nekoč ga opolnoči zbudi prasketanje ognja in drug ropot na 
ognjišču. Mož odpre oči in ugleda ob kaminu ženo prekrasnega obličja. 
Delala si je gibanice in jih pravkar začenjala peči. To je bila božja deklica. 
(Kelemina, Bajke in pripovedke slovenskega ljudstva). Dar kruha in soli je 
našim prednikom pomenil gostoljubje, zvestobo, vdanost, neločljivo pri
jateljstvo. Zavezanost kruhu in prijateljstvu ostaja v rekih, kot so: Če želiš, 
da bi te kdo imel rad, mu daruj kruh. Da kruh ni bil vedno le pozitivček, 
pove to, daje kos kruha in v njem skrit prstan potrdil nenapisano pravilo, 
da mora deseti otrok od hiše. Vemo tudi, daje imel kruh zdravilno moč, saj 
je baje premagal mrzlico, glavobol, bolečine v križu, božjast, uročenost in 
še marsikaj. Spremlja ga nešteto tabujev, kot npr. to, da noža, ko režemo 
kruh, ne smemo pustiti obrnjenega z rezilom navzgor. Hlebec kruha je bil 
tudi prvo darilo otrokovi materi, da bi bil otrok v življenju srečen, da ne bi 
nikdar bil kruha lačen. In ker se vse bolj bliža jesenski pust ali bolje marti
novanje morda še nekaj besed o njem. Martinovi starši so bili pogani, ajdi, 
on pa misijonar v Galiji. Baje je bil dobrosrčen gospodič, ob katerem godu 
se je kmetovo delo zaključilo, zato gaje bilo potrebno poprazničiti. Kmetje 
so takrat povabili medse sosede. Obvezna je bila na takem dnevu martino- 
va kaša, proso in ostale dobrote iz kruha. Kruh je torej bil, kdo ve, če še je, 
nezmotljiva ločnica med vsakdanjikom in praznikom. Da bi vam pa ravno 
vsega, kar v knjigi piše ne izdala, si jo lepo preberite sami. Avtorica je vanjo 
vpletla nekaj fotografij in ilustracij, uglasbenih ljudskih pesmi in pregovo
re. Dušica Kunaverje sicer samostojna kulturna publicistka, profesorica an
gleščine in ruščine v pokoju, zbirateljica ljudskega izročila in etnološkega 
gradiva, avtorica in izdajateljica poljudnoznanstvenih in leposlovnih knjig 
ter pedagoških priročnikov. Rojena je 1937 v Ljubljani, sicer pa njen rod 
prihaja iz Krasa. Njen možje bil eden najbolj znanih slovenskih alpinistov 
in himalajskih pionirjev, Aleš Kunaver. Naj naštejem samo nekaj njenih del, 
če bi koga zanimalo kaj več: Čar vode, Slovenska pesem v besedi in glasbi, 
Slovensko narodno izročilo, Legenda o Krasu, Čarodejna moč rastlin, Čar 
kamna, Zlatorog, Najlepši slovenski miti in legende, Slovenske šege o bo
žiču in novem letu, Šege in pesmi pod lipo domačo.

Vabljeni k branju in odkrivanju slovenskega, ali tistega, kar se iz dneva 
v dan bolj pozablja... En krušni objem do prihodnjič
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GOSTOVANJE

Gradina na Koroškem

0 DRUŠTVO \
1 MOŠKI ' 

PEVSKI ZBOR
k DRAGOTIN 
JKETTE

Vabilo novim pevcem!

Z mesecem oktobrom Kettejeve! pričenjamo novo pevsko 

sezono. Medse vabimo vse z voljo do petja in druženja.

Pridružite se nam na pevskih vajah vsak torek, ob 20 uri v 
prostorih bivše glasbene šole na Jurčičevi ulici.

Za morebitne informacije smo na voljo na:

GSM: 041-323-769 (Marko Čekada) ali 
e-pošta: mopz.kette@gmaii.com

Lepo vabljeni vsi, ki imate posluh

in uživate v glasbi in nastopanju!

Nekaj utrinkov iz albuma MePZ Tabor Kalc 1869...

O bendu, ki se ga boji celo 
smrt

poslanstvo skupine Empron. In kaj 
sploh pomeni ime, kijih na nek na
čin združuje in povezuje? »Empron« 
simbolizira zlobnega pajka, ki plete 
mrežo, kar predstavlja prispodobo 
zapletenega in kompleksnega so
dobnega sveta.

Da je njihova odrska ustvarjal
nost nadvse izvirna in da se v ko
lektivnem delu kujejo brezmejne 
Ideje, so poslušalcem dokazali na

Bi bil rad drugo leto v albumu tudi ti?

Nič lažjega kot to! Če rad poješ, se družiš z zabavnimi ljudmi in spoznavaš 

Svet te takoj vzamemo za »našga«.

Kaj moraš storiti? Pridi na prve vaje v novi sezoni, ki bodo v SobotOj 

Z. oktobra 20X0, ob ZOh na OŠ Knežak. Če te je strah, da boš 

samo ti nov/nova, pripelji Še tvojega prijatelja ali prijateljico. Ve c nas bo} 

lepše se bomo imeli!

Za vit informacij lahko pokliteš na 041-204-<320 (Andrej) ali pišeš na 

mepz.taborkalc@gmail.com.

rasjM®
FTtKA

Gregor Primc
Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA

Tel.: 05/71-00-510

Za F D Mira Kirn......

Na povabilo FS Luka Kramolc 
iz Šentanela smo člani FD Gradina 
preživeli dva dni na Koroškem.

Polni pričakovanj smo se peljali 
v sobotnem jutru proti Prevaljam 
in se veselili srečanja s prijatelji , 
ter obujali naše zadnje srečanje na 
skupnem nastopu v Kopru .

Naše srečanje se je začelo v mli
nu pod Šentanelom . Po ogledu 
mlina smo se odpeljali v Šentanel.

Rok Smrdelj
Luka Tomšič (solo kitara), Aljaž 

Rolih (bas kitara), Jernej Brvar (bob
ni), Luka Butinar (vokal) in Nejc Mrš
nik (ritem kitara) so ekipa marljivih 
glasbenikov, ki tvorijo glasbeno 
skupino Empron. Prve tone so za
brenkali že v oktobru 2008, končno 
postavo pa so izoblikovali avgusta 
2009.Trenutno gre za edino glasbe
no zasedbo v naši občini, ki s svojim 
avtorskim repertoarjem goji heavy- 
metal glasbo.

Njihov repertoar obsega pet
najst avtorskih pesmi (nekatera 
besedila so objavili v drugi št. lite- 
rarno-mladinskega glasila Večerna 
debata), od tega jih enajst tvori 
konceptualni album z naslovom 
»Araneae Empronia«, ki opisuje

letošnjem ilirskobistriškem moto 
zboru Feistritz v petek, 3. 9. 2010, s 
pripravo krajše predstave, ki je po
pestrila glasbeni nastop in celotno 
vzdušje. Med izvajanjem avtorske 
pesmi Killer je morilec v vlogi Alek
sandra Borenoviča zabodel pevca 
in ga »umorjenega« s seboj odnesel 
na onstranstvo. Med pesmijo Storm 
up, the dead, ki je sledila prizoru, so 
ga na oder v krsti, katere pokrov je 
bil poslikan z logotipom skupine, 
prinesli štirje pogrebniki: Martin 
Stadler, Aleksander Borenovič, Ma
tej Jug, Matevž Kraševec in Martin 
Verbanac. Po krajšem govoru se 
osvobodi krste in občinstvo ponov
no preseneti s svojo prisotnostjo.

Pred izvedbo zadnje pesmi se po
novno uleže v krsto, omenjeni po
grebniki pa ga odnesejo z odra. Pri 
tem so vzdušje očarali razni rekvi
ziti, med njimi sveče, bakle, dimne 
bombe ... in pa Špela Logar, ki je s 
klaviaturami naznanila prihod po
grebcev.

Svoje glasbene stvaritve so 
predstavili na raznih koncertih in 
festivalih po raznih krajih v naši ob
čini, njihov glas pa je segel celo do 
Koroške in Goriške. V nadalje upajo 
na čim več koncertov izven naše 
občine. O njih in njihovih koncertih 
lahko spremljate na spletni strani 
http://www.myspace.com/empro- 
n5.

. Vr&čkZs

2010Hiter skok z avtobusom po oko
lici pogled na Podjuno in bližnjo 
Avstrijo in že je bil čas za priprave 
na nastop. Nastopili smo v kultur
nem domu v Prevaljah. Prireditev 
,ki je imela naslov« Pesem in ples 
nas povezujeta« je bila uvod v 
sklop prireditev«Jesenska srečanja 
».Predstavili smo se z primorskimi

nošami in odplesali spleta plesov dogovorov za skupne nastope in 
slovenske Istre in Trsta z okolico . gostovanja .Še posebej pa smo bili 

Naše srečanje je utrdilo naše veseli županovega vabila na nastop 
prijateljstvo in rodilo kup novih na prihodnjih »Jesenskih srečanjih«
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Še na mnoga leta
7. septembra je praznovala 

85 rojstni dan ga. Marija Repič iz 
Podgrada. Njeno življenjsko pot 
je v verzih orisal g. Ivan Furlan, 
župnik iz Podgrada, kateremu 
ga. Marija kljub častitljivi staro
sti še vedno pridno gospodinji.
Številni prijatelji in znanci pa 
smo jo obiskali na njen godov- 
ni dan, 8. septembra in združili 
dvojno praznovanje. Seveda je 
bilo nepopisno veselo, kajti ga.
Marija je človek, ki zna razvedri
ti še tako turobnega človeka.

Ob okroglem jubileju ji že
limo, da bi jo zdravje služilo še 
vrsto let ter da bi se še veliko
krat takole dobili in poveselili.

Vsi, ki jo imamo radi

8o let Miroslava 
Štembergerja iz Vrbova
Petar Nikolič ••••

Diplomirani gozdarski tehnik Miroslav Štemberger, član 
in veteran gasilskega društva Vrbovo je pred kratkim v ožjem 
krogu sorodnikov, prijateljev in gasilcev PGD Vrbovo prazno
val visok življenjski jubilej, 80. letnico rojstva in 25. letnico 
članstva v gasilskem društvu. Slavljenec iz Vrbova je rojen 
5. septembra 1930 leta. Kot ustanovitelj gasilskega društva 
Vrbovo, je gasilsko uniformo oblekel pred četrt stoletja in jo 
nosi še danes. Kot član enega najaktivnejših društev v občini 
je imel to čast, da je bil predsednik društva in s tem postal 
tudi član gasilske zveze Ilirska Bistrica. Za požrtvovalno delo 
je dobil gospod Miroslav Štemberger vrsto občinskih in re
publiških priznanj. Kot nam je povedal slavljenec so mu med 
najljubšimi orden dela s srebrnim vencem, orden zasluge za 
narod s srebrno zvezdo, srebrni znak civilne zaščite, ter ga
silska odlikovanja 1., 2. in 3. stopnje. V letu dvojnega jubileja 
in s šele pretečenim mandatom občinskega svetnika, je iz
bran za častnega predsednika PGD Vrbovo. Za življenjski in 
gasilski jubilej mu je v imenu članov PGD Vrbovo in krajanov 
KS Vrbovo čestital Tone Baša s pesmijo Koikor kapljic, tolko 
let...

NAŠI ZDOMCI

Očetov dan
Za 'Jadran" Marija Iskra •••••

Spet smo v septembru in praz
novali smo 'Očetov dan' pri sloven
skem klubu "Jadran" v Melbournu.

Tokrat je svečanosti prisostvo
val tudi odpravnik poslov Republi
ke Slovenije v Canberi - Dr. ZVONE 
ŽIGON, doma iz Postojne.

Dr. Zvone Žigon je po svojem 
pozdravnem nagovoru in podanih 
informacijah o delovanju in trenut
nih težavah pri slovenski ambasadi, 
sodeloval tudi pri nagrajevanju kar 
dveh 'očetov leta'.

Letos so za 
'očete leta'bili iz
brani:

STANE 
STARC doma iz 
Smokvice

FRANC BAŠA 
doma iz Jasena 

oba zelo ak
tivna in zvesta 
člana še od usta
novitve kluba.

Dobrote, ki jih 
trosi jesen
KETŠD Alojzij Mihelčič, Harije •••••

V soboto, 4. septembra je potekala na Pogačarjevem trgu v Ljublja
ni ena izmed letošnjih tradicionalnih prireditev Podeželje v mestu, pod 
sloganom Dobrote, kijih trosi jesen. Namen prireditev, ki jih od leta 2005 
organizira Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije, je predstavitev in pro
mocija raznolikosti ponudbe slovenskih kmetij, poseben poudarek pa je 
dan pripravi tradicionalnih jedi in pomenu zdrave prehrane iz lokalno pri
delanih, svežih sestavin.

Na tokratni prireditvi se je z izdelki dopolnilnih dejavnosti in pridelki 
predstavilo 50 slovenskih kmetij, za katerih raznoliko ponudbo trdijo, da je 
pridelana in ponujena z ljubeznijo.

Kljub osnovnemu vodilu projekta:«Nakup domačih izdelkov ohranja 
slovensko proizvodnjo! Kupujmo domače!«, pa prireditev hkrati opozarja 
tudi na tradicionalne šege in navade slovenskega podeželja, zato se na njih 
predstavljajo različna podeželska društva, folklorne skupine, ljudski pevci 
in godci, kar 
v »živo« pre
naša Radio 
Veseljak.

Na po
budo g. To
nija Janeži
ča, svetnika 
KGZS OE
Postojna, je 
bilo tokrat 
izbrano naše 
društvo, za 
kar se mu še 
posebej za
hvaljujemo, 
zahvala pa 
gre tudi ga.
Tatjani Vr
bovšek, ki je 
bdela nad 
projektom.

V pet urnem programu smo poskušali prebivalcem naše prestolnice 
prikazati del naših navad, običajev in prikazati utrip krajev od kjer smo 
doma. Seveda jih nismo pozabili povabiti niti na našo bučjado in posebej 
za to priložnost postregli z bučnim pecivom in kompotom. Ponujeno je v 
trenutku pošlo, zato sta članici društva ga. Zlatka Primc in ga. Milica Bošt
jančič pripravili nekaj bučnih receptov za publikacijo, ki jo je izdala Kmetij
sko gozdarska zbornica Slovenije, izšla pa je istega dne.

ProDent
zobna ambulanta dr. Surina 
Ilirska Bistrica 
Župančičeva 5 
tel.: 05 71 41 986

URNIK
po., če.: 13h - 19h 

to., sr., Pe.: 8h - 13h

CIPRESA NUDI:
* čiščenje spomenikov
* ureditev grobov
* zasaditve vrtov
* svetovanje pri izboru sadik 

(okrasnih in sadnih)

Pri čiščenju in 
ureditvi grobov 

v oktobru 5% popusta

Bi

Informacije na tel:
041/974 092

IH
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ZDRAVNIK ZA ŽIVALI SVETUJE

Mačke in nosečnice
Odkar sem tudi jaz v tem lepem 

obdobju življaneja sem opazila, da 
se po nekod malo da ne govori, da 
je mačka nosečnici največji sovraž
nik in da je nekaj najbolj nevarnega 
kar lahko nosečnica naredi, da se 
dotakne mačke. To se mi zdi popol
noma neupravičeno in zelo krivično 
do ubogih malih nič krivih kosma
ti n k. Je že res, da določena stopnja 
previdnosti v času nosečnosti, kot 
tudi drugače ni odveč. S tem mislim 
predvsem, da smo previdne pri ro
kovanju z neznanimi mačkami oz. 
da si po stiku z njimi umjemo roke.

Zakaj vsa ta panika? Ena od bo
lezni, ki jo prenašajo tudi mačke je 
toksoplazmoza. Povzroča jo okuž
ba s parazitom Toxoplasma gon- 
di. Bolezen je razširjena po vsem 
svetu, tudi v Sloveniji. Pri imunsko 
zdravih osebah okužba navadno 
ne povzroči bolezenskih znakov. 
Le redki imajo ob okužbi zatečene 
bezgavke, pri nekaterih okužbo 
spremlja splošno slabo počutje, bo
lečine v mišicah, vročina. Okužba 
pa je zelo pomembna za bolnike s 
pomanjkljivim imunskim odzivom 
in nosečnice. Če se nosečnica prvič 
okuži s toksoplazmo ravno med no
sečnostjo, lahko zajedalci preidejo 
skozi posteljico in okužijo zarodek. 
To lahko privede do splava ali do 
prizadetosti otrok po rojstvu. Oku
žimo se lahko z iztrebki okužene 
mačke, ki pa morejo biti na zraku 
vsaj 24ur. Toliko časa namreč rabi
jo spore, da postanejo infektivne. 
To pomeni, da je okužba možna ob 
čiščenju mačjega stranišča (če nam 
uspe spore parazita, ki so v iztrebkih 
zanesti v usta) ali z zemljo ter uživa
njem neoprane zelenjave iz vrta po 
katerem mačke opravljajo potrebo. 
Na srečo se spore uniči z vodo in 
vsemi navadnimi čistilnimi sredstvi 
kot naprimer z milom. Torej lahko 
z osnovnimi preventivnimi ukrapi, 
kot so pranje zelenjave in umivanje 
rok, to preprečimo.

Drugi način okužbe je preko 
okuženega mesa. Živali kot so pra
šiči, ovce, kokoši se lahko okužijo 
s toksoplazmo, ko zaužijejo krmo, 
ki je prišla v stik z iztrebki okužene 
mačke. Paraziti tvorijo ciste v miši
cah teh živali. Ljudje se lahko okuži
mo, če zaužijemo premalo toplotno 
obdelano meso ali s suhomesnimi 
izdelki.

Najbolj srečne pa smo nosečni
ce, ki smo to bolezen že prebolele. 
V Sloveniji vam namreč s krvno pre
iskavo ugotavljajo protitelesa proti 
toksoplazmozi. To naredijo v začet
ku nosečnosti in ugotovijo, če smo 
se slučajno sveže okužile ali ne oz. 
če smo bolezen že prebolele. V ko
likor smo jo že prebolele in imamo 
protitelesa, ni absolutno nobene 
nevarnosti več in lahko mirno jemo 
pršut in čistimo mačji wc, tudi brez, 
da bi si umile roke ©. Če do okužbe 
ni prišlo še nikoli, nosečnici naredijo 
tak test še enkrat v petem mesecu 
in če pri katerem koli testu ugotovi
jo svežo okužbo, se jo zdravi. Tako, 
da mislim, da ni večje nevarnosti, 
če ob rednem umivanju rok svojo 
mačko božate in jeste oprano ze
lenjavo z vrta. Pazite morda le pri 
suhomesnih izdelkih.

Druga bolezen, ki jo večinoma 
prenašajo mačke, lahko pa se oku
žimo tudi od psa, je mikrosporija 
(nekateri ji rečejo tudi mačja bo
lezen). To je glivično oboleje, ki se 
kaže v obliki obolenja kože. Pojavijo 
se značilne okrogle sprememba na 
koži. Nevarna je predvsem za ljudi 
s slabšim imunskim sistemom in 
otroke. Bolezen za novorojenčka 
sicer ni nevarna, zato v lokalnih ob
likah, ki jo zdravimo samo z anti- 
mikotičnimi mazili, ne predstavlja 
problema. Problem predstavlja 
predvsem zdravljenje generalizira
nih oblik, ker so zdravila zelo agre
sivna.

Torej, če ste noseči in imate 
doma mačko, jo mirno obdržite! Da 
ima mikrosporijo je malo verjetno, 
ker bi verjetno okužila že koga od 
domačih ali bi sami imeli klinične 
znake na primer brezdlačna me
sta. V tem primeru bi jo pri veteri
narju že ustrezno zdravili. Sicer pa 
je edino moje priporočilo in zado
sten preventivni ukrep proti večini 
okužb redno in temeljito umivanje 
rok. Pa brez panike! Če se z opisani
mi boleznimi do zdaj še niste oku
žili, je zelo mala verjetnost, da boste 
imele ravno v teh devetih mesecih 
blaženega stanja takšno smolo.

Srečanjje z Brenkinimi 
mladiči
Danica Kirn......

1. SEPTEMBRA 2009 SO PSIČ
KI MLADIČKI DOBILI KRASNO IN 
NAJBOLJ POTRPEŽLJIVO MAMO, 
SKRBNE ČLOVEŠKE ROKE IN VELI
KO BLAZIN, PRVEGA UČITELJA...

... IN KASNEJE ČUDOVITE 
SKRBNIKE

V enem letu so zrasli v prikupne 
kodre - pudlje srednje velikosti. Vsi 
so zdravi, lepi in razveseljujejo svo
je skrbnike. Brenkina družina seje 
tako povečala za pet pasjih potom
cev in veliko človeških prijateljev.

Srečanje z enoletniki, njihovimi 
skrbniki in prijatelji je bilo 11. sep
tembra na poligonu Kinološkega 
društva Ilirska Bistrica. Zahvalju
jemo se, da smo tu lahko preživeli 
skupaj čudovit pozno poletni dan. 
Psički so se pošteno razgibali. Lepo 
so se razumeli med sabo. Njihovi 
ljudje smo se naklepetali in poskr

beli, da nis
mo bili niti 
lačni niti 
žejni. Na- 
zdravili 
smo si in 
ob tej pri
liki so vsi 
enoletniki 
dobili Zapi
ske o psič
kih mla
dičkih, ki 
jih je zanje 
zapisovala 
njihova vzrediteljica skozi prvo leto 
njihovega življenja. Tudi razgibali 
smo se na sprehodu do Studenca 
in nazaj. Škoda je, da Barry iz Celja 
in Bessy iz Trsta nista mogla priti, 
Becky, Bonny in Bennyja in njihove 
frizerke Jane s psičkom Rudijem iz

ljubljanske smeri pa ni ustavila niti 
več kilometrska kolona, ki seje vila 
po avtocesti tega dne.

Ko smo se pozno popoldne po
slovili, smo si obljubili, da se še sre
čamo. Psički mladički torej lahko 
stkejo tudi čisto prijateljske vezi. 
Naj ostanejo čim dlje trdne in žive.

ZANIMIVOSTI

Prisrčna pujsa 
Pegi
Lastnica Pegi Marina Grilj •••••

Poletje se poslav
lja, brezskrbne dneve 
počitnikovanja so 
zamenjali delovni 
dnevi. Nekateri moji 
prijatelji so v času do
pusta odšli daleč zdo
ma, drugi so zajemali 
sapo nekje na obalah 
bližnjih morij, jaz pa 
sem preživljala dne
ve v krogu domačih, 
predvsem v družbi 
novega člana ... pujse 
»PEGI«, ki nam je po
pestrila popoldneve, 
nam dala občutek, da 
je v vsaki živalci nekaj 
neponovljivo lepega 
in dobrega.

Pujsa je črni mini 
prašič s pravim ime
nom »vietnamski 
prašič«, zelo bistra in 
igriva. Dobro obvlada skrivalnice in igro lovljenja, zadovoljstvo pokaže s 
čudnim oglašanjem, kaj nič »pujsastim«, ampak bolj podobnim pasjemu 
lajanju. Nekaj zdravilnega prinese že sam pogled na ščetinasto žival, ki z 
vohom in brbončicami išče hrano po njivi, uživa v sočnem sadju in cmoka

od ugodja. Ko sem ji 
zavezala rutko okrog 
vratu, je pokazala 
lastno voljo in mi jo 
čez nekaj časa v rilcu 
prinesla nazaj ... in 
kako je izrazila trmo, 
ko se ni želela kopati 
v banji, ampak je raje 
uživala v topli vodi 
zalivalnika.

Kako je šele pri
srčna, ko si zaželi 
družbe: priteče k
meni kot otrok in se 
me dotakne z rilcem 
ali pa se drgne ob 
mojo nogo. Ima pa 

še druge lastnosti: je zelo čista, uporablja zaboj za stranišče, se rada igra 
s kamenjem in igračami od psa in ve, kdaj kuhamo krompir - takrat sama 
dvigne pokrovko in si ga privošči.

Od živali bi se morali učiti živeti brez kričanja, vpitja, neučakanosti in 
prisile.

To živo bitje, v katerem nekateri vidijo le koline, drugi smrad in veliko 
delaje ena sama radovednost in uživanje. Od nje se učim živeti z naravo, 
kajti čas, ki ga preživim v njeni družbi je poln presenečenj, vedno znova 
pokaže kakšno novo veščino in vedno znova nasmeje vse, ki so v njeni 
bližini, dobrika se kokoškam in z mačko spi.

Sedaj vem, da smo pripeti na ta košček zemlje, na en sam kraj, na 
družbo ljudi in živali, ki nam obogatijo dneve, nas sprostijo ter nas učijo 
drugače živeti.

vaasa aa. st ©s ssatsa 'ta, aca, 
EtKitrnj jjQDBSK®t% moatrosraT/ 

OKI

Tel.: 05/71412 07 0 Mob.: 041/424 974
OKREPČEVALNICA TRNOVO
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Libumia
Trgovi n a i n storitve d . o .o.

Vilharjeva 36 
6250 Ilirska Bistrica, Slovenija 

tel.: +386 5 71 01 060 
gsm: +386 41 860 306 

e-mail: liburnia@siol.net

V apartmajskem 
naselju 

Terme Čatež 
vam nudimo 

apartma 
s kartami 

za kopanje 
za 4-5 oseb.

Ordinacija IL, BISTRICA 
Gregorčičeva 8 

ponedeljek 13 - 19 
in torek 7-13 

tel. 711 21 36, 711 21 40©
Ordinacija POSTOJNA 

Prečna ulica 2 
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©

“n _ ^Sj

CENIK OBJAV:
1 stran: 500,75 EUR 
1/2 strani: 333,83 EUR 
1/4 strani: 166,92 EUR 
1/8 strani: 125,19 EUR

OSMRTNICA:
1/8 strani brez slike: 20,87 EUR 
1/8 strani s sliko: 25,04 EUR

Cenik zakupa prostora 
velja za oglaševanje ter za 
politična sporočila.Objave na 
zahtevanih straneh ter na prvi 
in zadnji strani so višje za 30%. 

^ene ne vsebujejo DDV.

koUStero
SPOŠTOVANI OBČANI!

OBVEŠČAMO VAS,

DA SMO ODPRLI NOVO 
AVTOMEHANIČNO DELAVNICO 
IN TRGOVINO V NOVIH 
DELOVNIH PROSTORIH, NA 
BAZOVIŠKI C. 8 
V ILIRSKI BISTRICI,

KJER VAM NUDIMO■

* UGODEN NAKUP IN ZAMENJAVO ZIMSKIH IN LETNIH PNEVMATIK,
* NADOMESTNE DELE ZA VSA VOZILA

* AVTOMEHANIČNE STORITVE:
• PRIPRAVA VOZILA ZA TEHNIČNI PREGLED
• SERVISI IN POPRAVILA VSEH BLAGOVNIH ZNAMK VOZIL
• VULKAN IZERSTVO
• MONTAŽA VLEČNIH NAPRAV

Delovni čas:

Delavnik

■

Sobota

HBš 44k7/#

Nedelja in prazniki

Sobota

Nedelja in prazniki

Dežurstva

Delavnik 1

od 19:00 do 21:00
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FUTSAL

Krti v novo 
sezono
BedekNejc ••••

Po uspešno zaključeni sezoni 2009/2010, kjer so društvo KRT v dr
žavnih tekmovanjih zastopali ekipi do 21 let in ekipa do 15 let, smo za 
letošnjo sezono sprejeli še več izzivov.

Poleg ekip iz lanske sezone, bomo letos nastopali še z ekipama do 
18 let in člansko ekipo.

Na novo ustanovljena članska ekipa bo tekmovala v 3. slovenski ligi 
oz. tekmovanju MNZ, ki se v celoti odvija v dvorani na Škofijah. Ekipa 
je sestavljena iz 16-ih igralcev, kijih bo vodil predsednik društva Vojko 
Kalc. Z tekmovanjem začnejo že 26. Septembra.

Ekipa do 18 let, s sponzorjem ekipe "Kalc VIZIJA", je začela s pripra
vami že sredi avgusta, čeprav se jim tekmovanje začne šele decembra. 
Tekmujejo po turnirskem sistemu, tako da se nam verjetno obeta tudi 
turnir v Ilirski Bistrici. Kjub temu, da so fantje razmeroma novi v futsalu 
pa že kažejo napredek v igri.

Večina fantov do 21 let ostaja istih, zato bo novi trener Rojc Alen 
poskušal nadgraditi njihovo znanje in še izboljšati rezultate iz prejšnje 
sezone. S pripravami so začeli sredi avgusta saj jih prva tekma čaka že 3. 
Oktobra ob 18 uri v dvorani osnovne šole Antona Žnideršiča.

Druga domača tekma bo 17.10. ob 18 uri. Ekipa se imenuje po njiho
vem sponzorju "EMI Stadler".

Prav tako bomo letos tekmovali s fanti do 15 let, ki so registrirani za 
NK PIAMA in pomagali pri organizaciji ŠKL nogometa v okviru gimna
zije Ilirska Bistrica.

AVTOMOBILIZEM

Krajči veliki 
zmagovalec

Gorsko-hitrostno dirko evropske
ga prvenstva v Ilirski Bistrici je prvič 
dobil slovaški dirkač Jaroslav Krajči s 
formulo 3000. V zelo dramatičnem 
razpletu smo imeli aduta za zmago 
v skupni razvrstitvi tudi Slovenci, 
Vladimir Stankovič pa je dirko končal 
kot tretji. Zmago v kategoriji I evrop
skega prvenstva je v Ilirski Bistrici 
slavil Aleš Prek.

Krajčijem je zaostal za točno dve se
kundi.

Veliko zmago v kategoriji I ev
ropskega prvenstva (v kategorijo II 
sodijo formule) je osvojil Aleš Prek. 
Večkratni državni prvak letos po
gosteje vozi na dirkah evropskega 
prvenstva, a šele v Ilirski Bistrici je 
prvič sedel v zares konkurenčnem 
vozilu. Z najetim mitsubishijem lan-

Tako dramatične gorsko-hitrost- 
ne dirke v Ilirski Bistrici domala še ni 
bilo. Po prvi tekmovalni vožnji je naj
hitrejše tri dirkače v skupni razvrstit
vi ločilo le 60 stotink sekunde. Vodil 
je italijanski voznik Fausto Bormolini 
pred Jaroslavom Krajčijem in Vladi
mirjem Stankovičem. Po dolgih letih 
smo imeli v boju za zmago v Ilirski 
Bistrici predstavnika tudi Slovenci.

Čeprav je Stankovič povedal, 
da je imel v prvi tekmovalni vožnji 
še nekoliko rezerve, v drugi vožnji 
vseeno ni mogel ugnati Bormolinija 
in Krajčija. Zato pa je do spremem
be prišlo na samem vrhu. Krajči je s 
časom 2:06,04 postavil najboljši čas 
dneva in smuknil pred Bormolinija. 
Razlika med obema je znašala 45 
stotink sekunde. Vladimir Stankovič 
ni skrival veselja po uvrstitvi na zma
govalne stopničke. Za zmagovalcem

cerjem EV08 je bil najhitrejši v obeh 
vožnjah. Pred najbližjim tekmecem 
Achimom Kreimom je imel 4,72 se
kunde prednosti.

Zelo tesno je bilo tudi v konku
renci državnega prvenstva. Po prvi 
vožnji je vodil Igor Dekleva z alfo 156 
ST, nato pa je v drugo odličen čas 
uspel Saši Horvatu z mitsubishijem 
lancerjem EV08. Čeprav je tudi De
kleva uspel izboljšati svoj čas iz prve 
vožnje, je za Horvatom zaostal dve 
stotinki sekunde. Mariborčan je tako 
dobil še tretjo letošnjo dirko v diviziji 
III državnega prvenstva. Dekleva si
cer ni prijavljen v državno prvenstvo. 
V diviziji II je zmaga pripadla Slavku 
Zormanu, v diviziji I pa Denisu Savi
ču.

http://www.ghd-ilirskabistrica.si/, 
foto: Uroš Modlic

ROKOMET

Sezona je pred vrati
Zapisala: G. Grubič......

Aktivnosti Rokometnega Kluba 
se nadaljujejo: članice vestno treni
rajo in se pripravljajo za tekmova
nje v 1. B državni ligi, ki začne 19.09. 
z gostovanjem v Tržiču, kjer bodo 
igrale proti ekipi Save iz Kranja. De
kleta in vodstvo ne poznamo lige 
ker smo novinci in še ne vemo kaj 
točno naj pričakujemo. Pripravljal
ne tekme, ki so jih odigrale članice 
proti Ajdovščini, Izoli, Orientu, Lo
gatcu in druge, so pokazale, da je 
ekipa premalo uigrana in ima naj
večje težave v napadu, katere bodo 
poskušala dekleta nadoknaditi z 
borbenostjo in požrtvovalnostjo.

Mlajše selekcije ravno tako de
lajo s polno paro, mlajše deklice so 
bile na pripravah na Rabu, kjer so 
trenirale, uživale v morju in igrale 
proti domačinkam. Na pripravah so 
dekleta postavila temelje za to se
zono, katera bo dolga in naporna, 
cilji pa so visoki tako v kategoriji 
mlajših deklic, kot v kategoriji sta
rejših deklic. Tradicionalno smo bili 
s strani domačina odlično sprejeti, 
dogovorili pa smo se, da Rabljan- 
kam to gostoljubje v decembru 
tudi vrnemo.

Dečki pridno trenirajo in že ko
maj čakajo ligo, v kateri bodo poka
zali vse svoje znanje.

Še vedno poteka tudi VPIS v 
članstvo rokometnega kluba Ilirska

Bistrica in sicer:
- deklice 1. do 5. razred ob sredah od 17.30 do 19.00 ure

na OŠ D. Ketteja
- dečki 1. do 5. razred ob petkih od 16.00 do 17.30 ure

na OŠ Dragotina Ketteja
- dekleta 6. do 9. razred ob četrtkih od 17.30 do 19.00 ure

v športni dvorani pri OŠ Antona Žnideršiča
- dečki 6. do 9. razred ob torkih od 17.30 do 19.00 ure

v športni dvorani pri OŠ Antona Žnideršiča

Krožki po okoliških osnovnih šolah se že odvijajo, vpis pa še poteka:
- na OŠTT v Knežaku treniramo ob petkih 5. in 6. šolsko uro
- na OŠ v Kuteževem od 12.10 do 13.40. ure in
- na OŠ v Jelšanah ob sredah od 12.20 do 13.50 ure.
Učenci in učenke iz Podgrada pa obiskujejo treninge v Ilirski Bistrici.

PRIDRUŽI SE NAM TUDI Tl!

ATLETIKA

Dan atletike
Vesna Boštjančič ••••
Tudi v letošnjem začetku septembra smo 
člani Tekaškega društva Bistre organizirali Dan 
atletike - zabavno atletsko tekmovanje za 
otroke in odrasle. Tekmovanje je namenjeno 
predvsem predstavitvi atletike v lokalni 
skupnosti in medgeneracijskem povezovanju 
mlajših in starejših športnikov. Na tekmovanju 
je sodelovalo kar 30 otrok od 1. do 9. razreda, 
ki so se preizkusili v treh disciplinah: Sprintu 
na 60 metrov, teku na 700 metrov (2 kroga na 
stadionu) in metu vortexa. Odrasli tekmovalci 
(16 udeležencev) so se preizkusili v istih 
tekalnih disciplinah, medtem ko so svojo 
pravo moč pokazali pri suvanju krogle. Zadnja 
in najbolj zabavna disciplina pa je bila štafeta 
na 400 metrov, v kateri so sodelovale mešane 
ekipe odraslih in otrok. Dan atletike je potekal 
v sproščenem vzdušju in zdravem tekmovalnem duhu in le želimo si lahko, da nas bo drugo leto na stadionu v 
Trnovem še več!

Več informacij o delovanju Tekaškega društva Bistre, atletiki in prihajajočih tekaških aktivnostih dobite na 
spletni strani www.tdbistrc.org.

Vabilo
Karate klub Oldersi

Vpisuje nove člane v karate šolo za začetnike in traja
celo leto

Ostali napredni začnemo s 1. oktobrom ob 20.00. Do
bimo se pred OŠ Dragotina Ketteja

Športni pozdrav

Štemberger B., Rogač M.

PLAMING
SKUPINA

Plaming skupina,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o. 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si
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Planinsko poletje 
in jesen
Darinka Dekleva, predsednica •••••

Nekatera dela se v poletnih mesecih nekoliko upočasnijo, dela med 
prostovoljci, kamor planinci tudi spadamo pa oživijo, ker si takrat najlažje 
vzamemo čas, da postorimo kaj za skupno dobro.

Odraslo članstvo seje v poletnih mesecih obiskovalo hribe v domovini 
in v tujini. Mladinski odsek z vodniki in mentoricami so vodili skoraj 50 
otrok en teden po gorskem svetu med Stolom in Žirovnico. Lepote gor
skega sveta, telesni napori in vztrajnost bodo dragocene izkušenje, ki jih 
bodo koristili še dolgo po vrnitvi domov. Vodstvo društva si je prizadevalo 
za dokončanje pred leti začetih del v koči na Velikem Snežniku. Kot ste 
morda že slišali, smo v preteklih letih uredili kuhinjo, postavili nov podpo
rni zid ob koči, izvedli zamenjavo oken in notranjih vrat, prebarvali polkna, 
uredili sanitarije za obiskovalce in oskrbnike ter pripravili vse potrebno za 
ponovno elektrifikacijo koče. Prejšnja moč elektrike je zadoščala za skrom
no razsvetljavo. Zmogljivost smo zdaj povečali na skoraj 10OOVV. Lahko se 
pohvalimo, da smo s pomočjo sponzorjev, donatorjev, s prevozi slovenske 
vojske, Radio kluba Snežnik in številnih prostovoljcev zaključili tehnično 
zahteven projekt. S tem dejanjem je društvo izpolnilo vse temeljne načr

te Sporazuma s sponzorji, sklenjenega leta 2000. Veseli smo, da se oskrb
nikom izboljšujejo pogoji za delo. Koča je med zadnjimi v Sloveniji, ki jo 
oskrbujemo s človeškimi močmi. Dela so tekla gladko tudi zaradi dobrega 
sodelovanja med društvom in oskrbnikoma, Janjo in Slavkom Škobrne. 
To poletje sta zaslužila še eno posebno laskavo priznanje: daleč najboljše 
koče v območju, ki ga pokriva R-94. Društvo se jima zahvaljuje in iskreno 
čestita.

Kaj pa načrti za jesen?Tudi planinci se bomo igrali volitve. V novembru 
bomo sklicali volilni občni zbor, zato odpiramo predvolilno kampanijo. Va
bimo vse, ki radi zahajate v naravo, ki znate za druge kaj narediti zastonj 
in v tem celo uživate, da se prijavite za eno od funkcij v društvu. Naša de

javnost je 
pestra in 
za dobre 
delavce se 
vedno naj
de primer
no delo. 
Oglasite se 
v naši novi 
pisarni v 
Jurčičevi 1, 
vsak torek 
med 17.00 
in 19.00 
uro. Naj
bolj je po
membna je 
dobra volja 
in želja, da 
naredite 
nekaj do
brega zase 
in za druge.

Naj se 
vas slabo iz
ogiba, sami 
pa naredite 
čim več do
brega!

PROCRAMUtlL LITRSKIH SAMOKOLNIC 
SMO V LETU 2010 DODALI ŠE RROCRAM 

41- IN Ive LITRSKIH SAMOKOLNIC

SAMOKOLNICA ZA KMETIJSTVO, DOM IN VRT 1001

/4
OTROŠKA SAMOKOLNICA

MINI-MAKI

SAMOKOLNICA ZA VRTIČKARSTVO IN OTROŠKO ICRO 46L

LIV" HIDRAVLIKA IN KOLESA, d.o.o., Industrijska cesta 2, 6230 Postojna, Slovenija

IZJAVA ZA JAVNOST

Aktualne novice iz Pivke 
d.d. in Delamarisa d.o.o.

Pivka, 15.09.2010

Potek izgradnje nove tovarne 
Delamaris na Kalu pri Pivki

• Za projektanta nove tovarne za 
predelavo rib in proizvodnjo ribjih 
izdelkov je Pivka d.d. po tehtnem 
premisleku v avgustu izbrala po
nudnika, ki je dane zahteve kar naj
bolje izpolnjeval.Tako smo med več 
kot desetimi ponudniki na podlagi 
izkušenj s projekti v živilski tehno
logiji izbrali družbo Projekta inženi
ring Ptuj d.o.o. iz Ptuja.

• V avgustu je v Pivki potekala 
priprava delovnega platoja za raz
iskave terena. Izvajalec, izbran za 
ta poseg, je z dela zemljišča, kjer bo 
stal nov objekt, poskrbel za odriva
nje in odvoz materiala, ki ni prime
ren za gradnjo.

• Določili smo končno lokacijo 
novega objekta, ki bo v dveh eta
žah in sicer širok 27 metrov in dolg 
100 metrov ter se bo navezoval na 
obstoječ objekt enote Meso.

Ministra sta si ogledala tudi 
proizvodnjo Delamarisa

Minister za kmetijstvo Dejan Ži
dan in minister za okolje Roko Žar
nic sta si 10. septembra 2010 med 
obiskom slovenskih ribičev in pred
stavnikov slovenskega oljkarstva, 
ogledala tudi predelavo rib in pro
izvodnjo ribjih izdelkov v Delamari
su. Med ogledom sta ju spremljala 
in proces predelav rib podrobneje 
obrazložila direktor družbe Janez 
Rebec ter Vlasta Kocjan, pomočnica 
direktorja za področje proizvodnje, 
kakovosti, tehnologije in razvoja, 
(foto v prilogi)

Podaljšana pogodba za najem 
MlP-ovih mesnic

V avgustu 2010 smo na osno
vi prejetega soglasja Okrožnega 
sodišča v Novi Gorici z MlP-ovim 
stečajnim upraviteljem za nadalj
njih šest mesecev oziroma do od
prodaje najetih objektov podaljšali 
najem sedmih MlP-ovih mesnic 
z opremo (Ajdovščina, Dornberk, 
dve v Novi Gorici, Deskle, Kobarid 
in Neblo). Ob tem smo zaposlenim 
v omenjenih mesnicah pogodbe o 
zaposlitvi podaljšali zgolj za nadalj
nja dva meseca, saj so v septembru 
napovedane nove dražbe MlP-ovih 
mesnic. Za mesnico v Kanalu ob 
Soči najemna pogodba tokrat ni 
bila obnovljena. Mesnica je namreč 
25. julija 2010 prenehala s poslo
vanjem, saj je vse več dejstev in 
finančnih kazalcev pokazalo, da po
sluje z izgubo, hkrati pa smo se so
očali s pomanjkanjem delovne sile 
in pritožbami občanov nad hrupom 
dostavnih tovornjakov. Zaposleni v 
tej mesnici svoje delo nadaljujejo v 
mesnici v Desklah.

Posebna piščančja salama Piv
ka najboljša tudi v 4375. poskusu!

V Pivki d.d. septembra zažene
mo novo oglaševalsko kampanjo 
za Posebno piščančjo salamo Piv
ka. Posebna piščančja salama Pivka 
se odlikuje po največjem deležu 
piščančjega mesa med vsemi kon
kurenčnimi izdelki, je bogat vir be

ljakovin ter hkrati okusen, lahek in 
zdrav prigrizek za vse generacije.

Vodilo akcije bo televizijski 
oglas, v katerem nam je lisica, zna
na gurmanka piščančjega mesa, 
pomagala preizkušati posebne 
salame. Hkrati bomo obnovili tudi 
podobo naših tovornjakov in osta
lih prevoznih sredstev, pestro pa bo 
tudi na prodajnih mestih, kjer bodo 
potekale degustacije in druge ak
cije. Na spletni strani www.pivkap. 
si bo od 20. septembra 2010, ko bo 
pričetek oglaševanja potekala tudi 
nagradna igra s posebno nagrado.

Novo skladišče Pivke-S
V Srbiji, natančneje v Novih Ba

novcih tik ob avtocesti Beograd- 
Novi Sad hčerinsko podjetje Pivke 
d.d. - Pivka-S gradi nove prostore. 
Obstoječi prostori so namreč pre
majhni za trenutni obseg poslova
nja te družbe. Kredit za financiranje

projekta smo zagotovili v matič
nem podjetju. Na kupljenem zem
ljišču gradimo dva objekta. Prvi je 
namenjen pisarniškim prostorom, 
gospodarski objekt pa skladiščenju 
hlajenega blaga. Obetamo si na
mreč, da se bodo v prihodnjih letih 
znižale uvozne omejitve za sveže 
meso. Takrat bomo našo obstoje
čo ponudbo razširili tudi na sveže 
meso. Kapacitete bomo zapolnili 
tudi z Delamarisovimi produkti, ki 
so bili doslej v Srbiji zastopani le v 
manjši meri ter drugim trgovskim 
blagom.

Pivka-S d.o.o. deluje od leta 
2005 in ima svoj sedež v Beogradu. 
Trenutno zaposluje 8 delavcev ter 
je v 98,5 % lasti Pivke d.d.. V letu 
2009 smo podpisali pogodbo o po
slovnem sodelovanju z največjim 
trgovcem v Srbiji - podjetjem Delta 
Maxi Group.

AVTOPREVOZNISTVO PRODAJA
Fabci 4, 6254 Jelšane

TEL: 05/788-51-10, GSM: 041/410-343 * D A DRVA

IOan Uutav... * KRATKA BUKOVA DRVA 25 ifi 35 cm
* ODKUP NA PANJU

' *
, . . - i

■ ■

EURO
NIZKE GRADNJE

NAKUP, PRODAJA, NAJEM 
NEPREMIČNIN

Več informacij 
pri našem zastopniku:

GSM: 041 688 663
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Dan inovativnosti:
GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE ŽE OSMIČ NAGRADILA INOVATIVNA PODJETJA, INOVATORJE V POD

JETJIH TER SAMOSTOJNE INOVATORJE

Ljubljana, 15. september 2010 
- Najbolj inovativnim med inova
tivnimi je Gospodarska zbornica 
Slovenije danes podelila priznanja 
za inovacije, nastale v letu 2009. 17 
zlatih, 24 srebrnih in 12 bronastih 
priznanj je rezultat nacionalnega 
finala, v katerem je na regionalni 
ravni sodelovalo preko 290 inovacij 
in preko 700 inovatorjev. GZS bo 
do konca septembra izbrala inova
cije, ki so bile nagrajene v preteklih 
letih in ki ustrezajo tudi kriterijem 
Evropske komisije ter jih predlagala 
za kandidaturo za Evropskega iz
umitelja leta. V okviru Dneva inova
tivnosti je organizirala tudi seminar 
o trženju inovacij v mednarodnem 
prostoru.

Priznanje za najboljše inovaci
je na nacionalni ravni predstavlja 
najvišje priznanje inovativnim do
sežkom slovenskih podjetij in s tem 
promocijo inovativnosti v Sloveniji. 
Število in kakovost prijavljenih in 
nagrajenih inovacij so jasen poka
zatelj, da ima Slovenija velik poten
cial za dvig konkurenčnosti gospo
darstva, kar je v sedanjih zaostrenih 
gospodarskih razmerah toliko po
membneje. V letošnjem letu je bilo 
več prijav za inovacije, ki so nastale

v sodelovanju med različnimi pod
jetji, univerzami in institucijami.

Mag. Samo Hribar Milič, general
ni direktor GZS, je ob tej priložnosti 
poudaril pomen inovativnosti za iz
hod iz krize in dvig konkurenčnosti 
slovenskega gospodarstva.

Na svečani podelitvi priznanj 
je GZS tako nagradila 17 zlatih, 24 
srebrnih in 12 bronastih priznanj. 
Inovacije iz preteklih let, ki ustreza
jo pogojem razpisa Evropske komi
sije, bo do konca septembra predla
gala za kandidaturo za Evropskega 
izumitelja leta.

S podeljevanjem priznanj in di
plom je pred štirinajstimi leti zače
la območna gospodarska zbornica 
Zasavje, kasneje so se ji pridružile 
tudi ostale območne in regional
ne zbornice. Priznanja za najboljše 
inovacije so tako prerasle v vseslo
vensko promocijo inovacije, kjer 
danes sodelujejo vse območne in 
regionalne zbornice GZS. Letošnja 
podelitev priznanj najboljšim ino
vacijam na nacionalni ravni je že 
osma po vrsti. Število prijav podje
tij za natečaj najboljših inovacij se iz 
leta v leto večja. Letos smo jih pre
jeli prek 290, pri tem je sodelovalo 
preko 700 inovatorjev iz slovenskih

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net

NOVO-NOVO-NOVO
GREEN-TECHNIK PROFESIONAL

MULCARJI ZA VSE VRSTE MOTOKULIiVATORJEV
ŠIRINE 65,85 IN 105CM, TER TRAKTORSKI 135CM 
IN DROBILCI VEJ Z LASTNIM MOTORJEM ALI KOT 

PRIKLJUČEK NA MOTOKULTIVATORJE IN TRAKTORJE

AGROSERVIS Vode, 01/5639-320
Osredke 44,Dol pri Ljubljani

Gospodarska 
zbornica . 
Slovenije ■■■

podjetij. V vseh letih, kar GZS orga
nizira podelitev priznanj, je sodelo
valo prek 2.500 inovatorjev.

Iz Notranjsko kraške regije sta 
srebrno priznanje prejeli podjetji:

Podjetje: Javor Pivka d.d. PC 
Furnir

Inovatorji: Robert Tornič, dr. Ja
nez Vrtovšek, Dušan Fatur

Inovacija: Zmanjševanje porabe 
vode v proizvodnji furnirja 

Podjetje: Turizem Kras d.d. 
Inovatorji: Slavko Polak, Peter 

Šenk, Polona Filipič, Julijan Bevc, 
Armon Kovačevič, Bojan Dolenc, 
Roman Čoš, Ksenija Dvoršak, Uroš 
Sajovic

Inovacija: Izdelava in postavitev 
novega akvarija za predstavljanje 
človeške ribice javnosti

Bronasti priznanji pa:
Podjetje: Epic d.o.o., Postojna
Inovatorji: Edvard Progar, Lori 

Posega, Sašo Baltič, Karmen Progar 
Inovacija: Univerzalni osnovni 

element in univerzalni osnovni ele
ment velikih dimenzij

Podjetje: Kolektor Liv d.o.o. 
Inovatorji:Tadej Smrdel 
Inovacija: Aktivni drog podo- 

metnega splakovalnika 
Podjetje: Ref1ex d.o.o.

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

GOSTILNA s prenočišči

DCTCr
Ema Deželak s.P.

6254 Jelsane ...
tel.: +386 (0)5 / 71 42 648 

GSM: +386 ,0) 41 / 747 657

m
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Čustvena inteligenca 
v praksi

Vse kar ste hoteli vedeti o odnosih, čustvih 
in osebni rasti - na enem mestu

Nekatere zelo pomembne potrebe, kot so potreba po ljubezni, 
spoštovanju, zaupanju, bližini in varnosti lahko zadovoljimo samo v 
odnosih. Zato je kakovost odnosov postala tema mnogih knjig, raz
prav in raziskav. Kljub poplavi literature na tem področju, se mnogi 
v odnosih ne znajdejo, ko se je treba postaviti zase, izraziti kritiko, 
neprijetne vsebine ali pa naklonjenost in ljubezen.

V Šoli čustvene inteligence se boste tega naučili.
V programu boste pod vodstvom izkušenih učiteljev in svetoval

cev:
• odkrili napake, ki jih običajno delate v komunikaciji in odnosih
• usvojili načine, s katerimi jih lahko odpravite
• spoznali, kako izraziti kritiko, da bo razumljena in lažje sprejeta
• se naučili konstruktivnega odzivanja na kritiko drugih
• bolje razumeli svoja čustva in čustva drugih ljudi
• izkusili blagodejnost sprostitve in notranjega miru
• spoznali veščine aktivnega poslušanja in empatije
• se lažje odločali, kdaj dati prednost drugim in kdaj sebi.

Vabljeni na brezplačna predavanja in predstavitve programa v 
Postojni:

Četrtek, 30.9. ob I8h
Kako izboljšati medsebojne odnose?
Knjižnica Bena Zupančiča Postojna, Trg padlih borcev S

Sreda, 13.10. ob 18h 
Kako ravnati s čustvi?
Šolski center Postojna, Cesta v Staro vas 2

Sreda, 20.10. ob 18h
Kako izboljšati medsebojne odnose?
Šolski center Postojna, Cesta v Staro vas 2

Informacije: 
Boštjan Trtnik, 031 481 537 

Boštjan. trtnik@cdk.si 
h ttp://www. cdk.si/sci

e

ZANIMIVOSTI

Lepotec med 
velikani
Petar Nikolič ••••

V času pobiranja letine za ozimnico so gospodinje vsakodnevni gost 
»priročnih« vrtičkov. Pobirajo kumare, fižolete in paprike. V zato namenjeni 
košari pa je še mesta za okusne in kvalitetne raznovrstne pomidore. Zasto
pana je kvantiteta pa tudi kvaliteta.

»Naš bio paradajz je zahvaljujoč negi in skrbi poln plodov. Na prese
nečenje vseh nas sem te dni med velikani našla pravega lepotca« pravi 
gospodinja. Paradajz sorte volovje srce, rekorder vrta je težak 800g in pre
mera 27 cm. Nekaj časa bo še krasil okolico nato pa bo končal za okusno 
šopsko solato.
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KRONIKA

POROČANJE O DOGODKIH
NA OBMOČJU PP ILIRSKA 
BISTRICA ZA OBDOBJE 
16.8.2010 DO 15.9.2010
Aleksander MORAN KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE VIŠJI POLICIJSKI 
INŠPEKTOR III......

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 25 kaz
nivih dejanj in sicer 13 kaznivih dejanj poškodovanja tuje stvari, 11 kazni
vih dejanj tatvine in 1 kaznivo dejanje nedotakljivosti stanovanja.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli in obravnavali 24 oseb, 
katere so na nedovoljen način vstopile v R Slovenijo in se tako izognile 
mejni kontroli. Vsem kršiteljem so bile izrečene globe, po končanem po
stopku pa smo jih izročili hrvaškim mejnim organom.

Policisti so obravnavali 9 kršitev javnega reda in miru, od tega so ob
ravnavali 5 kršitev na javnem kraju, kjer so enega kršitelja pridržali in 4 
kršitve v zasebnem prostoru.

Obravnavali so še 1 ugriz psa in 1 delovno nesrečo.
V 1 primeru so občani našli neeksplodirano ubojno sredstvo iz druge 

svetovne vojne, za katerega je poskrbel pirotehnik.
Na območju naše policijske postaje seje pripetilo 21 prometnih nesreč, 

v 14 prometnih nesrečah je nastala samo materialna škoda, v 6 promet
nih nesrečah so udeleženci utrpeli lahke telesne poškodbe, v 1 prometni 
nesreči pa je udeleženec utrpel hude telesne poškodbe. Obravnavali smo 
tudi 9 poškodovanj osebnih vozil na parkirnem prostoru in 5 primerov po- 
voženja divjadi.

Zaradi vožnje pod vplivom alkohola smo v omenjenem obdobju pri
držali 2 kršitelja.

V času med 01.09.2009 in 10.09.2009, ko so se v šolske klopi vrnili učen
ci osnovnih in srednjih šol, smo izvajali akcijo »VARNA POT V ŠOLO«. Pred

vsem pri varovanju naj
mlajših udeležencev smo 
jim skupaj z člani ZŠAM 
nudili pomoč ob prihodu 
in odhodu iz šol, ter jim 
tako zagotovili ustrezno 
varnost v cestnem prome
tu. Z veseljem lahko poro
čamo, da v času akcije ne 
beležimo prometnih ne
sreč v katerih bi bili udele
ženi otroci.

Želimo si, da bi ugod
ne varnostne razmere v 
cestnem prometu ostale 
preko celotnega šolskega 
leta. Za dosego tega cilja 
pa moramo poleg polici
stov skrbeti vsi, tako star
ši, učitelji, kot tudi udele
ženci v cestnem prometu, 
saj so otroci naše največje 
bogastvo zato pazimo na
nje in jim bodimo vzgled.

Društvo prijateljev 
mladine Ilirska Bistrica

OB TEDNU OTROKA VABI 
NA PRIREDITEV

ŽIV- ŽA V
V SOBOTO, 9.10.2010, ob 16.00

Na igrišču in parkirišču samostana 
sester Notre Dame v Trnovem.
PONUDILI BOMO DRUŽENJE MALIH IN VELIKIH, PRIPRAVILI 

USTARJALNICE ZA STARE IN MLADE. NASTOPIL BO ČAROVNIK PRAV 
POSEBNE SORTE.

V PRIMERU SLABEGA VREMENA 
BO PRIREDITEV V VEČNAMENSKEM PROSTORU SAMOSTANA, 

ZATO PRINESITE COPATE.

V imenu prihodnosti

radio capris
dobra družba

Tudi v 
Ilirski Bistrici!

Naučimo se igranja 
diatonične harmonike in 
solo petja z mentorico 
Mdniko Mlinar, vodjo 
ansambla Zapeljivke.

Inf o: 040/22 99 45 
info@zapeljivke.si

GRADBENI CENTER
Miro Iskra s.P.

Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71 00 756 
fax.: 05/71 00 757 
GSM: 031 / 328 746 
e-mail: gciskra@volia.net

7.00-19.00
sobota 7.00 -12.00

10% popust na 
določene artikle
DOSTAVA NA DOM

Albis-Horvat & CO

Pohorska 34,2311 Hoče
Tel/Faks 02-6185-863 

GSM 041-408-591

Klub zdravljenih 
alkoholikov

V soboto, 25.9. je potekala skupščina Kluba zdravljenih alkoholikov 
Ilirske Bistrice. Klub seje predstavil in podal poročilo o svojem delu. 
Skupščine so se udeležili še drugi klubi Slovenije: Tolmin, Cerknica, Po
stojna, Koper, Sežana, N. Gorica in Idrija. Prisostvovali so tudi predstav
niki: Doma starejših občanov II. Bistrica, Zdravstvenega doma II. Bistri
ca, Policijske postaje II. Bistrica in župan občine Ilirska Bistrica g. Anton 
Šenkinc.

Po predstavitvi uvodnega dela so se kulturno predstavili člani ples
ne skupine Gradina s svojim plesom in s skečem Hlapec Poule.

Za popestritev večera pa nam je zaigral ansambel Nostalgija.
Vnadaljesi je Klub zastavil nove cilje in naloge s katerimi se bo v bo

doče spoprijemal in uresničeval. O svojem delu vas bomo obveščali.

Odbor kluba zadravljenih alkoholikov Ilirska Bistrica

že 18 let v suhomontažni gradnji

Montaža gips plošč:

mansardni stropovi z izolacijo, 

spuščeni stropovi, 

design stropovi, 

predelne stene, 

zidne obloge,

po sistemu: RIGIPS PLAČO KNAUF

Brezplačna številka društva Kala

V; k' » ^i.epog«™
bo brezplačno odgovarjal na vaša vprašanja vsak torek med 14. in 16. uro.

Tuji trgi 
nadaljujejo z 
rastjo
mag. Gregor Žvipelj, ILIRIKA DZU d.o.o., Ljubljana......

Mednarodni finančni trgi kažejo samo
zavest pri nadaljnjem okrevanju gospo
darstev. Podporo smeri dajejo napovedi 
dviga gospodarske rasti v evroobmočju v 
letošnjem letu, ki so jo dale Evropska cen
tralna banka in Evropska komisija. Podjet
ja za drugo polovico letošnjega leta sicer 
napovedujejo nekoliko slabšo rast, čemur sledijo tudi nižja pričakova
nja analitikov glede njihovih poslovnih rezultatov. V kolikor pa bodo 
rezultati nad (relativno nizko postavljenimi) pričakovanji, bo seveda 
odmev finančnih trgov na te rezultate ugoden. Seveda je za svetovno 
gospodarstvo pomembno, kako hitro bo ZDA okrevala, kjer gre pouda
riti predvsem problem visoke brezposelnost, ki znaša več kot 10 od
stotkov. Ta lahko v ZDA traja leta. Vendar pa preživetje velikih svetovnih 
multinacionalk (tu ne mislimo na finančne institucije) ni pogojeno s 
hitrim okrevanjem v Ameriki. Te so zdavnaj presegle okvire delovanja 
znotraj enega okolja. Njihov trg je celoten svet, hitro rast pa beležijo 
predvsem na območju Azije in držav južne Amerike ter Oceanije. Ta 
podjetja imajo vzgonski veter skozi dvomestne rasti prodaj v državah, 
kot so Indonlzija, Tajska, Brazilija in Malezija, kjer osvajajo nove kup
ce, zato se zdi, da je stabilizacija na domačem trgu povsem dovolj za 
uspešno krepitev svoje prisotnosti na svetovnem zemljevidu. Pri tem 
pa se drtižbe ne omejujejo le na organsko rast, temveč računajo tudi na 
morebitne prevzeme podjetij, kar pokazujejo visoki presežki denarnih 
sredstev v njihovih bilancah.

Vseeno krize tako hitro ne bo konec. Breme dolgov, ki so jih povzro
čile nespametne poteze donosov lačnih posameznikov (in bank), zdaj 
nosi država in z njo vsi državljani. Moralni hazard ne pozna meja. Znova 
se postavlja vprašanje prerazdelitve premoženja med delom in kapita
lom, saj država nekje mora vzeti, da lahko vrne. Četudi je kapital tisti, 
ki je krizo povzročil, pa se z njo sooča vsakdo izmed nas. Grčija je tako 
šele letos revidirala podatke glede svojega javnofinančnega primanj
kljaja v preteklosti in tako pomembno vplivala na spremembo krvne 
slike dotlej zdrave Evrope. Vsakogar, ki je dokazano lagal in zavajal gle
de ključnih makroekonomskih podatkov, bi bilo treba posebej oglobiti 
in kaznovati. V tem primeru breme napak grškega gospodarstva in nji
hove politike nosimo vsi državljani EU, pa ne le materialno. Pod vpraša
njem je koncept vzdržnosti ekonomskega modela evroobmočja z eno 
valuto, ki naj konkurira hitri rasti v Aziji. Evropska centralna banka ima 
namreč očiten problem pri vodenju denarne politike, saj imajo države 
članice velike razlike v pričakovani ekonomski aktivnosti v prihodnjih 
letih. Tu je težko držati uravnilovko, saj so obrestne mere za Grčijo pri 
nivoju 1 odstotka očitno previsoke, za Nemčijo pa očitno prenizke. Te 
razlike bodo vodile v nesorazmerno rast cen, ki jo merimo z inflacijo, po 
posameznih državah. Cilj ECB je namreč ravno stabilnost cen na nivoju 
pod 2 odstotka, kar pa je ob neupoštevanju Pakta o stabilnosti in rasti 
težka preizkušnja.

MALI OGLASI
Cenjene bralce obveščamo, da nam lahko mali oglas pošljejo do zaključka redakcije 

za naslednjo številko Snežnika. Mali oglasi so brezplačni, objavljeni pa bodo le enkrat 
■ za ponovno objavo je potrebno oglas ponovno poslati. Oglase sprejemamo izključno pre
ko e-pošte: sneznik@kabelnet.net ali redne pošte na naslov uredništva. Obvezno morate 
priložiti Vaš naslov in telefonsko številko (ni za objavo).

Poslovni prostor v centru il. Bistrice z lastnim parkiriščem damo v podnajem za 
knjigovodstveni servis ali kaj podobnega info: 051-674-444__________________

Prodam domače žganje-slivovico, info: .041477109_______________________
Nudim pomoč starejšim na domu ter vse ostalo po dogovoru v II. Bistrici; info: 

71 41 273; __________________________________
Lektoriram diplomske/magistrske naloge, Patricija, 040378888_____________
Olepšujem poročne, obhajilne in druge albume Patricija, 040378888
V okolici II. Bistrice oddam gostinski lokal v obratovanju z dolgoletno tradicijo;

info: 051 393 337;_______________ ;_________ .____________________________
V najem dam ali prodam opremljeno garsoniero zaposleni urejeni ženski osebi

v ||. Bistrici ter dvosobno na novo adaptirano stanovanje dam v najem; info: 041 
637 165;__________________________ ____________________________________

Oglaševanje in popravilo pianinov in klavirjev z enoletno garancijo. Cena 40 
EUR, Mirč-041391704.__________________________________________________

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 750m2,
starejša, meščanska, dvonadstropna z visokim podstrešjem, vseljiva, vrt, dvorišče, 
parcela 800 m2, primerna za več družinsko stanovanjsko hišo s poslovnimi prostori 
v pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53. _______________

Oddam stanovanje v Jelšanah 50 m2. info: 041 363 422___________________
V najem oddam na novo renovirano in opremljeno garsoniero z lastnim bal-

konom. Nahaja se v Prešernovi ulici v 1. nadstropju, velikost 25 m2. Vseljivo takoj. 
Dosegljiva po 16.00 URI. Info: 031-487-403_________________________________

Prerokovanje s pomočjo yijinga, starodavnega kitajskega oraklja. Več informa
cij na e-naslovu orakeli.yiiinq@gmail.com;__________________________________

Prodam čistokrvne mladiče nemškega ovčarja dobrih staršev; prodam z rodov- 
nikom ali brez; info: 041 627 729;___________________________________ __

V II. Bistrici na Bazoviški 4 a oddam poslovne prostore (nekdanja avtošola
Breza); info: 031 644 242;__________ ___________________________ ___________

ILIRIKA
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SDS
UDELEŽIMO SE VOLITEV IN ODDAJMO SVOJ GLAS!

Spoštovane občanke, spoštovani občani! oo sds ilirska Bistrica

Občina Ilirska Bistrica je do sedaj imela vedno neparlamentarne župane. To se je najbolj 
odražalo v prihodkih v proračun občine, ki je s tem nazadovala v primerjavi z ostalimi občinami 
v Sloveniji. Občina potrebuje župana iz parlamentarne stranke, kajti le tako bomo lahko iz 
državnega in evropskega proračuna pridobili investicijska sredstva.

Za nami je skoraj dvajset let samostojne Republike Slovenije ter dvajset let županovanja 
neparlamentarnih županov, ki so našo občino pripeljali skoraj do potopa.
Skoraj 3000 ljudi vsak dan odhaja iz naše občine na svoja delovna mesta v druge kraje, da si 
zasluži za vsakdanji kruh. Toodhajanje prazni naše domove.
Če bi rekel, da se v občini v zadnjih letih ni nič naredilo, bi lagal, vendar moram reči, da bi 
bistveno bolj napredovali, če bi imeli župani podporo tako slovenskega kot evropskega 
parlamenta. S to podporo, bi občina veliko lažje prišla do večjega proračuna in lažje bi izvajala 
večje, dražje, a zelo pomembne projekte, ki bi pripomogli k gospodarskemu in 
infrastrukturnemu razvoju občine Ilirske Bistrice. Naša občina bi tako postala konkurenčna 
sosednjim občinam. SDS je stranka, ki ima v vseh občinah svoje odbore, ki so med seboj 
povezani, kjer se izmenjujejo izkušnje ter vzpostavljajo stiki z ljudmi, ki so pripravljeni in 
zainteresirani za vlaganja v razvoj gospodarstva, turizma, kulture, športa, šolstva,...

Stranka SDS je stranka, ki temelji na razvoju gospodarstva, dvigu standarda prebivalstva, 
predvsem pa znižanju življenjskih stroškov ljudi in s tem zagotavlja socialni mir. Kandidati, brez 
strankarskega zaledja kandidirajo samo za interese posameznikov.
Za mano je polovica delovno-ustvarjalne poti, pred mano pa še njena druga polovica, na 
kateri bom še uspešnejši, če mi boste z vašo udeležbo na volitvah izkazali zaupanje.

Ponudite mi možnost, da skupaj ustvarimo pogoje za boljše in lažje življenje vseh nas. 
Poskrbimo, da bodo naši otroci ostali v domačih krajih, da bomo pestovali svoje vnuke v 
lastnih domovih. Naj naši domovi ne ostajajo prazni, temveč naj ohranjajo duh družinske 
ljubezni, veselja, sreče in radosti.

POJDIMO NA VOLITVE IN SPREMENIMO TOK ŽIVLJENJA 
V NAŠI OBČINI - V PRIJETNEJŠO PRIHODNOST!

Predstavitev osnovnih strategij iz 

PROGRAMA občinskega odbora SDS Ilirska Bistrica 

ILIRSKA BISTRICA 2010-2014 oo sds ilirska Bistrica

- Hitra,učinkovita in profesionalna občinska uprava
- Med občane vnesti občutek pripadnosti občini in večje kolektivne in individualne 

odgovornosti
- Ureditev obrtne in industrijske cone(Trnovo,Ilirska Bistrica)
- Nadaljevanje urejanja vaških domov in ureditev športno rekreacijskih središč na podeželju
- Izgradnja krožišč (Podgrad,Ilirska Bistrica,Trnovo )
-Zgraditi obvoznico Topole-Dolenjski Potok (bodoči krak AC)
- Umestiti avtocesto Jelšane-Postojna
- Ustanovitev Zavoda za šport
- Izgradnja športnega kompleksa Trnovo
- Ureditev parka Nade Žagar, obnova bazena in okolice
- Podelitev koncesije za smučišče Sviščaki za dobo najmanj 10 let
- Izgradnja športno rekreacijskega centra na jezerih Mola in Klivnik, spodbujanje uvajanja 

vodnih športov na jezerih Mola in Klivnik ter na reki Reki,
- Okrepiti turistično dejavnost kot gospodarsko panogo,
- Ustanoviti Zavod za turizem, ki mora postati generator idej na področju turizma 

(razširitev dejavnosti),
- Pridobiti in zadržati znanje in ideje zdomcev za potencialne investicije na področju občine,
- Izobraževanje brezposelnih in zaposlenih na področju javnih del Občina Ilirska Bistrica bo 

skrbela za prostorsko in infrastrukturno ureditev proizvodnih objektov ter jih podpirala pri 
širitvi dejavnosti.

- Občina Ilirska Bistrica bo odprla na stežaj svoja vrata in podjetnikom omogočala testiranje 
novih idej in tehnologij.

- Strateško spodbudo bomo zagotovili predvsem za krepitev pospešenega razvoja na 
naslednjih področjih:

- storitev,podjetništva in turizma s poudarkom na družinskih turističnih podjemih
- ciljnim izobraževanjem za poklice, po katerih je veliko povpraševanje ali pa ga 

pričakujemo v prihodnje (poklici povezani z varčevanjem energije in nizko- 
onesnažujočo družbo)

- uskladitev generalne strategije na področju komunalne infrastrukture s 
posameznimi strategijami (ogrevanje, vodovod, kanalizacija, ravnanje z odpadki, 
varčevanje z energijo, razsvetljava, promet,...).

Za Občino SDS
Ilirska Bistrica!

Za Občino SDS
Ilirska Bistrica!

Usta kandidatov za Občinski svet
1. DUŠAN GRBEC 13. GORAN VOLK
2. ROBERT UJČIČ 14. MIRKO MRŠNIK
3. BARBARA KOGOVŠEK 15. JOŽICA ROJC RUTAR
4. DEJAN BAŠA 16. ANTON VRH
5. PATRIK KRIŽMAN 17 ROBERT NOVAK
6. URŠKA GRBEC 18. LEA FRANK
7. STOJAN VOLK 19. VLADIMIR FIDEL
8. MATODOGANČIČ 20. DARJA GRILJ
9. VALENTINA PAVLOVEC 21. STANKO MAJDIČ
10. JOŽE ABRAM 22. DANIEL BRATOVIČ
11 KLEMEN ŠTEFANČIČ 23. ANTON TOMŠIČ
12. ANA RUTAR *****

Občina Ilirska Bistrica si zasluži in zmore
hitrejši in kvalitetnejši razvoj
Mesto Ilirska Bistrica daje žalosten videz zanemarjenega mesta. Zakaj moramo v enaindvajsetem stoletju živeti v okolju, kjer 

zlahka srečaš debelo podgano ( bivša tovarna TOK, trnovske vojašnice, bivša tovarna Topol) ali se mimogrede nabodeš na od
vrženo iglo (park Nade Žagar, dom na Vidmu)? Zakaj nima velika večina vasi v občini urejene kanalizacije, da o internetu sploh 
ne govorimo? Zakaj se več kot 2000 ljudi dnevno vozi na delo v druge občine?

Žirija tekmovanja »Moja dežela - lepa in gostoljubna 2010« s častnim pokroviteljstvom predsednika republike dr. Danila 
Turka, je Postojno razglasila za drugo najlepše srednje veliko mesto v Sloveniji. Kdaj bomo mi dočakali kaj podobnega?

V Območni organizaciji SD Ilirska Bistrica smo si zadali cilj izboljšati gospodarske in bivalne pogoje v občini. Da bi to dose
gli, smo obiskali ljudi v vseh krajevnih skupnostih. Ravno tako smo se pogovorili s podjetniki in kmeti. Naš namen je bil, naredit 
analizo stanja v gospodarstvu in kmetijstvu ter se seznaniti z bivalnimi razmerami v katerih živimo občani. Po več kot letu dni 
dela, s katerim smo dokazali, da naša prizadevanja niso predvolilna farsa, moram priznati, da sem presenečen nad tem, daje 
veliko ljudi pripravljenih potrpežljivo prenašati sedanje stanje. Po več letih gospodarske stagnacije občine, seje zelo močno 
zakoreninila misel, da »u Bistrci ne bo nikoli nič«. Vendar to ni res. Ni res, da zaradi zunanjih faktorjev, kot je naša lega in cestna 
povezava, ne moremo živeti boljše. To je le izgovor za tiste odgovorne, ki se jim ne ljubi delati in jim ustreza sedanje stanje.

Podjetja v naši občini so lahko veliko bolj uspešna. Vendar se mora občinska uprava z županom na čelu, začeti temeljito 
ukvarjati s problemi podjetnikov in kmetov.

Prepričani smo, da naš razvojni program, ki smo ga naredili v sodelovanju z občani, podjetniki, kmeti in predstavniki vlade 
RS, zagotavlja

hitrejši in kvalitetnejši razvoj občine, ki temelji na:

• spoštovanju župana in občinske uprave do potreb občanov in njihovih predlogov za napredek občine,
• zagotavljanju perspektive za mlade v okviru razvojnih projektov pri katerih bodo sami sodelovali,
• javno-zasebnem partnerstvu,
• razvoju turizma v celotni občini, katerega jedro sta jezeri Klivnika in Mola,
• obrtni coni,
• izrabi obnovljivih virov energije,
• ureditvi kanalizacije in
• javnem prevozu za starejše ljudi iz podeželja za katere so javne storitve v Ilirski Bistrici težko dostopne.

Pripravljen sem sprejeti odgovornost za spremembe na bolje, če mi boste občanke in občani dali to priložnost.

Emil Rojc, kandidat SD za župana občine Ilirska Bistrica
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ZAKAJ KANDIDIRAM KOT NOSILKA LISTE STRANKE ZZP?

Stranka ZZP ima pozitivne ideje in želje po uresničevanju le-teh. Zavzema se za 
gospodarski in kulturni razcvet Primorske, za izkoriščanje njenih primerjalnih 
prednosti, kot so lega, njene naravne lepote in znamenitosti ter prometno 
posodobitev krajev. Vztraja pri aktivni gospodarski politiki, trudi se za razmah 
podjetništva in odpiranja novih delovnih mest. Vse našteto pa so pomembni 
pogoji za napredek tudi v naši občini.

OBKROŽITE ŠT.

MIRJAM FRANCETIČ

Mojo odločitev glede kandidature je podprla tudi skrb nad političnim stanjem, ki 
trenutno vlada v občini Ilirska Bistrica. Odločitve, ki so pomembne za razvoj naše 
občine se sklepajo v ozkih, zaprtih krogih in običajno sledijo interesom političnih, 
gospodarskih in podobnih krogov, ne da bi bile v korist prebivalcev.

Spoštovani občanke in občani,
predvsem pa prebivalci mesta Ilirska Bistrica, ali ste morda kdaj pomislili, da z 
vašo odsotnostjo na voliščih podpirate kandidata, ki ga sploh ne želite podpreti.

Pojdimo na volišča, da skupaj ustvarimo spremembe v 
svojem kraju, da tudi mi nekoč prejmemo nagrado za 

najlepše urejeno občino.

4. DIANA RENKO, ekonomistka

5. NASTJA ŠTEMBERGER, študentka laboratorijske biomedicine

6. ROBIŠ MILOŠEVIČ, natakar

7. ANTONIJA ŠIRCELJ, gradbeni tehnik

8. SILVO KURET, preglednik vagonov

9. JOŽEF ŠIRCELJ, kovinar

10. META KIRN, prof. matematike in računalništva

11. DRAGAN KONJEVIČ, voznik

12. JOŽEF VIČIČ, voznik

13. JOŽEF ŠIRCELJ, univ. dipl. ing. strojništva

14. MARTA BRATOVIČ, specialna pedagoginja

15. KLEMEN FRANCETIČ, študent Fakultete za strojništvo

16. JANI KAN DARE, ta petni k

17. ALEKSANDER TERNOVEC, dipl. pravnik

18. SARA MILOŠEVIČ, gimnazijski maturant

19. MARKO SIMČIČ, gimnazijska maturantka

20. NADJA SLAVEC, vzgojiteljica

21. VITOMIR DEKLEVA ml., komercialist

22. TONČKA ŠLOSAR, ekonomski tehnik

23. MIHAELA MARIJA PRINC, upokojenka

V zadnjih dveh mandatih pod sedanjim županom je bilo za našo ob
čino narejenega precej. Poskrbeli bomo, da bo v naslednjih štirih letih 
narejenega še več.

Vsi se zavedamo, da so spremembe nujne, vendar ni dovolj, da zgolj 
nezadovoljno stojimo ob strani. Volitve so čas, ko lahko s svojo odlo
čitvijo pomembno prispevamo k nadaljnjemu življenju v našem kraju, 
naši vasi, naši občini. Z vašim glasom za SNS bo v naslednjih štirih letih 
življenje v občini Ilirska Bistrica boljše, lepše in cenejše.

RAZMISLI IN SE ODLOČI. VOLI 
SLOVENSKO NACIONALNO STRANKO.

Skupaj smo močnejši, ker smo skupaj z vami - V BISTVU NAJBOLJŠI!
To vam obljubljamo neobremenjeni, novi, mladi obrazi občinske politike:

7. Milenko Oblak, 6.4.1960
2. Oblak Egon, 22.9.1968
3. Irena Jenko, 21.12.1964
4. Roman Brozina, 19.7.1957
5. Domen Ujčič, 7.12.1980
6. Karmen Hribar Frank, 21.7.1970
7. Borut Koren, 5.7.1979
8. Samo Jašarevski, 28.3.1965
9. Jana Šabič, 19.8.1982
10. Mirko Jenko, 11.6.1962
7 7. Borut Brozina, 12.9.1986
12. Lea Grbec, 31.7.1982

OBKROŽI ŠT.^15)
SMO ZA:

- odprtje vsaj 300 novih delovnih mest
- nižje cene vode, elektrike in ostalih komunalnih storitev 

čisto in zdravo okolje v naši občini (Lesonit!) 
brezplačno prehrano za vse učence in dijake v občini 
vetrne elektrarne
razvoj turizma
reden odkup kmetijskih pridelkov 
zagotavljanje prostih mest v vrtcih za vsakega otroka 
obnovo hotela Lovec, Kindlerjevega parka, Hriba svobode, Sokol

skega doma, Titovega trga
- izgradnjo novega kulturnega doma, prostora za prireditve, indu

strijske cone
ureditev parkiranja v Maistrovi ulici in vseh ostalih ulicah v mestu 
osvetlitev vseh igrišč po vaseh
umirjanje prometa v nevarnih krajih po mestu in vaseh

Le s skupnimi močmi in sodelovanjem med vsemi 
občinskimi strankami in listami lahko dosežemo razvoj 
in lepšo prihodnost vseh nas. Skupaj lahko presežemo 
strankarska nesoglasja in končno naredimo nekaj za 
našo občino.



LOKALNE VOLITVE 2010 30. september 2010 23

PROTI MONARHIJI, ZA DEMOKRACIJO 
PROTI KORUPCIJI, ZA PREGLEDNOST 
PROTI SREDNJEMU VEKU,

ZA ENAINDVAJSETO STOLETJE

za vas se bodo borili v občinskemu svetu:
1. Tomšič Vojko
2. Škrlj Matilda
3. Ferlež Sebastijan
4. Tomšič Matija
5. Stanič Barbara
6. Štavar Peter
7. Uljan Goran
8. Primc Udovič Sanja
9. Mizgur Viljam

10. Ružič Franc
11. Kezič Mirela in
12. Urh Ivan
Vaš glas naši listi in meni kot 
kandidatu za župana

ŠTEJE DVOJNO!

obkrožiIgor Batista ^—v
za župana Ilirske v 3) 
Bistrice z

www.lds.si

Sem IGOR BATISTA, rojen leta 1959 v Postoj
ni. Skupaj z ženo Jano in sinovoma živim vZare- 
čici. Po končanem študiju na Visoki šoli za orga
nizacijo dela v Kranju sem se leta 1980 zaposlil 
v Piami Podgrad, kjer sem zaposlen še danes, in 
sicer v podjetju IZOTERM PLAMA d.o.o.. V tem 
času sem opravljal različna vodilna dela, in sicer 
sem bil najprej vodja priprave dela, nato vodja 
tehničnega oddelka, od leta 1997 dalje pa sem 
vodja prodajnega področja.

Od leta 1982 naprej aktivno sodelujem v 
krajevni skupnosti Rečica. V tem času smo po
skrbeli za izgradnjo vodovoda, napeljavo tele
fonije, asfaltiranje lokalnih cest, izgradnjo avto
busne čakalnice, trenutno pa končujemo vaški 
dom in novozgrajeno cerkev. V zadnjih dveh 
mandatih sem tudi član občinskega sveta.

Poleg delovnih obveznosti že vrsto let pre
pevam v pevski skupini Vasovalec in že več kot 
25 let čebelarim, saj mi to pomeni sprostitev in 
regeneracijo po napornem delavnem tednu.

V teh letih sem spoznal, da s požrtvovalnim 
in trdim delom lahko skupaj bistveno spreme
nimo pogoje za boljše življenje ter nam in na
šim potomcem omogočimo boljši družbeni in 
osebni standard.

Programske usmeritve
Kot župan se bom zavzemal predvsem za 

gospodarski napredek in oživitev naše občine. 
Pri izvajanju zastavljenih ciljev bom povabil k 
sodelovanju domači kader, društva in interesne 
skupine, saj lahko le s skupnimi močmi ustvari
mo lepšo prihodnost.

Glavni projekti
- Sprememba prostorskega plana
- Izgradnja industrijske cone in pridobitev 

tujih investitorjev
- Pridobivanje državnih in evropskih sred

stev
- Razvoj turizma
- Izgradnja obvoznice in avtocestne poveza

ve
- Obnova komunalne infrastrukture in lokal

nih cest na vaseh
- Oživitev mestnega jedra in obnova kultur

nih in cerkvenih objektov
- Širitev programa v srednji šoli
- Spodbujanje delovanja prostovoljnih dru

štev in opremljanje gasilskih društev
- Ustanovitev Zavoda za šport
- Dostopna in prijazna občinska uprava ki bo 

vedno na uslugo občanom

S TRDIM DELOM IN VAŠO POMOČJO ZA BOLJŠI JUTRI!

Lista za občinski svet
1 BATISTA IGOR
2 OBLAK BERNARD- ROČKO
3 JENKO CVETKA
4 FRANK ANTON
5 DAMIJAN ŠTEFANČIČ
6 FRANK DAJANA
7 BOŠTJANČIČ BOŠTJAN
8 LAVRENČIČ JULIJAN
9 PRIMC MILOJKA
10 DANILO ŠTEMBERGER

11 FIDEL NEVIJO
12 VOJKA LENARČIČ
13 DRAŽEN TRLIN, dr.med. 
14GASHI BEKIM
15 TATJANA ŠIRCELJ
16 ZDRAVKO LUDVIK
17 ŠLOSAR ROBERT
18 PETRA JENKO
19 VALTER ČELIGOJ
20 GORAN UJČIČ
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1. Takojšnje izplačilo 
občanom protipravno 
zadrževanih sredstev od 
telefonije

2. Občino lilirsko Bistrico 
v Primorsko pokrajino in 
takojšnji izstop iz Notranjske

3. Vzpostavitev obmejnih 
razvojno industrijskih con: 
Piama, Starod in Jelšane

4. Izplačilo odškodnin 
občanom za odvzeta 
zemljišča na katerih so 
občinske ceste

5. Določitev trase avtoceste

in sprememba namembnosti 
zemljišč

6. Zamenjava skorumpi
ranih in nesposobnih ljudi 
na občinski upravi, javnih 
zavodih in javnih podjetjih, z 
mladimi izobraženimi kadri

7. Izgradnja 2 krožišč v mes
tu, kanalizacij po vseh vaseh, 
obnova vodovoda in prodaja 
vode na slovensko obalo in 
sanacija ruševin, asfaltiranje 
ceste do sviščakov, obnova 
kulturnega Doma na Vidmu

8. Župan in občinski delavci 
v službi občanov in za korist

občanov,
Prijazna beseda in posluh 
za probleme ljudi - stalno 
določen termin za sprejem 
občanov pri županu

9. Razvoj turizma ob jezerih 
in turistični inf o center »br- 
kini« na pregarjah

10. Investicija v zeleno gos
podarstvo s 70 novimi de
lovnimi mesti

11. Učinkovito črpanje evrop 
skih sredstev in čezmejno 
sodelovanje s hrvatskimi in 
italijanskimi občinami

V ŽELJI DA ME IZVOLITE, št. 5 vaš novi ŽUPAN
ROK JENKO
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[pacCEtBOD^

PARK

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 - 22 URE

WARWICK d,o.o,
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n.c. telefon: 05/711 02 00 
teta 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si

041/869 727

GRADBENIŠTVO SAFTIC
SAFTIČ ZDENKO s.p.

JELŠANE 73, tel.05/788-55-98
www.gradbenistvo-saftic.si

etao.
Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica, gsm: 031 644 242, 041 457 125

- iMA/Sr p)

■S*. Ž , ,
t&MšTsmzjis.)
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nVKk
POSEBNO VEČ PIŠČANČJEGA MESA.

Pivka posebna salama se odlikuje po največjem deležu piščančjega 
mesa med vsemi konkurenčnimi izdelki!
Narejena je iz lahkega piščančjega mesa, zato je bogat vir beljakovin 
ter okusen in zdrav prigrizek za vso družino. Poleg 350 gramskega, 
smo zato poskrbeli tudi za 800 gramsko pakiranje.

Sodelujte v posebni nagradni igri na spletni strani www.pivkap.si 
in se potegujte za posebne nagrade ter si oglejte video lisice, znane 
gurmanke najboljših piščančjih dobrot!

www.pivkap.si
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KANDIDATKA ZA ŽUPANJO OBČINE 
- mag. MILENA URH

INTERVJU SAMA S SABO
Najtežje je pisati sam o sebi. Običajno se pri predvolilnih intervjujih 

sprašuje: »Katere so po vašem mnenju glavne težave, ki jih imajo danes 
naši občani? Naštejte mi 5 prednostnih usmeritev, ki se jih boste lotili ... 
Kaj boste najprej storili, če boste izvoljeni?«

In vsi po vrsti odgovarjajo: »Nove prostore za podjetnike, nova delovna 
mesta, priprava projektne dokumentacije, obvoznica...«

Verjetno imajo vsi tudi prav, saj nam vsega tega manjka. A iz leta v leto, 
iz volitev v volitve vsi ostajajo pri istih obljubah, konkretnih rezultatov pa 
ni. Najbrž niso za vse sami krivi in položaj, v katerih se naša občina na
haja je po vsej verjetnosti rezultat različnih okoliščin. Verjetno vam bom 
v vrsticah, ki sledijo, dala podobne obljube kakor vsi ostali. Razlog, zaradi 
katerega se lotevam te kandidature, pa je drugačen. Če vam kdorkoli trdi, 
da je v politiki zaradi »javnega dobra«, ste lahko precej sigurni, da laže - oz. 
kot je treba po novem povedati, da ne greš na sodišče - da ne govori res
nice. Razlogi so vedno osebne narave in posledica posameznikove želje po 
nečem, kar je tesno povezana z življenjem, ki ga živi in okoljem, v katerem 
živi. Ko ima človek družino in otroke, se nauči sprejemati kompromise. In 
ravno kompromis je tista stvar, ki nam najbolj manjka.

Zakaj sem se odločila za kandi- popolnoma nesprejemljivo. Potre-
daturo na županskih volitvah?

Ker mislim, da bi se z drugačnim 
načinom dela lahko doseglo do
sti več. Na žalost smo pri nas vsak 
zase, imamo slabo navado igranja 
iger brez meja. Venomer odkrivamo 
toplo vodo, obstoječe strukture uki
njamo in jih ponovno ustanavljamo, 
ukvarjamo se sami s sabo, namesto 
z aktualnimi potrebami občine in 
občanov.

Moj odgovor me spominja na 
odgovore, kot jih bodo dali drugi 
kandidati... V čem je torej razlika ?

Razlika je v človeku. Imela sem 
priložnost delati na različnih podro
čjih in z različnimi ljudmi iz našega 
kraja. Kot podjetniška svetovalka se 
dnevno srečujem s problematiko 
podjetništva, kot sodelavka časopisa 
Snežnik dnevno srečujem normalne 
in preproste ljudi, ki imajo vsakda
nje težave, ki pa žal ostajajo prezrte 
s strani občine ali države. Kot članica 
različnih upravnih odborov društev 
vidim težave pri financiranju dejav
nosti in pri vključevanju le-teh v raz
lične odločitve, ki se sprejemajo na 
nivoju lokalne skupnosti.

Živim v mestu, ki ni mesto. Za
dnja štiri leta sem presedela v naši 
krajevni skupnosti. Dobesedno 
presedela, ker možnosti za dosego 
kakšnih vidnejših rezultatov nismo 
imeli. Pisali, risali in predlagali smo 
vse, kar se je dalo: od urejanja za
nemarjenih zelenih površin v mestu, 
urejanja prepotrebnih parkirišč, ure
ditve mestnega doma,...

Rezultat je bil vedno enak oz. še 
vsakič slabši. Predlogi nikoli niso bili 
upoštevani, denarja pa tudi nikoli ni 
bilo. Po štirih letih nam je postalo 
vsem skupaj že smešno, da prav ni
hče ne razume, da ima mesto svoje 
posebne potrebe.

Način razporejanja finančnih 
sredstev krajevnim skupnostim, ka
teri ne upošteva števila prebivalcev 
kot ključnega kriterija, ni dober. Kra
jevne skupnosti so temeljna enota 
lokalne samouprave in iz njih je po
trebno črpati ideje, saj le-te prihajajo 
neposredno od ljudi in jih nato smi
selno vključiti v neke širše občinske 
koncepte. Glavna tema v zadnjem 
času je bila mrliška vežica na Trnov
skem pokopališču. Do nekega skup
nega sestanka vseh, ki nanjo graviti
rajo, nikoli ni prišlo. Pojavlja se ideja 
o delnem popravilu stare, ampak je 
to za moje pojme v današnjem času

bujemo novo.
Ne razumem, v čem je bistvo...
Stvar je zelo preprosta. Proble

mov ne moreš poznati, dokler se z 
njimi ne srečaš v živo. Tako kot zdrav 
ne razume bolnega, bogat revne
ga,... Zakaj je potrebno športno 
zvezo ukiniti in jo potem spet usta
navljati in ji na koncu še ne dati de
narja za prijavljene programe? Zakaj 
moramo že leta in leta »žicat soude« 
od živih in mrtvih, da se na Snežniku 
koča uredi do te mere, da se oskrbni
ca lahko umije s toplo vodo ali - ne 
boste verjeli - vključi celo mikser? 
Zakaj je potrebno kar naprej opo
zarjati, da financiranje primarnih in 
dopolnilnih dejavnosti v kmetijstvu 
ni ustrezno? Kaj mislite, da je strel
cem lepo, ko po vsakem deževju čr
pajo vodo iz poplavljenega strelišča 
in limajo puške na strop? In tako se 
zgodba nadaljuje, kamorkoli pri
dem. In tukaj je odgovor, zakaj grem 
na volitve. Ker mislim, da to ni prav, 
da ni pošteno, in da se da na nor
malen način, brez megalomanskih 
sredstev, takšne in podobne stvari 
popraviti.

Mar mislim, da bom zamahnila 
s čarobno palico in vse to spreme
nila?

Človek se rodi in umre sam, ves 
ostali čas pa preživi v različnih ob
likah skupnosti. In urejanje zgoraj 
naštetih težav terja strokovne, pa
metne, ambiciozne in delovne ljudi, 
ne pa samo enega človeka, ki mora 
imeti v te zaupanje.

Tako kot ima vsak posameznik 
svojo lastno vizijo, mora imeti vizijo 
tudi občina (oziroma tisti, ki jo vodi
jo) v kateri živimo, delamo in preživ
ljamo prosti čas.

Vsak župan mora biti na nek na
čin menedžer in politik. Kot mened
žer mora obvladati ekonomijo in 
način vodenja občine, kot politik pa 
mora iskati rešitve za čim večjo pod
poro v občinskem svetu. Najraje bi 
videla in k temu bom tudi stremela, 
da se v občinskem svetu sploh ne bi 
pogovarjali o politiki, ampak zgolj 
o konkretnih stvareh in projektih. 
Mene ne zanima politično reševa
nje stvari s sklepanjem zavezništev. 
Mene zanima, da se pripravi pro
jekt, da se o njem pogovarjamo in 
najdemo najboljšo možno rešitev s 
čim večjo večino, da ta projekt tudi 
realiziramo. Moramo se pogovarjati 
o tem, kako je najbolje projekt iz

peljati, oziroma o najboljših 
tehničnih in organizacijskih 
rešitvah, ne pa da zrcalimo 
politične probleme levice in 
desnice iz parlamenta. O poli
tiki se lahko pogovarjamo na 
pijači, potem ko občinski svet 
projekt, o katerem smo debati
rali, že potrdi.

Veliko se govori o črpanju 
denarja iz evropskih skladov.
Vsi obljubljajo, da se bodo 
prijavljali na razpise, denarja 
pa potem od nikoder. Kako se 
bom tega lotila?

Res je, Evropa ima denar, 
ampak tako velikodušna pa 
spet ni. Zato je treba na razne 
evropske razpise prijaviti konkretne 
projekte. Ogromno je birokracije. 
Ponavadi je problem že v tem, da 
zaradi kakšne vejice ali narobe citira
nega zakona vsa stvar pade v vodo. 
Vzpostavila bom skupino strokov
njakov, ki bodo pripravljali materi
ale tako za evropske programe, kot 
tudi za državne. Občinska uprava bo 
na ta način pomagala tako kmetom, 
kot tudi obrtnikom in podjetnikom, 
da se bodo lažje spopadali z biro
kratskimi zadevami.

Kakšne rešitve torej predla
gam?

Zanima me razvoj. Mene ne za
nima, kdo je pristojen za pluženje 
snega. Mene zanima, da so ceste 
splužene. Da je v zdravstvenem 
domu organizirano dežurstvo, da 
dobimo več novih turističnih kme
tij s prenočišči in etnološki muzej, 
da se zgradijo pločniki, kolesarske 
steze in krožišča, kjer je potrebno, 
da bodo odnosi med občino, pod
jetniki, sadjarji in kmeti produktivni, 
da bomo očistili divja odlagališča 
in da bodo lahko nemoteno delo
vala društva, gasilci, pevski zbori, da 
bodo imeli naši občani zagotovljeno 
čim večje število postelj v domu za 
starejše občane, da bodo vasi dobile 
biološke čistilne naprave, da bomo 
posodobili športno dvorano, športni 
kompleks v mestu in še veliko dru
gih stvari.

Ponujam konkreten program, ki 
je v celoti objavljen na www.mile- 
naurh.si, predanost delu, odprtost 
do različno mislečih, težnjo k pove
zovanju in ne razdvajanju, organi
zacijske sposobnosti in sposobnost 
timskega dela. Sama nisem politik 
v tistem pravem pomenu besede 
in tudi nočem, da me imajo za poli
tika. Sem strokovnjakinja na podro
čju javne uprave in to znanje bom 
skupaj s strokovnim znanjem svojih 
sodelavcev prenesla na področje 
upravljanja občine. Prednost dajem 
strokovni obdelavi vseh problemov, 
idej in projektov, v sodelovanju z la
ično javnostjo, kjer je le mogoče. To 
je tisti optimalen način, da se obliku
jejo rešitve, ki jih moram potem kot 
županja zagovarjati in s pomočjo 
občinskega sveta tudi uresničevati.

In za konec...
Pozivam vse mlade in stare, 

da gredo na volitve. Le na ta način 
bodo lahko dosegli tudi nekaj zase. 
Pri meni bodo vedno odprta vrata 
županske pisarne. Pa ne samo za 
mlade, ampak za vse, ki bodo imeli 
kakšno pripombo, idejo ali željo.

Milena Urh - Kranjčeva 
iz Trnova
Rodila sem se v Kopru, kjer sem tudi preživela prvih 20 let svojega živ

ljenja. Tam sem končala osnovno šolo in gimnazijo. Moja mama jeTrnovka 
in vsak vikend smo prihajali na njen dom. Tako sem tudi v Bistrici spoznala 
svojega moža in se sem tudi priselila. Moram priznati, da je bila zame Ilir
ska Bistrica vedno najlepši kraj na svetu, moja družina pa ima v naših krajih 
dolge korenine.

Moj pranono Franjo Kranjec je bil učitelj. Bil je odličen dijak na reškem 
učiteljišču, kjer je zaradi uspešnosti dobival posebno štipendijo zagrebške
ga nadškofa Juraja Strossmayerja, kar je bila tedaj posebna čast. Franjo je 
v Podstenjah služboval skoraj 30 let in je tudi avtor kronike šole v Pod- 
stenjah, ki je ena redkih ohranjenih na naših področju. Ker je bil zelo na
preden in predvsem velik narodnjak so po njem imenovali tudi kulturno 
društvo iz Podstenj, na kar sem zelo ponosna.

Na prelomu stoletja je kupil vTrnovem - na glavni cesti pri odcepu ce
ste proti župnijski cerkvi sv. Petra in dalje proti Snežniku - sedanjo Kranj
čevo hišo (tedaj št.2) in jo nadzidal. Imel je štiri sinove in eden izmed njih 
je bil tudi moj nono Mirko Kazimir Kranjec - optik, urar, zlatar, fotograf in 
predvsem velik čebelar. Doma si je uredi atelje in laboratorij ter odprl foto
grafsko obrt, ki jo je ohranil vse do začetka 1. svetovne vojne in do vpo
klica v vojaško službo. Po končani vojni je fotografijo opustil in se odločil 
za urarstvo, kar je bila njegova osnovna poklicna izobrazba. Pri njem pa ni 
bilo mogoče samo kupiti uro ali popraviti staro, saj je z znanjem optike do
mačinom meril dioptrijo in jim ponujal ustrezna očala. Veliko lepega sem 
od mame slišala o njem, žal mi je le, da je umrl, ko sem bila še zelo majhna 
in se ga ne spominjam. Mirko je imel dve hčeri - Stanko, kije bila akadem
ska slikarka ter mojo mamo Liljo, ki je pianistka. Mama je očeta spoznala 
prav v Bistrici, v katero je prišel kot vojak JNA, čeprav je sam te kraje dodo
bra že prej spoznal kot borec - v času osvobajanja Trsta. Kot komandant 
postojnske garnizije, pod katerega je spadala tudi naša občina, je z vojaki 
v desetletju po vojni pomagal tukajšnjim prebivalcem pri izgradnji osnov
ne infrastrukture. Vojska je takrat naredila tudi Planinsko postojanko na 
Sviščakih, najbolj zanimivo pa je, da je s svojimi vojaki že leta 1956 pričel 
delati na trasi Bistriške obvoznice, ki so jo kasneje prekinili zaradi politične 
odločitve. Ta tema pa je še dan danes zelo aktualna.

Zaradi službe sta se mama in oče preselila v Koper, ampak mislim da ni 
bilo vikenda v njunem življenju, ne da bi ga preživela »doma«.

Sama sem se po končani fakulteti zaposlila in ob delu nadaljevala z ma
gistrskim študije politologije. V tem času sta se mi rodila tudi dva otroka 
- hči in sin, ki sta danes osnovnošolca.

Zelo cenim in podpiram delovanja društev, saj se mi zdi, da so to v da
našnjem času še edine neprisiljene in neprofitno naravnane oblike prosto
voljnega sodelovanja ljudi, ki jim je pomemben rezultat, ne pa dobiček. 
Tako sem članica upravnega odbora Planinskega društva, Čebelarskega 
društva, dolgo let - od nastanka društva - sem bila članica Kinološkega dru
štva, trenutno pa sem to aktivnost malo opustila, saj se aktivneje ukvarjam 
s čebelami, ki so družinska tradicija, ki prehaja iz mojega nonota in none 
ter od mojega očeta name in na mojo družino. Tako sem mentorica čebe
larskega krožka in izbirnega predmeta čebelarstvo na OŠ D. Ketteja.

Sem članica sveta staršev, svetnica Krajevne skupnosti Ilirska Bistrica, 
podjetniška svetovalka, za lokalni časopis Snežnik sem malo za novinarja 
malo pa deklica za vse, sem urednica zbornika o življenju in delu Antona 
Žnideršiča, ki bo javnosti predstavljen konec oktobra.

Zelo sem hvaležna mojima staršema, ki sta mi dala nepozabno otro
štvo in ki sta dovolila, da se razvijem v samostojno osebo ter moji družini, 
ki me podpira v vseh mojih idejah in prizadevanjih.

Zahvaljujem se vsem, ki ste s podpisi podpore podprli mojo kandida
turo za županjo občine.

Jankovičev koncept mi je zelo blizu. On je predlagal 12 točk 
za Ljubljano, sama pa predlagam 5 točk za našo občino:
1. Obnova mestnega jedra
2. Obnova športnega kompleksa Trnovo
3. Samostojni srednješolski in univerzitetni center
4. Storitveni in proizvodni inkubator
5. Dializni center v Ilirski Bistrici
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Člani društva prireditev že vse leto predstavljamo po različnih krajih 
Slovenije. Seveda nam vse to ne bi uspelo brez podpore naših pokroviteljev 
in pomoči Turistične zveze Brkini, Kras, Notranjska ter Kmetijsko 
gozdarske zbornice Slovenije, za kar smo še posebej hvaležni ga. Feliciti 
Domiter.

»Kdor zna posejati svoje živ
ljenje na puščobni zemlji, bo po
žel bogato letino.«

V času od 8. do 11. oktobra 
2010 bomo v Harijah organizira
li prireditev Dobrodošli pri nas, 
bolj znano kot Bučjado, pod po
kroviteljstvom Turistične zveze 
Slovenije in Občine Ilirska Bistrica. 
Tudi letošnjo prireditev posveča
mo spominu na našega člana pok. 
Srečka Sanaborja, ki sije kljub hudi 
bolezni do zadnjega prizadeval, da 
bi prireditev uspešno izpeljali.

Program prireditve:
Petek, 8. oktober 2010, od 16. 

ure dalje »Zavihajmo rokave« ( 
čiščenje vasi in okolice, zaključek 
delovnih akcij z »likofom po ame
riško«, kajti tudi Morije gredo v 
svet...)

Sobota, 9. oktober 2010, od 9. 
ure dalje »Pusti domišljiji prosto 
pot« (izdelovanje jesenskih aranž
majev, s poudarkom na bučah, na 
prostem),

ob 19. uri, Kulturni dom Hari
je,kulturni program in predavanje 
»Rak, prehitimo ga!«, ga. Jardanka 
Vrh-Jermančič, dr. med

Nedelja, 10. oktober 2010, od 
14.30 ure dalje: otvoritev razstave, 
podelitev priznanj v sklopu projek

ta Moja dežela-lepa in gostoljubna 
( lokalno tekmovanje), degustacija 
bučnih jedi, čarovniške vragolije 
( čarovniški napitki, modna revija 
strašil in čarovnic, čarovniška lepo- 
tilnica), šaljive igre, kreativne delav
nice »Ustvarjajmo s tetko Jesenjo«, 
stojnična prodaja, Dvanajst letnih 
časov, zabava

Sodelujejo: naši »konfinarji« 
Bukovčani, Brštulin banda, KD Stu

denc Gornji Zemon,....
Ponedeljek, 11. oktober 2010, 

ogled vasi (potrebna je predhod
na prijava).

Vstop na vse prireditve je brez
plačen. Prijava za sodelovanje je še 
vedno možna. Prijavite se lahko na 
št. 031/641 311 (Alenka Penko).

Prisrčno vabljeni!
KETŠD Alojzij Mihelčič, Harije

Pridno delo naših rok 
blaboslovi dobri Bog

(Anton Martin Slomšek)

V nedeljo 17. oktobra 2010 vas vabimo romanje v Ponikvo in Slom pri Šentjurju, kjer bo potekalo 7. vsesloven
sko srečanje kmetov v čast zavetniku slovenskega kmetijstva in kmetijskega slovstva Antona Martina Slomška.

Sv. Maša bo ob 12.00 darovana v cerkvi sv. Martina na Ponikvi ob somaševanju domačih duhovnikov Po sv. Maši 
bo Slavnostna akademija ob 14.30 pred rojstno hišo blaženega Antona Martina Slomška na Slomu.

Na prireditev bomo organizirali avtobusni prevoz. Odhod avtobusa bo v nedeljo 17.okt.2010 ob 7,30 uri izpred 
avtobusne postaje v Ilirski Bistrici. Strošek romanja znaša 10,00 EU in se plača ob prijavi. Vsak udeleženec dobi brez
plačno med potjo tudi obrok hrane. Glede na to, daje zelo veliko zanimanje po romanju v Ponikvo, Vas prosimo, da 
se prijavite čim prej, ker bomo organizirali potovanje le z dvema polno zasedenima avtobusoma. Prijave sprejema 
KMETIJSKO SVETOVALNA SLUŽBA ILIRSKA BISTRICA in Tonjo Janežič samo do zapolnitve prostih sedežev na avto
busu.

V iskrenem veselju po srečanju z Vami in skupnem romanju v Ponikvo na slovesno zahvahvalnost k Antonu Mar
tinu Slomšku zavetniku kmetov, slovenskega kmetijstva in kmetijskega slovstva, Vas

Lepo pozdravljamo
Za Društvo SKZ - SlovenskEkmečke zveze v Ilirski Bistrici Tonjo Janežič

garažna in industrijska vrata

Jubilejna vrata
Odlična kakovost po neverjetni ceni

Garažna sekcijska vrata
M-vodoravni motiv, površina 
VVoodgrain, RAL 9016
vklj. motorni pogon Hormann 
ProMatic, montaža in 8,5 % DDV, 
v 4 akcijskih dimenzijah:
2375 x 2000 mm, 2375 X 2125 mm, 
2500 x 2000 mm, 2500 x 2125 mm.

vrata EPU z debelino 
lamel 42/20 mm 

za samo

875€

vrata LPU z debelino 
lamel 42 mm

BLTlP.O.O. mUMA
INDUSTRIJSKA, GARAŽNA, POŽARNA IN ZRAKOTESNA VRATA

929€
BUT D.O.O. IDRIJA
Ulica Sv. Sa««*«*: 6, S280 lom j a 
Tel.: + + 3S6 (0)5 374 36 60 N.C. 
f*AXt + + 38fi (0)5 3*77 39 4S 
e-mail: blt@blt.bi, www.blt.bi


